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امــروز

معاون استاندار فارس عنوان کرد:

اطلاع رسانی هابرمبنای 
حقایق باشد

سرپرست سازمان امور عشایر ایران اعلام کرد:سرپرست سازمان امور عشایر ایران اعلام کرد:

افزایش افزایش ۲۰۲۰ درصدی اعتبارات حوزه عشایری درصدی اعتبارات حوزه عشایری

 اســماعیل قزلســفلی در نشســت تخصصی »روابط عمومی پویا، زمینه ساز انتخابات 
مطلوب« در شــیراز با اشــاره به در پیش رو بودن انتخابات، نقش روابط عمومی ها را در 
این عرصه یادآور شــد و گفت: ســاختار روابط عمومی ها بر پایه پشتوانه های علمی، فنی 
و هنری اســت که در حقیقت آیینه تمام نمایی از مجموعه خود را به نمایش می گذارند.

وی با ذکر این نکته که مردم عملکرد دستگاه های اجرایی را بر پایه تلاش روابط 
عمومی هــا ارزیابی می کنند، روابط عمومی را ســفیران آگاهی بخش، پیشــرفت و 

تعامل دانست.
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پاسخ معاون فرهنگی شهرداری شیراز در 
جلسه مردم رسی؛

اهداف فرهنگی خیابان غذا 
محقق نشده است
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حمیدیان:

تنگنای واحدهای 
تولیدی با لایحه 

اخیر قانون 
مالیات های مستقیم

ضرورت آموزش های 
مهارتی به واحدهای 

صنعتی در جهت 
رشدتولید 

لزوم اختصاص 
سهمیه جداگانه گاز به 

نیروگاه های احداث شده 
توسط صنایع

معاون هماهنگی امور اقتصادی 

استانداری فارس مطرح کرد:

گسترش دوره های 
مهارت محور 

درفارس 

هدف اصلی 

شکل گیری ارتباط 

دوسویه مجموعه 

فولاد خوزستان با 

سهام داران است

قرارگاه رسانه ای انتخابات در هر 
شهرستان تشکیل شود

معاونت بهداشت دانشگاه علوم پزشکی شیراز :

دلیل توصیه مصرف نان 
کامل چیست؟


رُشد نقطه به نقطه و 
سالانه تولید فولاد 

خام همچنان 
افزایشی است
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با هدف اجرای طرح کاشت یک 
میلیارد درخت انجام شد؛

جهانگرد دوچرخه سوار در 
شیراز نهال کاشت

2

رئیس جهاددانشگاهی فارس با اشاره به درخواست مسئولان و نخبگان شهرستان 
کوهچنار مبنی بر راه اندازی یک دفتر این نهاد در شهرستان مذکور گفت: آمادگی 
داریم فعالیت های آموزشی و ترویجی نوآوری را در شهرستان کوه چنار اجرا کنیم.

به گزاش تریبون امروز، امیرحسین استقلال در سفر به شهرستان کوه چنار و در 
جمع مسئولان و تعدادی از نخبگان علمی این شهرستان که با توجه به درخواست 
آنان مبنی بر راه اندازی دفتر جهاددانشگاهی در کوه چنار تشکیل شد، گفت: جوان 

بودن و پویایی شهرستان کوه چنار ظرفیت بسیار خوبی است.
وی بــا بیان اینکه کوهچنار ظرفیت و پتانســیل منابع انســانی زیادی دارد، از 
نخبگان این شهرستان خواست تا با تلاش خود برای ارتقای کوه چنار تلاش کنند.
استقلال ضمن اعلام آمادگی برای ایجاد دفتر جهاددانشگاهی در شهرستان کوه 
چنار با حمایت فرماندار گفت: حضور جهاددانشگاهی در شهرستان ها در چند بعد 

دنبال می شود که شامل ابعاد آموزشی، فرهنگی و فناوری است.
رئیس جهاددانشــگاهی فارس در خصوص ابعاد آموزشی گفت: جهاددانشگاهی 
می تواند دوره های آموزشــی که عمدتاً اشــتغال محور هســتند، با توجه به نیاز 

شهرستان راه اندازی کند.
وی با بیان اینکه جهاددانشگاهی در حوزه تجاری سازی بسیار خوب عمل کرده 
است، افزود: آمادگی داریم تا یکسری فعالیت های ترویجی نوآوری و تحریک ایده 

را در شهرستان کوه چنار اجرا کنیم.
استقلال همچنین بر ضرورت توجه نخبگان و پژوهشگران به انجام پژوهش های 
کاربردی تأکید کرد و گفت: برای این کار باید ابتدا نیاز و مشــکلات شهرســتان 
را احصــا کرده و برای رفع  آن ها تحقیــق و پژوهش انجام داد تا بتوان راهکارهای 

کاربردی ارائه داد.
رئیس جهاددانشگاهی فارس با بیان اینکه جهاد دانشگاهی برای ارتقا شهرستان 
در کنار نخبگان و مردم قرار دارد، گفت: قطعاً اگر دفتر جهاددانشــگاهی با اهداف 
متعالی که برای آن در نظر گرفته شــده اســت، در کوه چنار راه اندازی شــود، به 

ارتقای نخبگان هم کمک خواهد کرد.
وی با تأکید بر اینکه به طور کلی جهاددانشــگاهی همواره گلوگاه ها را پیدا کرده 
و بــرای آن ها راه حل پیدا می کند، افزود: در شهرســتان کوه چنار هم می توان با 

استفاده از نیروهای انسانی نخبه و پژوهشگر آن این اقدامات را انجام داد.
اســتقلال با بیان اینکه هم اکنون جهاددانشــگاهی فارس در ۱۷ نقطه اســتان 
مشغول فعالیت است، گفت: دفاتر جهاددانشگاهی فارس در ۱۰ شهرستان استان 

فعال هستند که امیدواریم کوه چنار یازدهمین شهرستان باشد.
رئیس جهاددانشــگاهی فارس همچنین با یادآوری اینکه ۱۴ دی ماه مصادف با 
ســالروز ارتحال زنده یاد کاظمی آشتیانی، مؤســس پژوهشگاه رویان است، گفت: 
ایشــان به ما یاد دادند که اگر موضوع خوبــی را انتخاب کنیم و جهادی پای کار 

بایستیم می توانیم افتخارآفرین باشیم.
اســتقلال در ادامه سخنان خود ضمن محکوم کردن جنایات صهیونیست ها در 
نوار غزه گفت: باید بنا به انسانیت و شرافت از مردم مظلوم غزه دفاع کنیم و نباید 

کشته شدن انسان ها تکراری و عادی شده باشد.
فرماندار کوه چنار هم در این نشســت بر ضــرورت توجه به آموزش و بهره وری 
با اســتفاده از ظرفیت نخبگان در این شهرســتان تأکید کرد و خواستار فعالیت 

جهاددانشگاهی در این شهرستان نوپا شد.
محمودهاشمی تأکید کرد: جهاددانشگاهی ظرفیت خوب علمی و پژوهشی دارد 
که از مســئولان این نهاد درخواســت داریم تا ظرفیت جهاددانشگاهی را هم در 

شهرستان کوه چنار در اختیار نخبگان و جوانان قرار دهند.
حجت الاســلام سیدابراهیم شــهیم، امام جمعه کوه چنار هم در این نشست از 

رئیس جهاد دانشگاهی فارس خواست تا ظرفیت های این نهاد را در شهرستان به 
کار گیرد و از نخبگان شهرستان هم خواست در این زمینه همکاری کرده و برای 

ارتقای علمی شهرستان تلاش کنند.
رئیس جهاددانشــگاهی فارس در ادامه ســفر خود در نشست کارگروه اشتغال 

کوه چنار نیز گفت: بیشتر آموزش های جهاددانشگاهی منجر به اشتغال می شود.
وی با بیان اینکه در هر جایی که جهاددانشگاهی می تواند به شهرستان کوه چنار 
کمک کند، ورود می کنیم، افزود: یکی از نکات مهم این است که آینده مشاغل را 
بدانیم تا بتوان ظرفیت اشــتغال شهرستان را بالا برد. از سوی دیگر نباید به سراغ 

ایجاد مشاغلی رفت که ممکن است در ۱۰ سال آینده وجود نداشته باشند.
اســتقلال با یادآوری اینکه در بســیاری از فعالیت های فضای مجازی موقعیت 
جغرافیایی مهم نیست، گفت: در مباحث اشتغالزایی، بحث آینده مشاغل و مشاغل 

آینده باید مورد توجه قرار گیرند.
این مدرس دانشگاه تصریح کرد: در کشورهای دیگر صنایع خرد و متوسط قریب 
۶۰ درصــد اقتصاد را به خود اختصاص داده اند اما در کشــور ما اقتصاد در صنایع 

بزرگ است و عملًا مردم در بحث تولید نقش کمتری دارند و این خوب نیست.
اســتقلال با تصریح اینکه در اقتصاد ما این مشکل وجود دارد که به اقتصادهای 
خرد توجه نکردیم، گفت: شهرهای کوچک نمی توانند پتروشیمی داشته باشند لذا 

باید اقتصادهای خانگی و صنایع کارگاهی بیشتر ایجاد شود.
رئیس جهاددانشــگاهی فارس با اشــاره به اقدامات این نهاد در مباحث اشتغال 
خانگی گفت: طی چند سال گذشته بیش از ۳ هزار شغل خانگی توسط این نهاد 

در استان ایجاد شده است.
وی با بیان اینکه برای رونق اقتصاد مردمی باید ساختارهایی بین دولت و مردم 
وجود داشــته باشد اما حلقه ای این وسط کم است لذا سعی کردیم در این زمینه 
نقش ایفا کنیم، گفت: آموزش های جهاددانشگاهی مورد تایید وزارت کار است و در 

این حوزه ها می توانیم به مردم خدمات آموزشی و مشاوره  ارائه دهیم.
استقلال با تأکید بر اینکه تولیدات باید به صورت خوشه ای و گروهی انجام شوند، 
افزود: برای کوه چنار پیشنهاد می شود با توجه به ظرفیت و علایق مردم دو الی سه 
شاخه شغلی درنظر گرفته شده و همه سرمایه گذاری ها بدان سمت سوق پیدا کند 

و بازار آن  هم مدنظر قرار گیرد.

رئیس جهاددانشگاهی فارس خبر داد:

آمادگی جهاددانشگاهی برای آغاز فعالیت های 
آموزشی و کارآفرینی 

اســتاندار فارس با توجه به کمبود تعداد تانکرهای حمل آب در 
سفر اول و دوم ریاســت جمهوری مصوباتی برای رفع این مشکل 
اخذ شــد، اما همچنان با کمبود آب مواجه هســتیم که نیاز است 
با مشــارکت سازمان امور عشایر و ســایر دستگاه های اجرایی این 

مشکل رفع شود.
به گزارش تریبون امروز، محمد هادی ایمانیه در جلســه شورای 
عشــایر اســتان فارس که با حضور ســیاوش احمــدی میرقائد 
سرپرست سازمان امور عشایر کشور برگزار شد، اظهار کرد: عشایر 
اســتان فارس غیرتمندانه از امنیت اســتان به ویژه امنیت غذایی 

می کنند. حمایت 
وی افزود: با توجه به اینکه ۷۰ ســازمان در قبال عشایر وظیفه 
دارند، ضرورت دارد یک ســامانه ایجاد و وظایف هر سازمان ذکر 
شود. باید هر ســه ماه یک بار گزارش عملکرد هر سازمان تشریح 
شــود تا برنامه انجام شده در خصوص وظایف قانونی سازمان ها در 

قبال عشایر مورد بررسی قرار گیرد.
اســتاندار فارس در این جلســه از سرپرست سازمان امور عشایر 
کشــور درخواســت کرد تا یک چهارم از بودجه هــا به موضوعات 
مورد درخواســت جامعه عشــایری همچون بازسازی مدارس چه 
ثابت و چه کانکســی، خانه بهداشت عشــایر، اشتغال و حوزه ایل 
راه که بســیج سازندگی در ســال جاری مجموعه اقدامات خود را 

بر ســاماندهی ایل راه متمرکز کرده است، اختصاص پیدا کند.
ایمانیه اضافه کرد: با توجه به کمبود تعداد تانکرهای حمل آب، 
در سفر اول و دوم ریاست جمهوری مصوباتی برای رفع این مشکل 
اخذ شــد، اما همچنان با کمبود آب مواجه هســتیم؛ بنابراین نیاز 
است با مشــارکت سازمان امور عشایر و سایر دستگاه های اجرایی 

بتوان این مشکل را رفع کرد.
وی اضافه کرد: موضوع آموزش و پرورش عشــایر شهرستان های 
رســتم و نورآباد تا تحقق کامل آن پیگیری می شود تا زیرمجموعه 

اداره کل آموزش و پرورش استان فارس محسوب شود.
اســتاندار فارس تاکید کرد: مدیریت امور عشــایر استان فارس 
نســبت به تشــکیل یک معاونت فرهنگی اقــدام کند، چراکه این 

موضوع ریشــه ای است و نباید به آن کم توجهی شود.
ایمانیه از ســرمایه گذاری ستاد اجرایی فرمان امام )ه( در حوزه 
گیاهــان دارویی اســتان فارس خبر داد و اضافه کرد: مقرر شــد 
طــی هفته آینده تیم تحقیق و اجرایی از تهران به اســتان فارس 

اعزام شود.
وی پیشــنهاد شراکت سازمان امور عشایر با ستاد اجرایی فرمان 
امــام )ره( را در موضوع ســرمایه گذاری در حوزه گیاهان دارویی 
مطرح کرد و ادامه داد: با توجه به چهار فصل بودن اســتان فارس 
در حوزه تنوع و کشت گیاهان دارویی که در رتبه اول کشور قرار 
دارد، مشارکت سرمایه گذاری در توسعه این حوزه می تواند بسیار 

باشد. مؤثر 
اســتاندار فارس با اشاره به موضوع گردشگری عشایر، ادامه داد: 
در ایــن حوزه پای کار هســتیم که به بوم گردی اســتان و حوزه 
صنایع دستی عشــایر کمک خواهد شد. عشایر استان فارس یک 
ســوم از تولید گوشت کشور را تأمین می کنند؛ بنابراین بر تکمیل 
زنجیره تولید گوشــت قرمز تاکید و نســبت به شــکل گیری این 

آمادگی می کنیم. اعلام  زنجیره 
تخصیص پنل های خورشــیدی بر اساس دســتور رئیس جمهور 
به اســتان فارس، موضوع رفع مشــکلات ســوخت عشایر به ویژه 
در خرید کپســول های گاز، خریــد به موقــع دام و توزیع نهاده 
دامی، تخصیص ۱۰ دســتگاه تانکر آب به عشــایر استان فارس از 
ســوی سازمان امور عشایر و اســتانداری فارس و اختصاص ۲۲۰ 
تومان اعتبار در حوزه آب و راه عشــایر اســتان فارس در بودجه 
ســال جاری از دیگر موضوعات مورد اشاره استاندار فارس در این 

بود. جلسه 

استاندار فارس مطرح کرد:

ضرورت تسریع در تامین آب آشامیدنی عشایر
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معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی اســتانداری فارس 
گفت وگو با مردم را امیدآفرین دانست و گفت: نارضایتی ها 

عمدتاً ریشه در عدم تبیین اقدامات و دستاوردها دارد.
به گزارش تریبون امروز، اســماعیل قزلسفلی در نشست 
تخصصــی »روابط عمومــی پویــا، زمینه ســاز انتخابات 
مطلوب« در شــیراز با اشاره به در پیش رو بودن انتخابات، 
نقش روابط عمومی ها را در این عرصه یادآور شــد و گفت: 
ســاختار روابط عمومی ها بر پایه پشتوانه های علمی، فنی 
و هنری اســت که در حقیقت آیینه تمام نمایی از مجموعه 

خود را به نمایش می گذارند.
وی با ذکر این نکته که مردم عملکرد دســتگاه های 
اجرایــی را بر پایه تــلاش روابط عمومی هــا ارزیابی 
می کننــد، روابط عمومــی را ســفیران آگاهی بخش، 

پیشرفت و تعامل دانست.
قزلســفلی از روابط عمومی ها خواســت تــا از چارچوب 
تفکــرات حداقلی خارج شــوند و ســپس افــزود: روابط 
عمومی ها در سیاســت گذاری و تصمیم ســازی ها بر پایه 
تحلیل هــای منســجم فعالیت کنند و پــل ارتباطی میان 

جامعه و دستگاه ها ایجاد کنند.
معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی اســتانداری فارس، 
لازمه عصــر ارتباطــات را داشــتن روابــط عمومی های 
حداکثری و پویا دانســت که محرک و پیشــران سازمان 
باشــند و در چارچوب منویات امامین انقلاب و شعارهای 

دولت مردمی سیزدهم امیدآفرینی کنند.
وی از روابط عمومی ها و رسانه ها خواست تا شعار »ایران 
قوی« را باور کرده و آن را در جامعه تبیین کنند و سپس 
افــزود: انتخابــات بزرگترین و مهم ترین رویداد سیاســی 
کشور است که روابط عمومی ها و رسانه ها در کنار یکدیگر 
مهم ترین نقش را در راستای ارتقای مشارکت مردم دارند.

قزلسفلی با بیان اینکه گفت وگو با مردم امیدآفرین است 

و زمینه ساز زوال ناامیدی در بطن جامعه خواهد شد، یکی 
از رســالت های روابط عمومی ها را رصد نارضایتی ها عنوان 
کــرد و افزود: نارضایتی هــا عمدتاً ریشــه در عدم تبیین 

اقدامات و دستاوردها دارد.
وی بــا تأکید بر اینکه اطلاع رســانی روابط عمومی ها بر 
پایه منطق و حقایق و با پرهیز از بزرگنمایی انجام شــود، 
گفت: امروز با چالش هایی در افکار عمومی روبه رو هستیم 
که برای غلبه بر آن ها و بیان حقایق به بیان دستاوردهای 
نظام مقدس جمهوری اســلامی از سوی روابط عمومی ها 

نیاز دارند.قزلســفلی در بخش دیگری از ســخنان خود با 
بیان اینکه دشمنان از پیشرفت ایران اسلامی هراس دارند 
و بــه همین دلیل از هیچ دسیســه ای فروگذار نیســتند، 
گفت: منطقه غرب آســیا منطقه ای استراتژیک و راهبردی 

در جهان است.
معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی اســتانداری فارس 
اظهار کرد: ایران اســلامی الگویی فاخر به دنیا ارائه کرده 
اســت که بدون امتیاز به قدرت های جهانــی می توان به 

پیشرفت و بالندگی رسید.

معاون استاندار فارس عنوان کرد:

اطلاع رسانی ها بر مبنای حقایق باشد

معاون فرهنگی شــهردار شیرازی اعتقاد 
دارد کــه اهداف فرهنگــی خیابان غذای 
شیراز که در ابتدا تعریف شده بود، محقق 

نشده است.
به گزارش تریبون امروز، یکی از مجموعه 
فرهنگ سرای  در  "مردم رسی"  برنامه های 
اســتاد بهمن بیگــی با حضــور معاون و 
ســخنگوی شهرداری شــیراز برگزار شد. 
این برنامه با محوریت مســائل، حواشی و 
ابهامات در خصوص احداث "خیابان غذا" 
برگزار شد و مسئولان شــهرداری شیراز 
پاســخگوی برخی فعالان مردمی و دو تن 

از روسای صنوف بودند.

ابتدا مجــری برنامه به بیان برخی موارد 
و ســؤل هایی در خصوص احداث خیابان 
غذا پرداخت. آیا نیازسنجی کارشناسانه ای 
برای احداث چنین خیابانی صورت گرفته 
اســت؟ با وجود تعداد زیادی واحد صنفی 
در حوزه اغذیه، آیا به این مسئله که ممکن 
است کار آن مغازه ها دچار رکود شود، فکر 
شده است؟ خیابان غذا از لحاظ فرهنگی، 
چــه دردی را از جامعه ما دوا می کند؟ آیا 
قرار اســت نام خیابان شهید مشکین فام 
به خیابان غذا تغییر کند؟ آیا قرار اســت 
در این خیابان، زیست شبانه ترویج شود؟

معاون فرهنگی، اجتماعی و ورزشــی 

شــهرداری شــیراز، پاســخگوی این 
سئوالات بود.

محمدعلــی چوبینی گفت: مبنای اغذیه 
فروشــی، رقابت اســت و چیزی که اتفاق 
افتاده اســت، خلاف عرف و قانون نیست. 
مردم هم حق انتخاب دارند و فکر می کنم 
طرح ســؤال در این راســتا، مبنای علمی 
نداشــته باشــد و در نهایت این رقابت، به 

نفع مصرف کننده خواهد بود.
وی در خصوص بعُد فرهنگی مسئله نیز 
گفت: اساس ایده احداث خیابان غذا، بحث 
گردشگری بوده است. طراحی ابتدایی این 
خیابان بر اســاس ترویــج غذاهای ارزان 
قیمت و بومی بوده اســت، امــا در ادامه 
راه دچار انحراف شده است و اکنون فقط 
نــام خیابان غذا روی آن مانده اســت که 
شهرداری نیز با این نام مخالف است و به 
سرمایه گذار و بهره بردار هم گفته است که 

روی این نام، مانور ندهد.
چوبینــی در خصوص شــائبه تغییر نام 
خیابان شهید مشکین فام نیز گفت: برخی 
که خیابان غــذا را از نزدیــک ندیده اند، 
تصور می کنند طول چند کیلومتری دارد، 
در حالی کــه تنها ۷ واحــد صنفی در آن 
قرار دارند که در بخشــی از خیابان شهید 
مشکین فام واقع شده است. بنابراین هرگز 
نام خیابان شهید مشکین فام تغییر نکرده 

و نخواهد کرد.
معاون شهرداری شیراز در پاسخ به سؤال 
مطرح شده درباره نیت اجراکنندگان طرح 
خیابان غذا برای ترویج زیســت شبانه نیز 

اظهار کرد: متاسفانه این لفظ توسط یکی 
از مدیران شــهرداری بیان شد که اشتباه 
بود و مــا هم آن را اصلا قبــول نداریم و 
هیچ نیتی برای ترویج چنین چیزی وجود 

نداشته و ندارد.
وی افــزود: مجموعه بهره بــردار خیابان 
غذا نیــز طبــق قانــون اداره اماکن این 
مجموعــه را اداره می کنــد و هیچ کــس 
نمی تواند فراقانونی عمل کند. بنابراین اگر 
اداره اماکن ســاعت کار مشخصی را برای 
واحدهــای صنفی اغذیه فروشــی تعیین 
کند، نه فقط واحدهای صنفی خیابان غذا، 
بلکه ســایر اغذیه فروشی های سطح شهر 

نیز باید از این قانون تبعیت کنند.
در ادامــه ایــن برنامــه، شــاهد تکرار 
ســؤال های قبلی توســط حاضرین بودیم 
که طبیعتا با پاســخ هایی تکراری از سوی 
چوبینی مواجه شــد. هر چنــد برخی از 
ســؤال کنندگان از جملــه رئیس اتحادیه 
رســتوران داران و رئیــس اتحادیــه پیتزا 
و فســت فود که دغدغه هــای خود را در 
حمایــت از واحدهای صنفــی حوزه خود 
مطرح کــرده بودند، با صحبت های معاون 

شهردار، قانع نشدند.
امروز، جلســات  تریبــون  به گــزارش 
مردم رســی که به هدف پاســخگو کردن 
مردم طراحی شده است، می تواند کارگشا 
و موثر باشد، به شرطی که با مدیریت بهتر 
از پرســش های تکراری  زمان، جلوگیری 
و بــا رعایت انصاف در حــق هر دو طرف 

پرسشگر و پاسخگو اجرا شود.

پاسخ معاون فرهنگی شهرداری شیراز در جلسه مردم رسی؛

اهداف فرهنگی خیابان غذا محقق نشده است

سبک تربیتی مادران شهدا مغفول ماند
راضیه احمدوند

 به گمانم بیشتر هم سن وسال هایم اگر در خانواده ای مذهبی یا نیمه مذهبی 
بزرگ شده باشند، با داستان های شــهدای مدافع حَرم خو گرفته اند. حتی 
برخی آن ها را به عنوان دوست شهیدشان به حساب می آورند. دوست شهید 

چیز عجیبی نیست، 
آنجا که مادر شهید احمدی روشن او را در همان سنین کودکی می فرستد 
ســر کار و می گویــد: »مصطفی، نه بــه درآمد این کار نیازی داشــت و نه 
بودنــش در خانه کلافه ام کــرده بود و نه برای پرُ کردن وقتش، دســتم را 
خالی می دیدم.« مادرش او را هُل داده بود وســط کار و کارگری که تنبل و 
بی عُرضه بار نیاید و همان هم شــد. شاید اگر در آن سن کار نمی کرد بعدها 
با محیط کارش در نطنز کنار نمی آمد. شــاید اگر شخصیتش با کار سخت 
و پرُتلاش خو نمی گرفت، توی کارگاهی پنجاه متر زیر زمین، دنبال هزار و 

یک جور دردسر نمی گشت.
مادر مصطفی در کتاب، از روند شکل گیری بلوغ عاطفی پسرش می گوید. 
از محبت برادرانه مصطفی به خواهرش و اینکه چگونه یک مادر در رشد این 
بلوغ عاطفی نقش داشته و آن را سرکوب نکرده. مادر مصطفی معتقد است 
بچه ها فهیم تر از آن چیزی هســتند که ما فکر می کنیم. مدام با بچه هایش 
صحبــت می کند، نظراتشــان را جویا می شــود و برای مقابلــه با کارهای 

خلافشان، خلّاق است.
مادر شــهید محمد مَسرور هم از تربیت فرزندش از همان شیرخوارگی و 
حتــی قبل تر، زمان بارداری می گوید. وقتــی که دکتر می گوید: »بچه ات را 
ســقط کن، ناقص است.« ولی او مادر اســت، دلش نمی آید. توسّل می کند 
تا پســرش صحیح و ســالم به دنیا بیاید. بعد هم کــه بچه هایش بزرگ تر 
می شوند سعی می کند مادری باشد که عدالت را بین همه بچه هایش رعایت 
کند. رعایت های ریز مــادر و پدر، کم کم روی بچه ها به خصوص محمد اثر 

می گذارد، باحیا می شود، هرجایی نمی رود و هر چیزی را نمی خورد.
آخر کار هم می رسد به روایت مادر شهید محمدحسین حدادیان. مادری 
که می گوید شــیردادن به بچه اش را طــوری تنظیم می کرده تا توی روضه 
باشــد. دلش می خواســته مِهر امام حسین )ع( با شــیری که می خورد، به 
جانــش نفوذ کنــد و گوش هایش صدای روضه برای اهل کربلا را بشــنود. 
او حســابی روی حلال و حرام حساس است. درســت مثل مادر دو شهید 
قبلی. ولی اگر بچه هایش کار نابجایی کنند، نه فحششــان می دهد، نه آن ها 
را می زند. بلکه می گوید در خلال داســتان، نکاتی را به بچه ها یاد می دهد. 
محمدحســین مدام با پدرش توی پایگاه بســیج است. از یک زمانی به بعد 
کمتر می شــود او را در خانه دید، به نظر می رسد سبک تربیتی مادرش در 
همان چند سال اول زندگی، کار خودش را کرده تا او را پسری مؤدب، اهل 

حلال و حرام، نمازخوان و مؤمن بار بیاورد.
در میان تربیت ها و محبت های مادرانه، تربیت پدران نیز بی تأثیر نیســت. 
مصطفی چهار پنج ســاله که می شــود پای ثابت برنامه های پدر می شود. 
مصطفی با ذکر زیارت عاشورا و دعا توسل و… توی محافل بزرگ می شود. 
همراهی پدران شهید مَسرور و شهید حدادیان در یاد دادن آموزه های دینی 
در قالب داستان، در جای خود قابل تأمل است. ضمن آنکه »توجه به لقمه 

حلال« نقطه اشتراک سبک تربیتی هر سه خانواده شهدا است.
این حرف خیلی بزرگ اســت وقتــی که مادری می گویــد: »نذرم برای 
سلامتی و هدایت بچه هایم اســت.« اتوپیای مادر نه پزشک شدنش است، 
نه مهندس شدنش، می خواهد انسانی که خدا بر سایر موجودات برتری اش 
داده را درســت و در راهش تربیت کند و در این راه همراهی پدر، می تواند 

مطلوب باشد.«

یادداشت

معاونت بهداشت دانشگاه علوم 

پزشکی شیراز :

دلیل توصیه مصرف 

نان کامل چیست؟

مدیر گروه بهبود تغذیه جامعه معاونت بهداشــت دانشگاه علوم 
پزشــکی شیراز با اشــاره به این موضوع که نان، قوت اصلی اکثر 
مردم جامعه اســت و بســیاری از ما هر روز یا دست کم چند روز 
هفته از نان در برنامه غذایی خود استفاده می کنیم، سلامت آن را 

بسیار با اهمیت دانست.
به گزارش تریبون امروز، مریم مهارت در نشســت آموزشــی با 
موضــوع نان کامل در شــیراز گفت: نان کامل یا نان ســبوس دار 
 ،E بــه دلیل وجود پوســته و جوانه، منبع غنی فیبــر، ویتامین
ویتامین هــای گروه B، مواد معدنی و ترکیبات آنتی اکســیدان، 
یکــی از بهترین گزینه  ها برای امنیت غذایی و ارتقای ســلامت 

جامعه محسوب می شود.
وی افزود: نان تهیه شده از آرد سفید به دلیل درصد سبوس 
گیری بالا و حذف ســهم زیادی از فیبر و املاح حیاتی گندم 
مانند آهن، کلســیم، روی، منیزیم و فسفر در جریان آسیاب 
کردن، ارزش چندانی نــدارد و نان هایی که از آرد کامل تهیه 

می شود، از کامل ترین نان ها است.
مهارت ادامه داد: مصرف نان های سبوس دار فواید بسیاری دارد 
که از این جمله می توان به کاهش قند و چربی خون، پیشگیری از 
سوء تغذیه، پیشگیری از افزایش وزن و چاقی، کاهش خطر ابتلا به 
بیماری های قلبی و عروقی، پیشگیری از سرطان دستگاه گوارش 
به ویژه روده بزرگ به دلیل فیبربالا، جلوگیری از جذب اسیدهای 

صفراوی و پیشگیری از ابتلا به دیابت نوع ۲ اشاره کرد.
مدیر گروه بهبود تغذیه جامعه در دانشــگاه علوم پزشکی شیراز 
با تأکید بر این موضوع که افرادی که نان های ســبوس دار مصرف 

می کنند، دیرتر احساس گرسنگی می کنند، گفت: استفاده از نان 
کامل، قندخون را آهســته تر از نان های ســفید بالا می برد و این 
عامل می تواند در پیشــگیری از بروز چاقی، دیابت و بیماری های 

قلبی و عروقی مؤثر باشد.
وی با اشــاره به افزایش کیفیت و توسعه دسترسی به نان کامل 
و ارتقــای آگاهی جامعه در این خصوص گفت: با توجه به افزایش 
نانوایی های عرضه کننده نان کامل در شــهر شــیراز، شهروندان با 
توجه به فراهم شدن این ظرفیت تلاش کنند نان سفره خود را از 

نان های کامل تهیه کنند.

توسط شرکت توزیع نیروی برق شیراز انجام شد؛

راه اندازی نخستین سایت تخصصی آموزش 
فن ورز پست و شبکه زمینی برق جنوب کشور

نخســتن ســایت تخصصی آموزش فن ورز پست و شــبکه زمینی برق 
جنوب کشور، با حضور مسئولان سازمان فنی و حرفه ای و شرکت توزیع 

نیروی برق شیراز، افتتاح شد.
به گزارش تریبون امروز، مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق شیراز 
در حاشــیه این مراســم که در ســایت آموزش مهارتی فنی و حرفه ای 
اســتان فارس در شــیراز، برگزار شــد، گفت: طی تفاهمنامه ای از سال 
۱۳۸۷، زیرســاختی را بــا همکاری اداره کل فنــی و حرفه ای فارس، با 
هدف آموزش مهارتی به نیروهای آمــاده به کار در حوزه های تخصصی 

برق ایجاد شد.
محمدرضا ســلاحی با یادآوری اینکه در اولین گام، آموزش مهارتی به 
متقاضیان در رشــته فن ورز شــبکه هوایی، آغاز و به آموزش ۲۶۰۰ نفر 
منجر شــد، گفت: پس از آن آموزش مهارتی در رشــته های تبدیل سیم 
مســی به کابل خودنگهــدار، کار روی خط گرم و تســت و نصب لوازم 

اندازه گیری اجرایی شد و به سرانجام رسید.
ســلاحی اضافه کــرد: در ادامــه فعالیت های آمــوزش مهارتی، برای 
نخســتین بار در جنوب کشور، یک سایت تخصصی آموزش فن ورز پست 
و شبکه زمینی، با اعتباری بالغ بر ۲میلیارد و ۵۰۰ میلیون تومان، ایجاد 

و راه اندازی شده است.
وی بــا بیان اینکه نمونه ای در این وســعت و ابعــاد در زمینه آموزش 
مهارتی فن ورز پست و شــبکه زمینی در سطح سازمانهای فنی و حرفه 
ای نداریم، گفت: از ابتدای اجرایی شــدن تفاهمنامه بین شرکت توزیع 
نیروی برق شیراز و فنی و حرفه ای فارس، بالغ بر ۵هزار نفر در رشته های 

مختلف آموزش های مهارتی را طی کرده اند.
ســلاحی با اشــاره به اینکه توانمند ســازی نیروهای کار حرفه ای در 
این مرکز قدمتی حدود ۱۵ ســال دارد، ادامه داد: نگاه این شــرکت در 
ایجاد زمینه و بســتر آموزش حرفه ای علاقه مندان به حوزه برق، نگاهی 
کاملا جامع نگر بوده اســت و براساس داده های موجود حدود ۸۵ درصد 

از کاراموزان متناســب با مهارت فراگرفته شده، مشغول به کار شده اند.
مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق شیراز با یادآوری اینکه بعضا هر 
یــک مهارت آموز در ۲ یا ۳ رشــته دوره های آموزش مهارتی مختلف را 
طــی کرده اند، گفت: مهــارت آموزان این مرکز اکنــون در بیش از ۱۰ 

استان کشور مشغول ارائه خدمات هستند.
ســلاحی با بیان اینکه شــرایط مهارت آموزی برای همه علاقه مندان 
فراهم اســت و ســازمان فنی و حرفه ای نیز این بســتر را در بخش های 
متفاوت فراهم کرده است، افزود: اثرات این سایت آموزشی بسیار فراگیر 

بوده و استان های مختلف از آن بهره مند شده اند.
مدیرعامل توزیع برق فارس ابراز خرســندی کرد که اکنون در زمینه 
خدمــات فنی تخصصی نظیــر عملیات خط گرم، نیروی انســانی ماهر 

استان های مختلف، آموزش های لازم را در این سایت طی کرده اند.
سلاحی، این سایت را یک تجربه موفق و ابتکاری موثر توصیف کرد که 
قابلیت تســری و توسعه در ســایر نقاط کشور را دارد و خاطرنشان کرد: 
این شــرکت آماده است آمادگی اشــتراک تجارب خود را با سایر استان 
ها و حتی همکاری در برگــزاری دوره های تخصصی بین المللی جهت 

تربیت نیروی کار سایر کشورهای همجوار را نیز دارد.
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دوچرخه ســوار و جهانگرد ایرانــی به عنوان 
سفیر صلح و سلامت با سفر به شیراز و با هدف 
اجرای طرح کاشــت یک میلیــارد درخت در 
کشــور در حرکتی نمادین در مجتمع آموزشی 

امام رضا)ع( اقدام به کاشت نهال کرد.
به گــزارش تریبون امــروز؛ کرامت عزیززاده 
دوچرخه سوار جهانگرد ایرانی و عضو فدراسیون 
دوچرخه ســواری است که به عنوان سفیر صلح 

و دوســتی و حامی منابع طبیعی، بهداشــت و 
ســلامت عمومی، تاکنون توانسته در ۷۰کشور 
دنیا رکاب زنی کرده و نزدیک به ۴۰ هزار نهال 

در شهرهای مختلف دنیا غرس کند.
وی با حضور در مراســم غرس نهال با هدف 
ترویج فرهنگ درختکاری و حمایت و حفاظت 
از منابع طبیعی در بین جمعی از دانش آموزان 
و مســئولان گفت: حدود ۲۰ سال است که با 
شــعارهای مختلــف در حوزه صلح، دوســتی، 
حفاظت از محیط زیســت، حمایت از کودکان 
بی سرپرست و بدسرپرست و حمایت از کودکان 

سرطانی، ایرانگردی و جهانگردی کرده است.
به گفته این ورزشــکار طبیعت دوست حفظ 
منابع طبیعی و ترویج آن از شعارهای مهم وی 
بوده و بر این باورســت که می توان با همکاری 
مــردم و به ویژه دانش آموزان این شــعارها را 

محقق کرد.
ضرورت ترویــج فرهنگ درختکاری در 

بین دانش آموزان
مدیر کل منابــع طبیعی و آبخیزداری فارس 
در این مراســم بــا تأکید بر ترویــج فرهنگ 
درختــکاری در بیــن دانش آمــوزان به عنوان 

آینده ســازان کشور گفت: در قالب طرح کاشت 
یک میلیارد درخت در سراسر کشور قرار است 
به همت جمعی از مردم و دستگاه های اجرایی 
طی چهار ســال یک میلیارد درخت در سراسر 

کشور کاشته شود.
حجت اله مــرادی افزود: بــه همین منظور 
ترویــج فرهنــگ درختــکاری و حفاظــت از 
عرصه هــای جنگلــی در مــدارس از جملــه 
مهمترین اولویت های این اداره کل برای کاشت 

نهال است.
حســینی معاون ســلامت و تربیــت بدنی 
سازمان آموزش و پرورش فارس نیز با اشاره به 
فرهنگ سازی و اشاعه فرهنگ کاشت درخت و 
احترام به طبیعت در جامعه بویژه در بین دانش 
آموزان گفت: همه ما برای حفاظت از جنگلها و 
منابع طبیعی مسئولیت داریم و برای ترویج این 
فرهنگ ماندگار کاشــت درخت و مهمتر از آن 

نگهداشت طبیعت و جنگلها باید تلاش کنیم.
مراســم اهدای لوح تقدیر به دوچرخه ســوار 
بین المللی کشور و مراسم بذرکاری توسط وی 
در مؤسسه فرهنگی آموزشی هورآتیه شیراز از 

جمله دیگر برنامه ها بود.

زاده در همایــش تخصصی  فــرج  عباس 
روابط عمومــی پویا، زمینه ســاز انتخابات 
مطلوب بر ضرورت انتشار اخبار امید آفرین 
تاکید کرد و افزود: می بایســت برای اطلاع 
رســانی صحیح، قرارگاه رسانه ای انتخابات 
در هر شهرســتان با محوریت کمیته اطلاع 

انتخابات تشکیل شود. رسانی ستاد 
بــه گزارش تریبــون امــروز، عباس فرج 
زاده در نشســت تخصصــی "روابط عمومی 
پویــا زمینــه ســاز انتخابات مطلــوب" با 
خیــر مقدم به رئیس کمیته اطلاع رســانی 
ستاد انتخابات کشــور و تقدیر از همکاری 
مجموعه روابط عمومی های اســتان که در 
اظهار  دارند،  این نشســت همکاری  برپایی 
داشــت: مشارکت پرشــور در انتخابات یک 
رســالت همگانی است که باید نسبت به آن 

باشیم. داشته  اهتمام 
او با بیان اینکه نشســت تخصصی "روابط 
عمومی پویا زمینه ســاز انتخابات مطلوب" 
بــا هــدف هــم افزایــی و بیان منســجم 
دســتاوردهای دولت برگزار می شود، اظهار 
داشــت: برای امیدآفرینی مطلوب در سطح 
جامعــه ایجاد شــبکه های اطلاع رســانی 
ضــروری اســت و نقش روابــط عمومی ها 

دراین حوزه ارزنده است.
عنوان  بــه  امیدآفرینــی  فرآینــد  از  وی 
مهمترین رسالت روابط عمومی ها یاد کرد 
و افزود: باید از کلیشــه های رایج با نگاهی 
نو و تفکــری نوین عبورکــرد و از ظرفیت 
هــای رســانه ای و اطلاع رســانی به نحو 

بهره مند شویم. مطلوبی 
فــرج زاده با تاکیــد بر ایــن موضوع که 
با مشارکت  ارتباط مســتقیمی  امیدآفرینی 
گسترده در انتخابات دارد، بیان داشت: هم 
افزایــی ظرفیت هایی که در اختیار رســانه 
ها و روابط عمومی ها اســت در راســتای 

انتخابات پرشور نقش موثری دارد.
مدیــرکل روابــط عمومــی و امــور بین 

برای  فارس عنوان کرد:  اســتانداری  الملل 
برگــزاری انتخابات پرشــور مجموعه ای از 
بایــد و نبایدها را پیش روی خود می بینیم 
و در این راســتا باید با نگاهــی هنرمندانه 
دســتاوردهای نظــام مقــدس جمهــوری 

اسلامی را بیان کرد.
وی بــا یــادآوری این موضوع کــه اقناع 
افکار عمومی حاصل تلاش مشــترک روابط 
عمومی ها با مشــارکت رســانه ها اســت، 
خاطرنشان کرد: دلســردی و نگرانی مردم 
نسبت به خدمات دستگاه های اجرایی خط 
قرمزی اســت که روابط عمومی ها و رسانه 
ها باید نســبت به این موضوع نگاه ویژه ای 

باشند. داشته 
او در بخش دیگری از ســخنانش خواستار 

برپایی رویدادهای رسانه ای و اطلاع رسانی 
های موثــر حول محور امیدآفرینی شــد و 
بیان داشــت: بر اســاس یافته های علمی 
مدت زمان اثربخشی هر رویداد سه تا چهار 
روز است و باید از هم اکنون تا زمان برپایی 
انتخابات نســبت به این موضوع به صورت 

باشیم. داشته  اهتمام  مستمر 
مدیرکل روابــط عمومی و امور بین الملل 
اســتانداری فارس بــا بیان اینکه بازنشــر 
خدمات نقــش ارزنــده ای در امیدآفرینی 
دارد، بیان داشــت: جریان دشــمن تمرکز 
ویژه ای بر انتشــار اخبار ناامید کننده دارد 
و باید نســبت به این موضوع توجه ویژه ای 
داشت و سیســتم دفاعی منسجمی را برای 

خنثی سازی توطئه های دشمن بکار برد.

فرج زاده بــا بیان اینکه هدف نهایی رفیع 
نشــان دادان توانمندی هــای نظام مقدس 
کرد:  تصریــح  اســت،  اســلامی  جمهوری 
از تمامی ظرفیت های دســتگاه  امیدواریم 
های اجرایی در این زمینه بهره مند شــویم 

و فضایی با نشاط پیش رو داشته باشیم.
وی از انتخابات به عنــوان یکی از بزنگاه 
های مهم نظام جمهوری اســلامی ایران یاد 
کرد و افزود: هدف دشــمن اختلاف افکنی 
میان مردم و نظام اســت و بر همین اساس 
انتظار داریم پــس از برگزاری این همایش 
در شهرســتان های اســتان فارس قرارگاه 
ویــژه رســانه ای با اهداف اطلاع رســانی، 
امیدآفرینــی و بیــان داســتاوردهای نظام 

مقدس جمهوری اسلامی ایران برپا شود.

رئیس کمیته اطلاع رسانی ستاد انتخابات فارس:

قرارگاه رسانه ای انتخابات در هر شهرستان تشکیل شود

با هدف اجرای طرح کاشت یک میلیارد درخت انجام شد؛

جهانگرد دوچرخه سوار در شیراز نهال کاشت

فرماندار ویژه کازرون:

نقش بی بدیل کازرون از نهضت جنوب تا 
حماسه کربلای چهار 

فرماندار ویژه کازرون با اشــاره به چهارم دی ماه و فرارســیدن روز کازرون 
برنامه های دهه ی کازرون از ۴ لغایت ۱۳ دیماه را تشریح کرد.

به گزارش تریبون امروز، محمد علی بخرد اظهار داشــت: در این ایام برنامه 
هایــی از جمله برگزاری یادواره ۸۵ شــهید کازرون در عملیات کربلای ۴ و 
۱۳۰۰ شهید شهرستان، برپایی نمایشگاه توانمندی وصنایع تولیدی کازرون، 
پیاده روی خانوادگی، شب شعر با گویش کازرونی، برپایی غرفه صنایع دستی 
ومیراث فرهنگی، دیدار با خانواده شهدا و تخفیف سراسری اصناف و بازاریان، 

برپایی پایگاه سیار انتقال خون  پیش بینی شده است.
وی با اشــاره به مناســبت های مرتبط با کازرون در دی ماه، ادامه داد: از 
اواخر آذرماه تا نهم دی ماه چند مناســبت مهم منتسب به کازرون داریم که 
از جمله می توان به ۳۰ آذرماه سالروز مبارزه کازرونی ها با نیروهای انگلیس 

به فرماندهی ناصر دیوان کازرونی اشاره کرد.
فرمانــدار ویــژه کازرون گفــت: این ایام فرصت مناســبی بــرای معرفی 
ظرفیت هــای مختلف فرهنگی اقتصادی و گردشــگری شهرســتان کازرون 

وگرامی داشت رشادت های مردم این سرزمین با بیش از ۱۳۰۰ شهید است.
بخرد در ادامه وظایف محوله به هر دســتگاه اجرایی را برشمرد و از مدیران 
شهرســتان خواســت تا با دعوت از مدیرکل های دستگاه های مربوطه برای 
شــرکت در برنامه ها علاوه بر حضور درگلزار شهدا در کنارمقبره ناصردیوان 
کازرونی حماسه آفرین جنوب نیز حضور یابند تا این شخصیت انقلابی هرچه 

بهتر و بیشتر معرفی و شناخته شود.
وی افزود: همــان گونه که مقام معظم رهبری فرمودند؛ کازرون شــهری 
مومن و انقلابی است، چهره های برجســته تاریخی این شهر نیز این ویژگی 

برخوردارند و بایستی به درستی مورد توجه و تکریم قرار گیرند.
فرماندار ویژه کازرون خاطرنشــان کرد:بهترین فرصت برای انجام کار، دهه 

ی کازرون است و باید سنگ تمام بگذاریم.
بخرد با بیان اینکه دهه کازرون متعلق به تمامی شهرســتان اســت اظهار 
داشــت:  برنامه های مرتبط با این دهه بایستی در تمام بخش های شهرستان 
اجرا گردد چرا که نقش شهرستان کازرون از نهضت جنوب تا حماسه کربلای 

۴ نقشی بی بدیل است.

حضور شرکت های دانش بنیان فارس در 
نمایشگاه »ایران قوی« 

مدیر عامل ســازمان همیاری شهرداری های اســتان فارس گفت: دومین 
رویداد بین المللی نمایشــگاهی مدیریت بحران ایــران قوی ۱۴۰۲ با حضور 

تعدادی از شرکت های دانش بنیان از استان های مختلف کشور برگزار شد.
به گزارش تریبون امروز، ســیدعلی سیدنصیری به حضور پر قدرت استان 
فــارس در نمایشــگاه مدیریت بحران ایران قوی ۱۴۰۲ اشــاره کرد و گفت: 
نمایشــگاه مدیریت بحران در مصلی امام خمینی)ره( تهران با هدف معرفی 
دســتاوردهای استان ها شکل گرفته اســت که با برنامه ریزی صورت گرفته، 
ســازمان همیاری شــهرداری های فارس با قدرت در این رویداد ملی شرکت 

کرده است.
وی با اشــاره به توانمندی اســتان فارس در عرصه هــای مختلف فناوری، 
افزود: با همکاری اســتانداری فارس، شهرداری شــیراز  و سازمان همیاری 
شهرداری های استان فارس، تعدادی از محصولات شرکت های دانش بنیان که 

دارای تولیدات خاص بودند در این نمایشگاه حضور یافتند.
ســیدنصیری ادامه داد: شــرکت های دانش بنیان در زمینه های مختلف از 
جمله جمــع آوری و مدیریت اطلاعات ارکان داخلی ســاختمان ها در زمان 
بحران، پیش بینی و اعلام هشــدار در زمان ســیلاب، تکنولــوژی فریز مواد 
غذایی با قدرت نگهداری بلند مدت در دمای معمولی، دســتگاه شناســایی 
آفات گیاهی در بدنه درختان، پیش بینی علائم ســکته در بدن انسان قبل از 
وقوع، دستگاه های احیا به صورت ســیار در مناطق صعب العبور و محصولات 

دانش بنیان مختلف پزشکی حضور پیدا کردند.
وی بیــان کرد: جمع آوری این ایده ها و محصــولات نوآور حاصل برگزاری 
رویدادهای متعدد در حوزه فناوری اطلاعات  ســازمان همیاری شهرداری ها 
و با همراهی شــرکت همیارنت زیر مجموعه ســازمان همیاری ها بوده اسا و 
امیدواریم توانسته باشیم توانمندی های استان را در این بخش ها با شایستگی 

معرفی کنیم.

رئیس پلیس امنیت عمومی فیروزآباد به فیض 
شهادت نائل آمد

ســرهنگ احسان بخشــنده که حدود ســه ماه پیش در درگیری با 
شرور مسلح مجروح شده بود شــامگاه گذشته به درجه رفیع شهادت 

نائل شد.
به گزارش تریبون امروز ، به نقل از مرکز اطلاع رســانی پلیس فارس 
ســرهنگ احســان بخشــنده رییس پلیس امنیت عمومی شهرستان 
فیروزآباد که ۲۵ شــهریور ماه سال جاری در درگیری بااشرار مسلح از 
ناحیه شــکم مجروح شــده بود، پس از تحمل ۳ ماه درد و مجروحیت 
و به دلیل شــدت جراحات وارده شــب گذشته به درجه رفیع شهادت 

نائل آمد.
براســاس این گزارش ، پیکر مطهر شهید بخشنده چهارشنبه ساعت 
۱۰ صبح در حرم مطهر شــاهچراغ )ع( تشــییع و برای خاکسپاری به 
روستای حســین آباد بخش سیخ دارنگون شهرســتان شیراز منتقل 

خواهد شد.

رئیس اداره حفاظت محیط زیست 

شهرستان ارسنجان :

افزایش ۳۰ درصدی 

شمار گوزن زرد 

ایرانی در جنگل 

خلیل بیگ ارسنجان

رئیس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان ارسنجان با اشاره 
به سرشــماری پاییزه گوزن زرد ایرانی در سایت تکثیر و پرورش 
جنگل خلیل بیگ ارسنجان از افزایش ۳۰ درصدی جمعیت این 

گونه خبر داد.
به گزارش تریبون امروز، حسن ابراهیمی در حاشیه بازدید از جنگل 
خلیل بیگ ارســنجان از سرشماری پاییزه گوزن زرد ایرانی در سایت 
تکثیر و پرورش این جنگل جنگل خبــر داد و گفت: با برنامه ریزی و 
همکاری کارشناســان حیات وحش اعزامی از مرکز استان وتعدادی از 
دوستداران حیات وحش و محیط زیست شهرستان وحوش منطقه به 

صورت خطی و همزمان مورد پایش و سرشماری قرار گرفتند.
وی با بیان اینکه خوشــبختانه روند زیســت و تکثیر گوزن زرد در 
این ســایت رو به افزایش اســت، افزود: در این سرشماری تعداد ۹۵ 
رأس گــوزن زرد نر و مــاده نابالغ مورد شــمارش و آماربرداری قرار 

گرفت، درصد رشــد جمعیت این گونه نســبت به سال قبل ۳۰ درصد 
افزایش داشــته است، این سایت از ســال ۹۰ با تعداد ۷ رأس گوزن 
زرد در محدوده ۳۰۰ هکتاری شــرق ارسنجان در جنگل خلیل بیگ  
عملا فعالیت خود را آغاز کرد.ابراهیمی با بیان اینکه امنیت زیستگاه، 
تأمین علوفه به موقع، پایش و کنترل مدام ومدیریت مطلوب و بهینه از 
شاخص ها و مؤلفه های بسیار خوب این سایت در زادآوری وجمعییت 
بسیار مطلوب این گونه به شــمار می رود، اضافه کرد: این سایت یکی 
از ســایت های موفق در کشور و به عنوان سایت مولد از طرف سازمان 
حفاظت محیط زیســت در نظر گرفته شده اســت و از بهترین مراکز 

تکثیر و پرورش این گونه ارزشمند در کشور به شمار می رود.

رئیس اداره حفاظت محیط زیســت شهرســتان ارسنجان هدف از 
نگــه داری این گونه را احیا نســل و معرفی این گونه به زیســتگاه های 
طبیعی در کشــور دانست و اضافه کرد: در دی ماه سال قبل تعداد ۱۳ 
راس از این گونه زنده گیری و به میان کتل شهرســتان کازرون انتقال 

داده شده است.
ابراهیمی با اشــاره به اینکه امســال ســالی خوب برای افزایش 
جمعیت و تکثیر گوزن های زرد در مناطق محیط زیســتی استان 
فارس اســت،گفت: پس از خبرهای خوب زایش گوزن های زرد در 
پهنه های تکثیر و پرورش این گونه ارزشمند در شهرستان ارسنجان 

رو به افزایش است.
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معــاون اجرایی رییــس  جمهور گفت: مدیــران نظام باید 
مومــن، کارآمــد و در ترازِ انقلاب اســلامی و متناســب با 
شاخص ها و شان شــهید رجایی باشند و در دولت سیزدهم 
بعنــوان دولت مردمــی و انقلابی مُکلفیــم تحول جدی در 

شاخص های ارزیابی مدیران و کارگزاران ایجاد کنیم.
به گزارش تریبون امروز، محســن منصوری در بیســت و 
ششمین جشنواره شــهید رجایی در دانشگاه علوم پزشکی 
اصفهان افزود: جشــنواره شــهید رجایــی مصداقی از یک 
ارزیابی محســوب می شود که هر سال بویژه در دوره دولت 

سیزدهم پویاتر شده است.
وی بــا بیان اینکه مســوولان نظام اســلامی باید از 
جنس مردم باشــند و بــرای مــردم کار کنند، ادامه 
داد: عادی شدن مشــکلات مردم برای مسوولان، سم 

مُهلکی برای کشور است.
بــه گفتــه وی، پرهیز از تشــریفات و تجمــلات باید در 
شــاخص های ارزیابی مدیران و مسوولان نظام اسلامی مورد 

توجه قرار گیرد.
وی گفت: پنج گام تا رســیدن به تمدن اســلامی بعنوان 
نقطه مطلوب توســط رهبر معظم انقلاب ترســیم شده که 
شــامل تحقق انقلاب اسلامی، نظام اسلامی، دولت اسلامی، 

جامعه اســلامی و تمدن نوین و متعالی اسلامی است.
منصوری افزود: امروز ما در مرحله تحقق دولت اســلامی 
قرار داریم که باید این اعتراف تلخ را هم بکنیم که ســال ها 
در رســیدن به این مرحله تاخیر داشــتیم و پس از تحقق 
انقلاب اســلامی و استقرار نظام اســلامی، در تحقق کامل 

دولت اسلامی سال های زیادی سپری شد.
وی با اشــاره بــه اینکه کارگــزاران بخــش اصلی دولت 
اســلامی را تشــکیل می دهند و باید در حــوزه کارگزاران 
نظام و مدیریتی تحول جدی ایجاد کنیم، خاطرنشــان کرد: 
کارگــزاران و روش و منش آنــان و فرایندها ۲ بخش اصلی 
در دولت اســلامی هستند و اگر این ۲ بال را با هم اصلاح و 
تقویت کنیم به ســمت تحقق دولت اسلامی پیش خواهیم 

رفت.
معاون اجرایی رییس  جمهور با بیان اینکه نیروی انســانی 
اولویت اصلی کشــور محسوب می شود، خاطرنشان کرد: هر 
جا نیروی انســانی مومن، کارآمد و در تراز انقلاب اســلامی 
مســتقر شد مســائل بخوبی پیش خواهد رفت اما هر جایی 
که در حــوزه انتخاب کارگــزاران دچار غفلــت و کوتاهی 

شــدیم، نتوانستیم لطمات آن را جبران کنیم.
وی ادامه داد: مســاله نیروی انسانی بعنوان اولویت اصلی 
و اساســی کشور اســت و برای تحول در نیروی انسانی باید 
در حوزه شناســایی ها و گزینش ها تحول ایجاد شــود و در 
حوزه تربیت و آموزش نیروی انســانی ســرمایه گذاری ویژه 
انجــام دهیم و تحول ویژه در آموزش و شــیوه های ارزیابی 

بگیرد. صورت 
منصوری اضافه کرد: جشنواره شهید رجایی یک چارچوب 
و مکتب مدیریتی اســت که شــهید رجایــی بعنوان رییس 
جمهور این کشــور در کمتر از یک ماه مسوولیت خود، یک 
جریان خدمت و آموزه ای از خدمت خالصانه و کار جهادی 

و پرهیز از تجمل را در کشور رواج داد.
وی اظهار داشت: استکبار جهانی و استعمار در بسیاری از 
مواقع با طراحی شــاخص های غلط از جمله انتشار مقالات 

آنچنانــی، ما را بازی و ذائقه هایمان را تغییر می دهند.
معــاون اجرایی رییس  جمهور با بیان اینکه شــاخص باید 
متناسب با نظام جمهوری اســلامی باشد، افزود: ما مُکلفیم 
به شــاخص های متناسب با الگوی ایرانی و اسلامی پیشرفت 
تن بدهیم و از شاخص هایی که نظام بورکراتیک غرب برای 

ما طراحی می کند، دوری کنیم.
منصوری تصریح کرد: در شــاخص ارزیابی مدیران بایستی 
ملاحظات علمــی، مومنانه، تقویت فضای انقلابی کشــور و 

جبهه انقلاب مد نظر قرار بگیرد.
معــاون اجرایی رییــس  جمهور گفت: اصفهــان در حال 
پیشــرفت و حرکت رو به جلوســت و اتفاقات مثبت و خوبی 
در این اســتان روی داده اســت و اصفهان در ارزیابی های 
انجام شــده توسط مجموعه دولت جزو اســتان های برتر و 

است. مدیریتی  عالی 

معاون رییس  جمهور در اصفهان: 

شاخص های ارزیابی مدیران باید مُتحول شود استاندار بوشهر:

 رسانه ها برای مشارکت حداکثری مردم در 
انتخابات تلاش کنند

اســتاندار بوشهر گفت: در حالی که دشــمن تلاش می کند انتخابات ۱۱ 
اسفندماه امسال با حضور حداقلی مردم برگزار شود رسانه های انقلاب برای 

حضور حداکثری مردم در این عرصه سرنوشت ساز تلاش کنند.
به گــزارش تریبون امروز، احمد محمــدی زاده در آیین معرفی و تجلیل 
از برگزیدگان نخســتین " جام رســانه امید " ســازمان بسیج رسانه استان 
بوشهر در ســالن صدا سیمای مرکز بوشــهر اظهار کرد: رسانه ها با تبیین 
دســتاوردهای انقلاب و امید آفرینی نقش مهمی در خنثی ســازی اهداف 

دشمن ایفا می کنند.
وی افزود: روند برنامه های انتخابات در استان بوشهر براساس جدول زمان 
بندی در حال انجام اســت و قول می دهم انتخاباتی سالم و در امنیت کامل 

برگزار شود.
اســتاندار بوشهر یادآور شــد: دولت سیزدهم بســیاری از طرح های 
زیرســاختی که در ۱۰ سال گذشــته راکد مانده بود را به سرانجام یا در 
دســت اقدام دارد و برنامه های مهمی نیز برای شتاب بخشی توسعه ای 

این استان آغاز کرده است.
محمدی زاده با اشــاره به اینکه رســانه ای انقلابی اســت که از انقلاب ، 
رهبری و آرمان های شــهدا دفاع کند تصریح کرد: فارغ از اینکه خبرنگار و 
رســانه منتسب به کدام گرایش فکری و سیاســی باشند مهم این است که 
اندیشه های امام راحل)ره( ، رهمنودهای مقام معظم رهبری ، دستاوردهای 

انقلاب اسلامی و آرمان های شهدا در رسانه منعکس شود.
وی ادامه داد: با توجه به اینکه در جنگ همه جانبه با دشــمن هســتیم 
رســانه باید امید آفرین باشد و با انعکاس دستاوردها مردم را به آینده نظام 

و انقلاب امیدوار کند.
استاندار بوشهر گفت: واقعیت های بزرگ و اقدامات موثری در بخش های 
مختلف توسط فرزندان این ملت انجام شده که اگر رسانه ها به خوبی آنها را 
منعکس کنند زمینه امیدآفرینی در جامعه فراهم می شــود و نیاز به بزرگ 

نمایی مطالب بی اساس نیست.
محمدی زاده با محکوم کردن جنابات رژیم غاصب صهیونیســتی در غزه 
افزود: شهید سید رضی موسوی حدود ۲۰ سال در سوریه اقدامات مستشاری 
برای دفاع از حرم انجام داد و سرانجام نیز خون را نثار انقلاب و اسلام کرد.

در این آئین برگزیدگان نخســتین جام رسانه امید در بخش های گزارش 
خبری ، یادداشت، خبر، تیتر ، عکس ، پوستر و کلیپ معرفی شدند.

تایید صلاحیت کاندیداهای انتخابات مجلس 
در استان بوشهر در مرحله پایانی قرار دارد

استاندار بوشــهر گفت: تمام ساز و کارهای لازم برای برگزاری باشکوه 
انتخابات در این اســتان پش بینی شــده و همچنیــن تایید صلاحیت 
کاندیداها در هیات نظارت در مرحله پایانی و در حال اعلام به شــورای 

نگهبان کشور است.
به گزارش تریبون امروز، احمد محمدی زاده اظهار کرد: تمام صندوق های 

رای استان بوشهر نیز تعیین و محل نصب آنها مشخص شده است.
وی بیان کــرد: هیات های اجرایی و همچنیــن گروه های مختلف 
مردمی استان بوشــهر نیز آماده برگزاری انتخابات شدند و نتخابات 

برگزرا یم می کنند.
استاندار بوشــهر تصریح کرد: تعیین تکلیف تمامی فعالان در در برگزاری 
نیز وارد مرحله پایانی شده تا بزودی استان وارد مراحل بعدی انتخابات شود.

محمدی زاده تاکید کرد: همه باید دســت به دست هم دهیم تا انتخاباتی 
باشــکوه و افتخار آفرین رقم بخورد و آمریکا و اســراییل به عنوان حامیان 

همیشگی مشارکت حداقلی مردم با شکست مواجه شوند.
وی عنــوان کرد: در این زمینه تمام نقاط ضعــف انتخابات دوره های 
گذشته احصا و بررسی شــده تا از تکرار آنها در فرایند انتخابات پیشرو 

جلوگیری شود.
محمدی زاده ادامه داد: یکی از مورادی که در سال های گذشته کمتر مورد 
توجه قرار گرفته جامعه کارگری ۱۰۰ هزار نفری جنوب اســتان بود که در 
این دوره تمهیدات ویژه ای پیش بینی شــده تا در محل کار خود بتوانند در 

این صحنه مهم مشارکت کنند.
وی گفت: با توجه به ورود شــمار قابل توجهی گردشگر به استان در 
این زمینه نیز تمهیدات لازم برای رای گیری از گردشگران پیش بینی 

شده است.
محمــدی زاده ادامه داد: در مورد رای اول ها نیز پیش بینی شــده بتوانند 
توانمندی و قدرت خودشــان در راه دفاع از راه امان و شهیدان با مشارکت 

حداکثری به نمایش بگذارند.
وی افــزود: بــرای برگزاری انتخابات الکترونیکی در اســتان بوشــهر نیز 
زیرساخت های موردنیاز آن شامل برق پایدار و اینترنت در بسیاری از شهرها 

و روستاها انجام شده و در مرکزهای باقیمانده نیز در دست اقدام است.

بیش از 7 هزار میلیارد طرح آبرسانی در 
روستاهای بوشهر در حال اجرا است

مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب استان بوشهر گفت: طرح جهاد آبرسانی 
در این اســتان در ۱۹۴ روســتا با هفت هزار و ۸۱۰ میلیارد ریال اعتبار در 

دست اجرا است.
به گزارش تریبون امروز، ابوالحســن عالی در بوشهر اظهار کرد: این طرح 
در فاز نخســت ۲۹ هزار و ۸۵۹ خانوار روستایی استان با جمعیت ۱۱۶ هزار 

و ۶۶۷ نفر را در برگرفته است.
وی بیان کرد: در طرح جهاد آبرسانی روستاهای استان اکنون مخزن هایی 
با ظرفیت ۲۴ هزار و ۶۵۰ مترمکعب در شهرســتان های ۱۰ گانه استان در 
دست احداث است که اتمام آن به پایداری آب شرب مناطق روستایی کمک 
شایانی می کند.مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر تصریح کرد: 
در قالــب این طرح همچنین عملیات اجرایــی ۱۱۳ کیلومتر خطوط انتقال 

و ۵۵ کیلومتر شبکه توزیع در روستاهای استان بوشهر در حال اجرا است.
وی اضافه کرد: با اجرا این طرح که با مشــارکت قرارگاه امام حســن 
مجتبی )ع( عملیاتی شده شــبکه آبرسانی روستاهای استان بهسازی و 

نوسازی می شود.

رییس دانشــگاه اصفهان گفت: ورود صنعت به بخش 
نوآوری دانشــگاه می تواند تحول ساز باشد و گزارش ها 

حاکیســت این فرایند از هم اکنون شروع شده است.
به گزارش تریبون امروز، حســین هرسیج اعلام کرد: 
گزارش ها حاکیســت که تحــول در ناحیه نوآوری این 
دانشگاه شــروع شده اســت و باید به نحو شایسته در 

باره آن اطلاع رسانی شود.
پهنه نوآوری و فناوری دانشگاه اصفهان در مساحت 
۳۲ هکتار شــامل مراکز رشد و نوآوری، کارآفرینی و 
بازی های رایانه ای، صنایع ســرگرمی، کریدور دانش 
و شــتاب دهنده های صنایع خلاق در ســال ۹۸ راه 

اندازی شد.
هرســیج در مراسم امضای توافقنامه جامع همکاری 
مشــترک میان دانشــگاه اصفهان و »گــروه صنعتی 
انتخاب« افزود: نوآوری علاوه بر دســتاوردهای خوبی 
که دارد به قــدرت رقابتی صنایــع در منطقه و دنیا 

می شود. مُنجر 
رییس دانشــگاه اصفهان اظهار داشت: برای خلاق 
و نوآوربودن باید راه هــای میانبُر را برگزینیم و راه 
میانبُر برآمده از تولید دانش اســت که با تقسیم کار 

می شود. محقق 
وی اضافه کرد: دانشگاه اصفهان با توجه به جامعیتی 
که دارد و بعنــوان بزرگترین مرکز آمــوزش عالی در 
مرکز کشــور، می تواند در شــکل دادن به فناوری های 

ایفای نقش کند. یافته،  بلوغ 
هرســیج همچنین با بیان اینکه برای تبیین مشکلات 
ارتباط دانشــگاه و صنعت می تــوان از نظریه »تعادل 
نقطه ای« اســتفاده کرد، گفت: در این نظریه، پایداری 
و چســبندگی به وضــع موجود یک بعُــد و »تحول و 

تغییرات« بعُد دیگر آن است.
رییس دانشگاه اصفهان ادامه داد: بسیاری از مشکلات 

تعامل ما با صنعت، ناشی از چسبندگی به وضع موجود 
اســت و برای رفع آن، برگزاری جلســه هایی با دستور 

کار مشخص و رصد مسیر طی شده ضروریست.
وی با بیان اینکه ما ملت تبدیل تهدیدها به فرصت ها 
هســتیم، تصریح کرد: بعد از جنگ متوجه شــدیم که 
بســیاری از کشــورها با ما مشــکل دارند و در صورت 
تمکین، استقلال خود را از دست می دهیم اما نخبگان 
ما به این جمع بندی رســیدند که باید راه جدیدی را 

بروند و اســتقلال با رویه قبلی به سرانجام نمی رسید.
معــاون تحقیق و توســعه گــروه صنعتــی انتخاب 
الکترونیک نیز در این مراســم گفت: برقراری ارتباط با 
دانشــگاه ها راهی اجتناب ناپذیر است که بخش صنعت، 

پیمــودن آن را شــروع کرده و به صبــر و برنامه ریزی 
نیاز دارد.

غلامحســین کســایی با بیان اینکه در صنعت بطور 
معمــول تجربه همــکاری در حوزه نــوآوری و فنوری 
با دانشــگاه و شــرکت های دانش بنیان فراگیر نیست، 
افزود: توافقنامه اخیر می توانــد گامی مهم در حمایت 

از ایده های فناورانه و نوآورانه باشد.
وی ادامــه داد: در گــروه انتخاب با هــدف ترویج و 
توســعه همکاری صنعــت با دانشــگاه و بهره مندی از 
خدمات دانشــگاهیان، اقدام هایی آغاز شــده است و 
امیدواریم در یک افق ۲ ســاله، حداقل قرادادهای ما با 

دانشــگاه اصفهان به یکهزار میلیارد ریال برسد.

رییس دانشگاه اصفهان :

ورود صنعت به حوزه نوآوری دانشگاه اصفهان، تحول ساز است

امنیت جامعه 

ارامنه ایران با هیچ 

کجای دنیا قابل 

مقایسه نیست

رئیس شــورای خلیفه گری ارامنه اصفهــان و جنوب ایران 
گفــت: امنیت و آرامش جامعه ارامنه ایران با هیچ کجای دنیا 

قابل مقایسه نیست.
به گزارش تریبون امروز، »واروژ میناسیان« با حضور در سازمان 
اطلاعات فرماندهی انتظامی اســتان اصفهان ضمن محکوم کردن 
حمله بــه مقر نیروهای انتظامی در منطقه راســک سیســتان و 

بلوچســتان و ادای احترام به شهدای این حادثه تروریستی افزود: 
شهروندان ارامنه ایران با محبت و مهربانی زندگی مسالمت آمیزی 
را در کنــار برادران مســلمان خود دارند در حالی که در بیشــتر 
کشــورهای اروپایی که ادعای هم کیشــی با ما دارند، این زندگی 

مسالمت آمیز بین ادیان وجود ندارد.
وی گفت: از طرف پیشوای مذهبی ارامنه اصفهان و جنوب ایران 
و تمام شهروندان ارامنه حمله تروریستی به مقر انتظامی در منطقه 
راسک را محکوم می کنیم و شهادت جمعی از سبزپوشان فراجا را 
در این حادثه تســلیت می گوییم.رئیس شورای خلیفه گری ارامنه 
اصفهان و جنوب ایران تاکید کــرد: جامعه ارامنه ایران برای همه 
نیروهای فراجا که شــبانه روز جانشــان را برای حفظ امنیت مردم 
به خطر می اندازند بویژه شــهدای حادثه تروریســتی اخیر احترام 
ویژه ای قائل هستند.میناسیان همچنین با اشاره به در پیش بودن 
آیین های ویژه سال نو میلادی در کلیسای تاریخی »وانک« اصفهان 
از همکاری و همراهی پلیس اطلاعــات در برقراری امنیت اطراف 

محل برگزاری این مراسم قدردانی کرد و گفت: امیدواریم امسال 
هم مانند همیشــه در کمال آرامش و نظم و انضباط جشــن های 

میلاد حضرت مسیح)ع( و سال نو را برگزار کنیم.
رئیس سازمان اطلاعات انتظامی استان اصفهان هم در این دیدار 
با تبریک میلاد حضرت عیســی مسیح)ع( و آغاز سال نو میلادی، 
ســالی پر از خیر و برکت همراه با صلــح و آرامش در جهان برای 
همگان آرزو کرد.سرهنگ رســول امامی افزود: چتر امنیتی فراجا 
بر روی تمام شــهروندان از هر کیش، آیین و مذهبی که باشــند، 
گســترده اســت و هر کجا مظلومی را ببینیم که مورد آسیب قرار 
گرفته است از او در برابر گردنکشان و قانون شکنان حمایت کرده 

و حق تضییع شده او را می گیریم.
»واروژ میناسیان« رئیس شــورای خلیفه گری ارامنه اصفهان و 
جنــوب ایران و »آریس داودیان« رئیس دفتر این شــورا، امروز با 
حضور در ســازمان اطلاعات فرماندهی انتظامی استان اصفهان به 

مقام شهدای فراجا ادای احترام کردند.
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انجمن جهانی فولاد در تازه ترین گزارش خود 
اعلام کرد: صنایع فولاد ســازی ایران »نوامبر« 
امسال )۱۰ آبان تا ۱۰ آذر ۱۴۰۲( سه میلیون 
تنُ فولاد خام تولید کرده که نسبت به »نوامبر« 
پارســال ۷.۶ درصد و نسبت به تولید ۱۱ ماهه 

سال گذشته ۰.۶ درصد رُشد داشته است.
به گــزارش تریبون امروز،  این ســند که بر 
اســاس اطلاعات گزارش شده ۷۱ کشور تولید 
کننــده فولاد بــه این انجمن گردآوری شــده 
است، نشــان می دهد که با وجود کاهش تولید 
۲ کشــور ژاپن و آلمان در نوامبر امسال، بقیه 
کشــورهای تولیــد کننده اصلی فــولاد جهان 
شامل چین، هند، آمریکا، روسیه، کره جنوبی، 
ترکیه، برزیل و ایران در ماه »نوامبر« امســال 
نسبت به همین ماه در سال گذشته رُشد تولید 

را تجربه کرده اند.
گزارش انجمن جهانی فولاد حکایت از رُشــد 
نقطه به نقطه ۷.۶ درصــدی تولید فولاد ایران 

در ماه »نوامبر« دارد
براساس این گزارش، صنعت فولاد ایران با 
ثبت تولید ســه میلیون تنُی فولاد خام، در 
ماه »نوامبر«، از نظر میــزان تولید ماهیانه 
در رتبه هفتم فولادســازان برتر جهان قرار 
دارد هرچنــد که از نظــر تولید کل در ۱۱ 
ماهه منتهی به »نوامبر«، ایران با تولید ۲۸ 
میلیون و یکصد هزار تـُـن کماکان دهمین 

فولادساز برتر جهان است.
»نوامبر« امســال ترکیه با تولید سه میلیون 
تنُ هم اندازه ایران فولاد خام تولید کرده است 
ولی آلمان و برزیــل هر ۲ با تولید ۲ میلیون و 
۷۰۰ هزار تنُ فولاد خام تولید کمتری نســبت 

به کشورمان داشتند.
تولید سه میلیون تنُی فولاد خام در »نوامبر« 
امســال )۱۰ آبان تــا ۱۰ آذر ۱۴۰۲( بار دیگر 
نشــان داد، در صورت نبــود محدودیت تامین 
بــرق و گاز، صنایــع فولاد ایــران این ظرفیت 
را دارد کــه به رتبه هفتم برترین فولادســازان 

جهان صعود کند.
ایران همچنان در میان ۱۰ فولادساز برتر 

جهان است
بر اساس آخرین گزارش »میزان تولید جهانی 
فولاد خام« تهیه شــده توســط انجمن جهانی 
فولاد، تولید فولاد ایــران در ۱۱ ماه منتهی به 
انتهــای »نوامبر« ۲۰۲۳ به ۲۸ میلیون و ۱۰۰ 
هزار تنُ رســید و ایــران همچنان در میان ۱۰ 

فولادساز برتر جهان قرار دارد.
نزدیک ترین رقیبان ایران بین ۱۰ فولادســاز 

برتر جهان بــه ترتیب برزیــل، ترکیه و آلمان 
هســتند، بطوری که در ۱۱ ماهه ۲۰۲۳، برزیل 
با تولیــد ۲۹ میلیون و ۳۰۰ هزار تنُ، ترکیه با 
تولیــد ۳۰ میلیون و ۵۰۰ هــزار تنُ و آلمان با 
تولید ۳۲ میلیــون و ۸۰۰ هزار تنُ فولاد خام، 
رتبه هــای هفتم تا نهم تولید فولاد خام جهان 

را به خود اختصاص دادند.
درصد تغییــرات میزان تولید فــولاد در ماه  
»نوامبر« ســال ۲۰۲۳ نســبت بــه همین ماه 
در ســال پیش از آن نشــان می دهد: بیشترین 
افزایش مربوط به ۲ کشور ترکیه و روسیه است 
که ترکیه رُشــد ۲۵.۴ درصدی و روسیه رُشد 
۱۲.۵ درصــدی را تجربه کردند و در رتبه های 
بعدی هند با ۱۱.۴ درصد و ایران با ۷.۶ درصد 
و پس از آن ایالات متحده آمریکا با ۶.۱ درصد 
افزایش تولید در جایگاه های بعدی بیشــترین 
»افزایــش نقطــه به نقطــه« در مقایســه ماه 
»نوامبر« امســال نســبت به ماه »نوامبر« سال 

قبل قرار دارند.
میزان کل تولیــد فولاد جهان با افزایش ۰.۵ 
درصــدی در ۱۱ ماهه ۲۰۲۳ بــه یک هزار و 
۷۱۵ میلیون و ۱۰۰ هزار تنُ رســید، که برخی 
کارشناســان صنعت فولاد علت رُشد کم تولید 
این محصول راهبردی در ماه های اخیر را ادامه 

تاثیر کاهش قیمت جهانی فولاد می دانند.
رُشــد نقطه به نقطه ۷.۶ درصدی تولید فولاد 
ایران در ماه »نوامبر« امســال نسبت »نوامبر« 

سال گذشته نشان می دهد فولادسازان داخلی، 
با وجود کاهــش قیمت جهانــی این محصول 
راهبردی در ســال رونق تولیــد، افزایش تولید 
را ســرلوحه کار خویش قرار داده اند و این امر 
باعث شــده قیمت محصــولات صادراتی فولاد 

ایران ثبات نسبی خود را حفظ کند.
۶۳ درصــد فــولاد خام تولید شــده 

خاورمیانه در ایران تولید می شود
کشــورهای تولید کننده فولاد در خاورمیانه 
که شــامل ایران، قطر، عربســتان ســعودی و 
امارات متحده عربی هســتند، »نوامبر« امسال 
در مجموع چهار میلیون و ۸۰۰ هزار تنُ فولاد 
خام تولید کردند که چهار درصد افزایش نسبت 
به تولید ماه »نوامبر« ۲۰۲۲ را نشان می دهد و 
۶۳ درصد فولاد خام تولید شــده در خاورمیانه 

از آن جمهوری اسلامی ایران است.
کارشناســان بــر ایــن باورند کــه افزایش 
۷.۶ درصــدی تولید فولاد خام ایــران در ماه 
»نوامبر« امسال نســبت به همین ماه در سال 
پیش، عامل اصلی افزایش چهار درصدی تولید 
فولاد خاورمیانه در ماه »نوامبر« امسال نسبت 
به همین ماه در ســال پیش است، زیرا حدود 
۲ ســوم فولاد تولیدی در خاورمیانه در ایران 

تولید می شود.
نقش اصفهان در موفقیت صنعت فولاد کشور

بی شــک سهم اســتان اصفهان در تولید سه 
میلیــون و ۵۰۰ هزار تنُ فولاد خــام تولیدی 

کشــور در ماه »نوامبر« امسال که موجب شد 
جایگاه صنعت فولاد ایران بین ۱۰ تولیدکننده 
جهانی فولاد حفظ شــود و از نظر تولید ماهانه 
کشــورمان همراه یا ترکیه به رتبــه هفتم در 
تولید فولاد برسد، بسیار مهم و اثرگذار است و 
شرکت های فولاد سازی اصفهان نقش پرُ رنگی 

در کسب این موفقیت داشته اند.
هــم اکنون میزان تولید فولاد در ایران حدود 
۳۰ میلیون تنُ در ســال است که بیش از ۴۰ 
درصد آن در اصفهان تولید می شــود، در افق 
چشــم انداز ۱۴۰۴، مقرر شده است، ایران ۵۵ 
میلیون تنُ ظرفیت تولید فولاد داشــته باشد و 
میزان صادرات فــولاد از ۹.۵ میلیون تنُ فعلی 

به ۱۵ میلیون تنُ در سال افزایش پیدا کند.
چُدن، آهن و فولاد بیشــترین صادرات استان 
اصفهان را تشــکیل می دهد و حتی محصولات 
تولیدی از آهن و چُدن نیز رتبه ســوم، در بین 

اقلام صادراتی استان را دارند.
به گــزارش تریبــون امروز، انجمــن جهانی 
فــولاد )worldsteel( یکــی از بزرگترین و 
پویاترین انجمن های صنعتی در جهان اســت 
که تمامی کشــورهای بزرگ تولید کننده فولاد 
در آن عضویت دارند. این انجمن نماینده تولید 
کننــدگان فولاد، انجمن های ملی و منطقه ای 
صنعت فولاد و موسسات تحقیقاتی فولاد است 
و اعضای آن در حدود ۸۵ درصد از فولاد جهان 

را تولید می کنند.

آخرین گزارش انجمن جهانی فولاد:

دبیر انجمن تولیدکنندگان فولاد پاسخ داد؛رُشد نقطه به نقطه و سالانه تولید فولاد خام همچنان افزایشی است

پشت پرده جولان ورق فولادی در
 بازار آزاد چیست؟

دبیر انجمن تولیدکنندگان فولاد ضمن اشاره به افزایش  اخیر قیمت ها در بازار 
ورق های فولادی و اینکه تنظیم بازار ورق فولادی با عرضه مســتمر توسط همه  
تولیدکنندگان در بورس کالا میسر خواهد شد، گفت: برخی تولیدکنندگان ماده 
اولیــه مورد نیــاز را از بورس کالا تهیه می کنند،  اما بــه تکالیف خود در عرضه 

محصول در بورس کالا عمل نکرده و محصولاتشان را در بازار آزاد می فروشند.
به گزارش تریبون امروز، ســید رســول خلیفه ســلطانی با بیان این موضوع، 
اظهار کرد: یکی از چالش های تنظیم بازار ورق های فولادی این اســت که برخی 
تولیدکنندگان در حالی که اســلب مورد نیاز خود را از بورس کالا تهیه می کنند، 
اما به تکالیف خود در عرضه ورق گرم در بورس کالا عمل نمی کنند و محصولات 
خود را در بازار آزاد به فروش می رســانند که همیــن موضوع موجب التهاب در 

بازار می شود.
دبیر انجمــن تولیدکنندگان فــولاد ایران تصریح کرد: این در حالیســت که 
شــرکت های بزرگ فولادی تکالیف خود در عرضــه محصولات در بورس کالا را 
رعایت کرده اند اما حقیقت این اســت که نمی توان از شرکت های بزرگ فولادی 
انتظار داشت که همه  بارِ بازار را به دوش بکشند. راه حل مدیریت بازار ورق گرم، 
کاهش تقاضا در بورس کالا نیست؛ بلکه ظرفیت های خاموش واحدهای تولیدی 

باید فعال و عرضه شوند.
لزوم اصلاح قیمت پایه ورق گرم

وی افزود: یکی از راهکارهای پیشنهادی در این رابطه، اصلاح قیمت پایه ورق 
گرم در بورس کالا است تا علاوه بر شرکتی همچون فولادمبارکه، سایر واحدهای 
تولیــدیِ ورق گرم نیز بتوانند محصولات خــود را عرضه کنند. در حال حاضر با 
دســتورالعمل شورای رقابت، حتی در برخی موارد، قیمت پایه ورق گرم کمتر از 
اسلب خریداری شده توســط واحدهای نورد ورق تعیین می شود؛ بنابراین لازم 

است این مانع هر چه زودتر مرتفع شود.
خلیفه ســلطانی در پایان خاطرنشان کرد: اگر دولت به دنبال کنترل قیمت در 
محصولات میانی و نهایی فولاد است، لازم است قیمت آهن اسفنجی و تفاوت آن 
با قیمت شمش فولادی نیز از طریق افزایش تولید و عرضه آن کنترل شود؛ چرا 
که افزایش قیمت آهن اسفنجی، تولید در کارخانه های فولادساز به ویژه در بخش 

خصوصی و مقیاس کوچک و متوسط را فاقد توجیه اقتصادی می کند.

مدیر ارشد خدمات فنی و پشتیبانی فولاد مبارکه:

لزوم اختصاص سهمیه جداگانه گاز به 
نیروگاه های احداث شده توسط صنایع

به گزارش تریبون امروز، مدیر ارشد خدمات فنی و پشتیبانی فولاد مبارکه گفت: 
طی دو ســال گذشته، صنایع بزرگ به منظور مشارکت در توسعه زیرساخت های 
برق کشور، کاهش ناترازی برق در زمان محدودیت و تأمین بخشی از برق مصرفی 
موردنیاز ســرمایه گذاری های کلانی در حوزه احداث نیروگاه انجام دادند که در 
حــال حاضر تعدادی از نیروگاه های راندمان بالا در صنایع بزرگ کشــور ازجمله 
فولاد مبارکه راه اندازی شــده و تعدادی نیز در مرحله تســت و راه اندازی نهایی 
است.محمدکاظم صباغی هرندی تأکید کرد: با توجه به اینکه اکثر این نیروگاه ها 
از نوع سیکل ترکیبی بوده و در مرحله اول واحدهای گاز آن ها در مدار تولید قرار 
خواهند گرفت، بهره برداری از این نیروگاه ها در گرو تأمین گاز است و برای تولید 
برق توسط این نیروگاه ها و تحویل به شبکه سراسری لازم است گاز موردنیاز این 
نیروگاه ها مازاد بر سهمیه تعیین شده برای صنایع تأمین گردد و در سهمیه های 
در نظر گرفته شده توسط وزارت نیرو تعیین و توسط وزارت نفت برای نیروگاه ها 
لحاظ شــود.به گفته مدیر ارشد خدمات فنی و پشتیبانی فولاد مبارکه، استفاده 
از گاز صنایــع برای تولید برق در دوره محدودیت گاز منجر به کاهش قابل توجه 
تولید نســبت به سال های گذشته و غیراقتصادی شــدن احداث نیروگاه توسط 

صنایع خواهد شد.
صباغی هرندی اظهار داشت: در حال حاضر راندمان نیروگاه های راه اندازی شده 
توســط صنایع از متوســط راندمان نیروگاه های کشور بیشــتر است و به منظور 
اســتفاده بهینه از گاز و مدیریــت مصرف گاز در بخش نیروگاهی، لازم اســت 

بهره برداری از نیروگاه های راندمان بالا در اولویت قرار گیرد.
وی گفت: در صورت عدم تخصیص ســهمیه گاز جدا برای نیروگاه های صنایع، 
گازی که پیش از این برای تولید محصول استفاده می شد اکنون برای تولید برق 
و توزیع در شــبکه سراسری استفاده شــود که موجب عدم نفع تولید قابل توجه 
نسبت به سال های گذشته برای صنایع خواهد شد و بدون شک قیمت تمام شده 

تولید را افزایش خواهد داد.

مدیر سرمایه گذاری شرکت ملی صنایع پتروشیمی :

لزوم سرمایه گذاری 7 میلیارد دلاری در 
صنعت پتروشیمی ایران

مدیر سرمایه گذاری شــرکت ملی صنایع پتروشیمی گفت: صنعت پتروشیمی 
برای دستیابی به اهداف توسعه ای تا پایان برنامه هشتم توسعه نیازمند سالانه ۷ 

میلیارد دلار سرمایه گذاری است.
به گزارش تریبون امروز، رضا نکویی در نخســتین همایش ســرمایه گذاری و 
تأمین مالی صنعت پتروشــیمی با بیان اینکه تحقق رشــد ۸ درصدی اقتصادی 
مورد تأکید مقام معظم رهبری و رسیدن به اهداف توسعه ای صنعت پتروشیمی 
تا پایان برنامه هشــتم توسعه نیازمند سالانه ۷ میلیارد دلار سرمایه گذاری است، 
اظهــار کرد: این رقــم بیانگر ظرفیت بالای این صنعت بــرای جذب منابع مالی 

داخلی و خارجی است.
وی با بیان اینکه این همایش همسو با بازطراحی ساختار تأمین مالی طرح های 
صنعت پتروشیمی برگزار می شــود، اظهار کرد: طرح های صنعت پتروشیمی در 
دو ســال گذشــته با برگزاری ۴۰ کمیته بازنگری، بازبینی و طرح های جایگزین 
متناســب با نیاز کشور به سرمایه گذاران معرفی شد و بعضی طرح ها نیز از ادامه 

فعالیت انصراف دادند.

عضو هیات مدیره فولادخوزستان:

هدف اصلی 

شکل گیری ارتباط 

دوسویه مجموعه 

فولاد خوزستان با 

سهام داران است

  هدف اصلی اقدامات انجام شــده، شــکل گیری ارتباط 
دوسویه مجموعه فولاد خوزستان با سهام دارن فعلی، بالقوه 
و فعالان بازار سرمایه در فضایی شفاف و رسیدن به ارزش 

منصفانه سهم است
به گزارش تریبون امــروز، دکتر محمد مهدی مومن زاده 
به عنوان یکی از سخنرانان گردهمایی فعالان بازار سرمایه 
گفت: دغدغه اعضای هیات مدیره از ســال های گذشته تا 
به امروز این بود که اگر شــرکت فولاد خوزستان بخواهد 
رشــدی داشته باشد، باید از چه مسیری عبور کند که این 
رشد با سرعت بیشتری همراه باشد و تبدیل به یک جهش 
اقتصادی شــود. در ادبیات بنگاه داری و حتی کشور داری 
بحثی به نــام کچآپ وجود دارد. به دنبــال فراهم آوردن 
شرایط اجرای کچاپ در گروه فولاد خوزستان بودیم. برای 
شــروع به سراغ این رفتیم که بر اساس کتاب ها و مقالات 
معتبر بتوانیــم یک مدل جهش اقتصادی و درآمدی برای 

فولاد خوزستان تدوین کنیم.
وی گفت: اقتصاددانان حوزه کچآپ، شــرایط و الزامات 
جهش اقتصادی را پیچیده تر از شــرایط رشــد اقتصادی 
می دانند و این کار را ســخت تر می کرد. تلاش کردیم از 
منابع دانشــگاه های معتبر مثل دانشگاه هاروارد استفاده 
کنیم و ایده های جهــش اقتصادی و درآمدی را به حوزه 

بنگاهداری ترجمه کنیم.
مومــن زاده در ادامه افزود: اقتصاد دانان برجســته به دو 
مفهوم نهادســازی و فناوری برای ایجاد جهش اقتصادی 
دســت پیدا کرده بودند. با در نظــر گرفتن این دو مقوله 
در فولاد خوزســتان بــه این نتیجه رســیدیم که باید به 
سمت تقویت زیرمجموعه فولاد خوزستان، خطوط تولید، 
معاونت ها و ایجاد شــرکت های جدید برویم. نقش بازار 

سرمایه در اجرایی کردن موارد یاد شده، پررنگ بود. برای 
تامین مالی یا باید به ســراغ بانک ها می رفتیم و یا از بازار 
ســرمایه کمک می گرفتیم، که البته از این دو با توجه به 
محدودیت های بانکی، بازار سرمایه، مسیر در دسترسی بود. 
اولین اقدامات انجام شده، توسعه شرکت های زیرمجموعه 
بود. برنامه تاسیس شرکت معدنی و تملک معدن و افزایش 
سرمایه گذاری در شرکت های زیر مجموعه در جهت خلق 

ارزش برای سهام دار به اجرا درآمد. 
دکتــر مومن زاده با بیان این جمله که فولاد خوزســتان 
اولین اوراق مرابحــه با رتبه اعتباری را در بازار ســرمایه 
کشــور اجرا کرد، افزود: ارزش این اوراق سه هزار میلیارد 
تومان بود و با توجه به قدرت صورت مالی شــرکت و رتبه 
اعتباری شــرکت منتشر شد. یکی دیگر از نیازهایی که در 
مجموعه فولاد خوزستان احساس می شد، افزایش ارتباط و 
خدمت رسانی به ذینفعان بود. در این بین مهم ترین ذیفعان 
مجموعه ســهام داران بودند. در شــرکت های بزرگ دنیا، 
الزامــی برای ایجاد واحدی به نام روابط با ســرمایه گذارن 
وجود دارد. واحدی جدای از روابط عمومی شرکت. واحدی 
که تلاش دارد بــا ارتباط موثر با بازار، اطلاعات شــرکت 

را برای ســرمایه گذران و ســهام دارن ترجمه کند و ارزش 
واقعی شــرکت را بشناساند. فولاد خوزستان در این زمینه 
هم پیشتاز کشور است.عضو هیات مدیره فولاد خوزستان 
ادامه داد: یکی از ویژگی های شــرکت های بزرگ این است 
که سهام دار هیچ گاه از نقدشوندگی سهام نمی پرسد و این 
موضوعات با ابزارهای مختلف حل شده است. بلکه به دنبال 
رصد اتفاقات و اخباری اســت که به پایداری ســود فصلی 
و ســالانه منجر می شود. از دســت یابی مجموعه به دانش 
روز و فناوری ســوال می شود. از آینده و برنامه های توسعه 
پرســیده می شود. پاسخ به این ســوالات بر عهده مدیران 
شــرکت اســت. باید از رابطه یک طرفه میان سهام داران و 
شرکت ها به ســمت ارتباط موثر و دوسویه حرکت کنیم، 
بــه طوری که، ایــن ارتباط علاوه بر انتشــار اطلاعات در 
کدال، شــامل نشست ســهامداران با اعضای هیات مدیره 
و معاونین و برگزاری نشســت های تخصصی ســهام دارن 
و فعالان بازار سرمایه باشد. شــرایطی که در شرکت های 
بزرگ جهان شــکل گرفته و بازخــورد مثبتی را به دنبال 
داشته است. شروع این تغییر در فولاد خوزستان با توسعه 
واحد روابط عمومی شــکل گرفت. امروز شاهد این هستیم 
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تعمیر رینگ سایشی توربین نیروگاه 
مسجدسلیمان به همت متخصصان داخلی

مدیر تعمیرات ناحیه مسجدســلیمان در شرکت نصب، تعمیر و نگهداری 
نیروگاه های برق آبی ســازمان آب و برق خوزســتان گفت: رینگ سایشی 
توربین واحد یک نیروگاه مسجد سلیمان به همت متخصصان داخلی تعمیر 

و احیا شد.
به گزارش تریبون امروز، ابراهیم شــجاعی اظهار داشت: پس از بازدیدهای 
انجام شده توسط گروه های نگهداری و تعمیرات ناحیه مسجدسلیمان و اندازه 
گیری میزان ســایش رینگ آببند، نتایج در نشست فنی بررسی و تصمیم بر 

دمونتاژ سیستم آب بند توربین در بازه تعمیرات سالیانه گرفته شد.
وی افزود: پس از دمونتاژ)ســرهم گشــایی( توربین مشخص شد، قطعاتی 
در مجموعه آب بند توربین از جمله رینگ سایشــی معیوب شده و نیازمند 

تعویض است.
شــجاعی گفت: واحدهــای تولید انرژی نیروگاه مسجدســلیمان در طول 
ســالهای متمادی به دلیل فشار مکانیکی ایجاد شده از سمت فنرهای شفت 
سیل و نوار سایشی، شیارهایی بر نوار آب بندی سایشی ایجاد کرده و با توجه 
به اندازه گیری انجام شــده از نوار سایشی مشخص شد که فقط ۲ میلیمتر از 

۱۲ میلیمتر آن باقی مانده و نیازمند تعویض است.
وی افــزود: با همــت بــالای متخصصان نگهــداری و تعمیــرات ناحیه 
مسجدســلیمان، رینگ سایشی پس از دمونتاژ)سرهم گشــایی( در کارگاه 
تراشــکاری تخصصی با استفاده از دستگاه تراش فرز عمودی و ساخت چهار 
قطعه گیر )Fixture( خاص، با دقت بســیار بالا تراشــکاری و با استفاده از 

ابزارهای خاص احیا شد.
مدیــر تعمیرات ناحیه مســجد ســلیمان بیان کرد: ایــن فرآیند به علت 
حساسیت قطعه با حضور مداوم کارشناس نظارت در محل کارگاه انجام شد 
و اندازه گیری های لازم طبق نقشــه های اجرایی توربین واحد انجام و مورد 

تایید نظارت کارفرما قرار گرفت.
وی افزود: با توجه به قیمت بســیار بالای قطعات توربین و نبود دسترسی 
بــه قطعات یدکی به علت تحریم های بین المللی، احیای این قطعه موفقیت 

مهمی در زمینه نگهداری و تعمیرات واحدهای نیروگاهی است.
شجاعی گفت: این کار علاوه بر کوتاه کردن زمان تعمیرات سالیانه، هزینه 

تهیه قطعات یدکی کمیاب را نیز به حداقل رساند.
نیروگاه تولید انرژی برقابی مسجدســلیمان ظرفیت تولید ۲ هزار مگاوات 

ساعت انرژی الکتریکی توسط هشت واحد ۲۵۰ مگاواتی دارد.

معاون سیاسی و اجتماعی فرمانداری اهواز :

شناسایی خودروهای حمل غیرقانونی نخاله 
ساختمانی با دوربین نظارتی 

معاون سیاســی و اجتماعی فرمانداری اهــواز گفت: خودروهایی که به صورت 
غیرقانونــی کار حمل و تخلیه نخاله های ســاختمانی در اهواز را انجام می دهند 

توسط دوربین های نظارتی شناسایی می شوند.
به گزارش تریبون امروز، ســلطان محمد رضوانی ضمــن گله مندی از افزایش 
تخلیه و تجمع نخاله های ســاختمانی در شهرســتان اهواز بیان کرد: متاسفانه 
خودروهایی شبانه و به صورت غیرقانونی کار حمل و تخلیه نخاله های ساختمانی 
را در نقاط مختلف اهواز انجام می دهند که باعث نازیبا شــدن شــهر و به خطر 

انداختن سلامت مردم شده است.
افزایش تخلیه نخاله های ســاختمانی در شهر اهواز به معضلی تبدیل شده که 
طبق اعلام دبیر شــورای ســلامت این شهرستان عامل انتشار بیماری  و به خطر 

انداختن سلامتی مردم می شود.
وی گفت: شــهرداری اهواز راهکاری را ارائه داده که با استفاده از دوربین های 

نظارتی شناسایی و برخورد با صاحبان این خودروها انجام شود.
رضوانی اظهار کرد: تا پایان امسال ۱۸۰ دوربین نظارتی در اهواز نصب خواهد 

شد که این اقدام، شناسایی خودروهای متخلف را تسهیل می کند.
معاون سیاســی و اجتماعی فرمانداری اهواز افزود: شــهرداری اهواز همچنین 
به دنبال کدگذاری این خودروها و ســاماندهی تخلیه نخاله های ساختمانی است 

خودروهای دارای کد، مجاز به جمع آوری و تخلیه نخاله هستند.
وی با اشاره به اینکه نقاطی در اهواز برای تخلیه نخاله های ساختمانی از سوی 
شهرداری تعیین شده تصریح کرد: خودروهای متخلف زیادی نیز شناسایی و به 
دستگاه قضا معرفی شــدند.به گزارش تریبون امروز، رییس مرکز بهداشت غرب 
اهواز در خصوص افزایش تخلیه نخاله های ســاختمانی در شهر و احتمال انتقال 
بیماری  از این فضاها هشدار داد.تخلیه نخاله ساختمانی در نقاط مختلف اهواز از 
جمله در کنار جاده ها و یا ساحل رودخانه کارون نه تنها چهره شهر را نازیبا کرده 

باعث انتقال بیماری و یا مسدود شدن مسیر تردد خودروها می شود.
مدیرعامل سازمان خدمات موتوری شهرداری اهواز پیش از این اعلام کرد ۸۵ 
هزار متر مکعب پسماند ساختمانی رها شده در مناطق مختلف شهر به محل های 

مجاز، حمل و تخلیه شد.

مدیرعامل آب و فاضلاب هرمزگان :

خط انتقال فاضلاب بلوار جمهوری بندرعباس 
اجرا شد

مدیرعامــل آب و فاضلاب هرمزگان گفت: عملیات اجرایی خط انتقال فاضلاب 
شــمال بلوار جمهوری اسلامی شهر بندرعباس که قول اجرای آن را به مردم این 

منطقه داده بودیم، با تامین اعتبار مورد نیاز به پایان رسید. 
بــه گزارش تریبون امروز، عبدالحمید حمزه پــور با بیان اینکه عملیات احداث 
این خط به دلیل ترافیک بلوار جمهوری اســلامی از نیمه شــب تا ۶ صبح انجام 
می شــد، افزود: برخورد با خط انتقال آب از شــرق به غرب و عبور عرضی از این 
خطوط، برخورد با خطوط مخابرات و فیبرنوری، خطوط برق و غیره باعث شد تا 

زمان بیشتری صرف اجرای این طرح شود.
وی با اشــاره به اینکه اجرای این طرح کمک شــایانی به جمع آوری فاضلاب 
شهری بندرعباس خواهد کرد، تصریح کرد: باوجود این سختی ها و با به کارگیری 
تیم هــای تخصصی و هماهنگــی با مجموعه های مرتبط با تاسیســات، عملیات 

یادشده بدون حادثه به پایان رسید.
مدیرعامل آبفا هرمزگان، اعتبار هزینه شــده برای ایــن طرح را ۱۲۰ میلیارد 
ریال عنوان کرد که جمعیتی افزون بر ۱۵ هزار نفر از اجرای آن بهره مند شدند.

حمزه پور، توجه به خواســته های مردمی و تحقق آن را برخواســته از سیاست 
دولت مردمی دانســت و گفت: این طرح با تکیه بر شعار دولت سیزدهم و تاکید 
بر سرعت بخشیدن در تحقق خواسته مردم از سوی استاندار هرمزگان و نماینده 

ولی فقیه در استان به سرانجام رسید.

رییس اداره بهزیســتی شهرستان قشــم گفت: بینایی هشت 
هزار و ۷۵ کودک ســه تا ۶ ســاله این جزیره از ابتدای ســال 

تاکنون غربالگری شد. جاری 
به گزارش تریبون امروز، ســیروس شمس الهی اظهار داشت: 
برنامه کشــوری پیشگیری از تنبلی چشم کودکان سه تا ۶ سال 
در ســه سطح انجام می شود که در سطح اول، غربال در تمامی 
پایگاه های ســنجش بینایی و مراکز مثبت زندگی تحت نظارت 
بهزیستی از ســوی افرادی انجام می شود که به صورت تئوری 

و عملی آموزش های لازم را فرا گرفته باشــند.
وی ادامه داد: در ســطح ۲ نیز کودک مشکوک شناسایی شده 
در سطح اول، توسط اپُتومتریســت مورد معاینه قرار می گیرد 
و چنانچه بیمار تشــخیص داده شود تحت درمان لازم قرار می 
گیرد و در صورتی که نیاز به معاینه و درمان تخصصی داشــته 
باشــد به سطح ســوم برنامه ارجاع داده شــده و توسط چشم 

پزشــک معاینات دقیق تر و درمان انجام می شود.
رییس اداره بهزیســتی شهرســتان قشــم توضیح داد: تنبلی 
چشــم)آمبلیوپی( یکی از عوامل نابینایی محســوب می شود و 
در صورت تشــخیص بهنگام )در ســنین زیر ۶ سال( به راحتی 

قابل درمان است.
شــمس الهی اضافه کرد: اشــکالات مادرزادی در ســاختمان 
چشم، عیوب انکســاری، نزدیک بینی، دوربینی، آستیگماتیسم 
و لوچــی یا انحراف چشــم از عوامل مهم ایجــاد کننده تنبلی 
چشــم بوده و بر این اســاس برنامه پیشــگیری از تنبلی چشم 
کودکان در این جزیره برای متولدین سال های ۱۳۹۷، ۱۳۹۸، 
۱۳۹۹ و نیمه دوم ســال ۱۳۹۶ با هدف ارتقای ســطح سلامت 
بینایی تا پایان ســال جاری در پایگاه های دایمی و غیر دایمی 

سرزمین آب و آفتاب انجام می شود.
وی گفت: ســال گذشته نیز برنامه پیشــگیری از تنبلی چشم 
در جزیره قشــم با ســنجش بینایی هفت هــزار و پنج کودک 

انجام شد.
تنبلی چشــم یا آمبلیوپی نوعی اختلال بینایی اســت که اگر 

به موقع تشــخیص و درمان نشــود، فرد را از چشــم کم بینا یا 
نابینا می کند، بنابراین توجه به تنبلی چشــم فرزندان از سوی 

خانواده ها ضروری است.
تنبلی چشــم، نوعی اختلال چشمی اســت که چشم به ظاهر 
ســالم کودک را درگیر کرده و موجــب اختلال دید طبیعی آن 
می شــود، به عبارتی ظاهر چشم سالم اما دید کودک حتی در 

صورت استفاده از عینک کامل نیست.
ایــن حالت زمانی اتفــاق می افتد که تکامــل بینایی در یک 
چشــم به صــورت طبیعــی اتفاق افتــاده اما در چشــم دیگر 

است. غیرطبیعی 

طرح پیشــگیری از تنبلی چشــم از سوی ســازمان بهزیستی 
کشور در سال ۱۳۷۴ به صورت آزمایشی در بندرعباس در سال 
۱۳۷۵ در اصفهان به اجرا درآمــد، این طرح بتدریج در تمامی 

استان های کشور اجرا شد.
برنامه پیشگیری از تنبلی چشم هر سال از "۱۵ اردیبهشت تا 
۲۸ اسفند" همزمان در تمام پایگاه های سنجش بینایی مستقر 
در ادارات بهزیستی شهرستان ها، برخی از مراکز مثبت زندگی 
و خانه های بهداشــت انجام می شود که امسال شعار این برنامه 

کشــوری "برای دیدن فردا به چشم هایم نیاز دارم" است.
جزیره قشــم با وسعت یک هزار و ۵۰۰ کیلومتر مربع از تنگه 





بینایی ۸۰۷۵ کودک قشمی توسط بهزیستی غربالگری شد

اخبار کوتاه

فرماندار شوش:

 73۶ فرصت شغلی جدید در 
شوش ایجاد شد

فرماندار شوش گفت: ۷۳۶ فرصت شغلی جدید طی ۹ ماه نخست 
امسال در این شهرستان ایجاد شد.

به گزارش تریبون امروز، محســن حویزه در نشســت مشترک با 
مدیران روســای بانک های مســتقر در این شهرستان کاهش آمار 
بیکاری را یکی از اولویت های دولت مردمی سیزدهم دانست و افزود: 
بیش از یک هزار میلیارد ریال تســهیلات برای رونق اشتغال در این 
شهرستان پرداخت شده اســت.وی ادامه داد: پرونده های متعددی 
برای دریافت تسهیلات اشتغال زایی به بانک های شهرستان معرفی 
شــده که از این تعداد ۷۱۰ پرونده تکمیل و تسهیلات مورد نیاز به 
آنها پرداخت شده است.فرماندار شوش آمار بیکاری در این شهرستان 
را غیرقابل قبول دانست و تصریح کرد: با توجه به ظرفیت های متعدد 
شوش از نظر موقعیت جغرافیایی، کشــاورزی، گردشگری، صنایع 
بزرگ و هم مرزی با عراق، ایجاد اشتغال در این شهرستان همچنان 

اولویت نخست همه دستگاه ها باید باشد.
برخی بانک ها در پرداخت تســهیلات به جوانان شوش 

بی توجه هستند
حویزه با تاکید بر لزوم همراهی بانک های مستقر در این شهرستان 
برای کمک به گره گشــایی از مسایل مبتلا به شوش گفت: برخی 
بانک ها در پرداخت تسهیلات به جوانان و کارآفرینان این شهرستان 
کمترین توجه را ندارند.وی تاکید کرد: انتظار از بانک های مستقر در 
شــوش این است که به رســالت خود در قبال جوانان و کارآفرینان 
شوش عمل کنند.فرماندار شوش افزود: اینکه سرمایه های موجود در 
بانک های شهرستان در اجرای طرح های عمرانی و پرداخت تسهیلات 
به کارآفرینان اســتان های دیگر هزینه شود و جوانان، کارآفرینان و 
واحدهای تولیدی این شهرستان از این تسهیلات محروم باشند، قابل 

قبول نیست.
بانک ها به مسوولیت اجتماعی خود در قبال مردم شوش 

عمل کنند
حویزه تاکید کرد: انتظار از مدیران روســای بانک های مستقر در 
شهرســتان شوش عمل به مســوولیت های اجتماعی خود در قبال 
مردم این شهرســتان اســت.وی با انتقاد از همراهی نکردن برخی 
بانک ها برای پرداخت تسهیلات به افراد نیازمند معرفی شده توسط 
فرمانداری افزود: افراد معرفی شده به بانک ها توسط فرمانداری پس 
از بررسی های انجام شده و مسجل شدن نیازمند بودن آن فرد انجام 
می شود به همین دلیل همراهی بانک ها برای پرداخت تسهیلات به 

این افراد انتظار مدیریت شهرستان است.

سردار تنگسیری:

 زنده نگه داشتن یاد شهید، جهاد 
است

فرمانده نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در 
پیامی ضمن گرامیداشــت سی و هفتمین سالروز شهادت 
ســردار شهید »محمد جعفر سعیدی« با اشاره به فرمایش 
رهبرمعظم انقلاب گفت: زنده نگه داشــتن یاد شــهید و 

شهید پرور، جهاد است.
به گــزارش تریبــون امروز،  دریــادار پاســدار علیرضا 
تنگســیری در این پیام آورده است: شهیدان مظهر ایثار و 
استقامت هستند، آن ها با شهامت و توکلی بی مثال در راه 
اسلام و پاســداری از وطن در مقابل دشمن ایستادند و از 
جان خود گذشتند تا انقلاب اسلامی که تازه ریشه دوانده 

بود پایدار و استوار چون سرو همیشه سبز باقی بماند.
وی با اشــاره به آیه ۱۶۹ سوره آل عمران که بیان شده 
»البته نپندارید که شهیدان راه خدا مرده اند، بلکه زنده اند 
و در نزد خدا متنعّم خواهند بود«، بیان کرد: شهید محمد 
جعفر ســعیدی نیز شــیرمردی فــداکار و مجاهد بود که 
پیوســته در راه اعتلای اســلام اهتمام می ورزید، مسلما 
آرزوی ایشان شهادت بود و خداوند متعال او را به آرزویش 
رساند و ان شــاءالله با شهدای صدر اسلام،شهدای کربلا و 
مقتدای همه شهدا حضرت اباعبدالله الحسین )ع( محشور 
خواهد شد.فرمانده نیروی دریایی سپاه ضمن یاد و خاطره 
این شــهید گرانقدر که در حقیقت الگوی مجسم اخلاص، 
شــجاعت و انســانیت بود را در ســی و هفتمین سالروز 
عروجش گرامی داشــته و از خداوند متعال توفیق تداوم و 
استمرار خط سرخ شهادت را طلب کرده و ضمن قدردانی 
از خانواده معزز این شــهید بزرگــوار التماس دعای خیر 
به ویژه استقامت و پایداری در این مسیر را مسالت داشتند.
سردار شهید محمد جعفر ســعیدی از شهدای مخلص، 

انقلابی و خود ســاخته استان بوشهر است که همگان او را 
با نام »مروارید سهیل« می شناسند زیرا پیکر مطهر ایشان 
پس از شهادت در محور عملیاتی »کربلای ۴« و در جزیره 
ســهیل، پس از ۱۰ سال به کشــور بازگشت  و در گلستان 

شهدای گناوه آرام گرفت.
سردار رشید سپاه اسلام شهید »محمد جعفر سعیدی« 
سوم تیر ۱۳۳۴ در روستای »احشــام قایدها« شهرستان 
دشتی اســتان بوشهر چشــم به جهان گشــود و پس از 
تحصیل برای کمک خرج پدر و مادر به کویت ســفر کرد و 

پس از گذشت ۲ سال به ایران بازگشت.
در ۱۸ سالگی به خدمت مقدس سربازی در کرمان اعزام 
شد و هنوز دوران خدمت او به پایان نرسیده بود که ازدواج 
کرد و در ۲۹ بهمن ۱۳۵۵ زندگی مشترک خود را در یک 
اتاق کوچک در شــهر گناوه آغاز کرد و حاصل این ازدواج 
پنج فرزند پسر به نام ابوالحســن، مهدی، هادی، احسان، 

حسین است.
بعد از خدمت در شرکت فرجام بوشهر استخدام و بعد از 
پیروزی انقلاب اســلامی در ۱۰ دی سال ۱۳۵۸ وارد سپاه 
پاسداران شد و عهده دار مســئولیت های فراوانی در دفاع 
مقدس از جمله جانشین فرمانده سپاه گناوه، فرمانده سپاه 
بندر ریگ، سرپرست و جانشین فرمانده سپاه جریزه خارگ 

و جانشین فرمانده سپاه دشتی بود.
ایشــان در تاریخ چهارم دی ماه ۱۳۶۵ در گردان حضرت 
ابوالفضل)ع( ناوتیپ ۱۳ امیرالمومنین)ع( استان بوشهر به 
عنوان معاون گردان در محور عملیاتی کربلای ۴ در جزیره 

سهیل عراق به درجه رفیع شهادت نائل آمد.
این شــهید والا مقام یکی از فرماندهان شــاخص شهید 
اســتان بوشهر است. پیکر مطهر شهید سعیدی پس از ۱۰ 
ســال مفقودیت در تاریخ ۱۸ بهمن ســال ۱۳۷۵ به وطن 
بازگشــت و در گلستان شــهدای گناوه در جوار همرزمان 

شهیدش آرام گرفت.

رئیس توسعه حل 

اختلاف خوزستان :

شعبه تخصصی شورای 

حل اختلاف اتاق اصناف 

دزفول تشکیل شد

شعبه تخصصی شورای حل اختلاف ویژه اتاق اصناف شهرستان دزفول در 

راستای تحقق سند تحول قضایی مبنی بر راه اندازی شعبه های تخصصی حل 
اختلاف آغاز به کار کرد.به گزارش تریبون امروز، رئیس توســعه حل اختلاف 
خوزســتان روز سه شنبه در حاشــیه آیین افتتاح این شعبه گفت: اصناف از 
مهمترین عناصر اقتصادی جامعه هســتند و ایجاد شــعبه های تخصصی در 
راســتای ایجاد اعتماد و امید بین مردم و حصول ســازش بین اصحاب دعوا 
و کاهش ورودی پرونده به محاکم قضایی راه اندازی می شــود.حجت الاسلام 
عبدالحمید امانت بهبهانی افزود: مردمی کردن دستگاه قضایی در سند تحول 
قضایی به عنوان اصلی ترین سند راهبردی قوه قضاییه مورد تاکید قرار گرفته 
است.وی افزود: هدف از افتتاح شعبه تخصصی اتاق اصناف، رسیدگی و صدور 
حکم در پرونده ها نیست بلکه ایجاد صلح و سازش است که با توجه به ترکیب 
اعضا که از خود فعالان اصناف هستند، می تواند منجر به حصول نتایج خوبی 
در سازش طرفین باشد.رئیس توســعه حل اختلاف خوزستان تصریح کرد: 

شعبه تخصصی اتاق اصناف در رفع اختلاف و مسایل بین واحدهای صنفی، 
مشتریان و اتحادیه ها نیز ایفای نقش می کند و سعی بر حل مسائل براساس 
ایجاد صلح و سازش بین طرفین دعوا دارد.سند تحول قضایی بر مبنای هفت 
ماموریت اصلی قوه قضاییه برگرفته از تکالیف تعیین شده در قانون اساسی و 
سیاست های کلی نظام دی ماه ۱۴۰۰ از سوی آیت الله رییسی رئیس وقت قوه 
قضاییه ابلاغ شدماموریت های هفت گانه ترسیم شده سند قوه قضاییه شامل 
»رسیدگی به تظلمات، تعدیات، شکایات، حل وفصل دعاوی و رفع خصومات«، 
»احیای حقوق عامه، گسترش عدل و آزادی های مشروع«، »نظارت بر اجرای 
صحیح قوانین و حسن جریان امور«، »کشف جرم، تعقیب و مجازات و تعزیر 
مجرمین و اجرای حدود و مقررات مدون جزایی اسلام«، »پیشگیری از وقوع 
جرائم و دعاوی«، »اصلاح مجرمان« و حمایت از حقوق مالکیت اشــخاص« 

است.
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سرپرست ســازمان امور عشــایر ایران گفت:میزان 
اعتبارات مصوب حوزه عشــایری در ۲ســال گذشته 
نســبت به ســال های قبل بیش از ۲۰ برابر شده که 
این اتفاق خوب نشان دهنده توجه دولت و اثرگذاری 
بســیار ویژه نمایندگان در مجلس شــورای اسلامی 

بوده است.
به گزارش تریبون امروز، ســیاوش احمدی میرقائد 
در شورای عشایر استان اظهار کرد: در ۲سال گذشته 
توجه و عنایت ویژه ای از ســوی دولــت و نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی به جامعه عشایری شده است.

عنایت ویژه دولت به عشایر
احمــدی اضافه کــرد: در حال حاضر بودجه ســال 
۱۴۰۳ در حال طرح شدن در مجلس شورای اسلامی 
اســت که پیشنهادات ســازمان امور عشایر هم برای 
افزایــش اعتبارات در این حوزه ارائه شــده ؛ در واقع 
از نمایندگان مجلس شــورای اســلامی تقاضا داشته 
ایم که در بودجه ســال ۱۴۰۳ توجه ویژه به عشــایر 

باشند داشته 
وی بیــان کرد: در طول یک ســال گذشــته، 
رییس دولت سیزدهم در سفرهای استانی خود 
حل مشکلات عشــایر را در اولویت قرار داده و 
جایگاه عشایر در برنامه های هیأت دولت جایگاه 

ویژه ای است.
احمــدی عنوان کــرد: در واقــع رییس جمهور در 
اســتان های مختلف در کنار دیدارهای عمومی برای 
حل مشــکلات عشایر جلسات خاصی برگزار کرده که 
این مهم نشــان دهنده توجه ایشان به جایگاه عشایر 
است؛ خوشبختانه این رویکرد به دستگاه های اجرایی 

هم سرایت کرده است.
۱۰ دســتور ویــژه رئیس جمهــور برای حل 

عشایر مشکلات 
سرپرســت ســازمان امور عشــایر ایران افزود: در 
تابســتان سال گذشته رییس جمهور ۱۰ دستور ویژه 
در قالــب مصوبه را برای عشــایر صــادر کرد که این 

بودند. کم نظیر  مصوبات 
وی با بیــان اینکه حدود ۳۰ هــزار میلیارد تومان 
ارزش این مصوبات اســت، گفت: بدون شــک اجرای 
ایــن مصوبــات موجــب تحــولات قابل توجهــی در 

زیرساخت های مناطق عشایری خواهد شد.
احمدی افزود: رییس جمهور دســتور داده اند بحث 
تولیــد قراردادی جامعه عشــایری با هدف حمایت از 

تولیدات این قشــر مورد توجه ویژه قرار بگیرد.
وی تأمین مالی به ویژه در فصل پاییز و زمســتان را 
یکی از مهمترین دغدغه های عشــایر دانست و گفت: 
در حال حاضر این تأمین مالی انجام شــده و اســتان 
فارس هم جزو اســتان های اســت که در این زمینه 
مورد حمایت قــرار گرفته به گونــه ای که هم اکنون 
دغدغه تأمین نهاده برای عشــایر این اســتان وجود 

ندارد.
در  بهداشت  خانه   ۳۸۰ ســاخت  و  راه اندازی 

عشایری مناطق 
احمدی با بیان اینکه راه اندازی و ساخت ۳۸۰ خانه 
بهداشــت در مناطق عشایری کشور با ملحقات شان از 
دیگر مصوبات دولت ســیزدهم اســت، افزود: این در 
حالیســت که تا پیش از این مصوبــه تنها ۱۴۰ خانه 

بهداشت در مناطق عشایر ساخته شده بود.

وی به دســتور رییس جمهور مبنی بر توزیع ۲۲۰ 
هزار پنل خورشیدی بین عشــایر توسط وزارت نیرو 
اشاره کرد و یادآور شد: در ۱۰ سال گذشته فقط ۳۰ 

هزار پنل در بین عشایر توزیع شده است.
سرپرســت سازمان امور عشــایر ایران بر ضرورت 
تکمیــل ایل راه ها با همکاری امور عشــایر و منابع 
طبیعی تأکیــد کرد و گفت: این اقــدام برای رفاه 
عشایر و خارج شــدن آنها از وضعیت سنتی بسیار 

است. ارزشمند 
۲۰ هزار هکتار زمین برای توســعه  اختصاص 

دارویی گیاهان 
وی اختصــاص ۲۰ هزار هکتار زمین برای توســعه 
گیاهان دارویی را از دیگر رویکردهای دولت سیزدهم 
قلمداد کرد و افزود: بحــث گیاهان دارویی به عنوان 
منبع درآمدی حاشیه ای در کنار دامداری در اولویت 
این دولت قرار دارد؛ همچنین انجام واکسیناســیون 
رایگان دام های عشــایر نیز در دســتورکار اســت  که 

البته کار عملیاتی آن هم آغاز شده است.
احمدی پیگیری برای حل مشکل عشایر در بخش 
بیمه ها را از مهمترین برنامه های دولت دانســت و 
گفت: با حمایت نمایندگان مجلس حدود سه هزار 
میلیارد تومان اعتبار به ســازمان عشایر تخصیص 
یافته اســت؛ همچنین حدود ۲هزار میلیارد تومان 
تســهیلات عمدتــا ارزان قیمــت و ۴۰۰ میلیارد 
تومان هم تســهیلات ماده ۵۲ به عشایر اختصاص 
داده شــده که این اتفاقات هم نشــان دهنده توجه 
دولت و نمایندگان در مجلس شــورای اسلامی به 

این قشر است.
ایران گفت: چهار طرح  رئیس ســازمان عشــایر 
اقتصادی شــامل طرح زنجیره تامین گوشت قرمز، 
گردشــگری، صنایع دســتی و گیاهان دارویی در 
جهت تنوع بخشــی به اقتصاد عشــایر تأمین اعتبار 
شــده و تحقق این امر از راهبردهای اصلی سازمان 

است. عشایر 
ضــرورت ورود ۷۰ دســتگاه اجرایــی برای 

عشایر ساماندهی 
وی بــا بیان اینکه بیش از ۷۰ دســتگاه اجرایی در 
مقابل عشــایر وظیفه دارند، گفت: جامعه عشــایری 
نیازهای بســیاری دارد که تأمین این نیازها از عهده 
یک دســتگاه اجرایی خارج اســت، لذا ضرورت دارد 
دســتگاه های اجرایی بر اســاس آیین نامه ساماندهی 
عشــایر و ســه مصوبه دولت در حوزه های اجتماعی، 
فرهنگی و آموزشــی و بهداشتی وظایف خود را انجام 
دهند که استانداری نقش بسزایی در انجام هماهنگی 

بین این دستگاه ها دارد.
سرپرســت سازمان امور عشــایر ایران یادآور 
شد: عشــایر فارس از جایگاه و نقش مهمی در 
حوزه عشــایری کشــور برخوردار هستند و به 
تبع آن استانداری فارس نیز عنایت ویژه ای به 

این قشر دارند.
احمــدی اضافه کرد: اســتان فــارس محل حضور 
عشــایر بزرگ ایران از جمله ایلات قشــقایی، خمسه 
و لرُ هســتند؛ عشــایری که همواره در سپهر سیاسی 
و در حفاظت از مرزهای جنوبی کشــور نقش پرُرنگی 
داشــته اند که نقش آنها در این عرصه شــهره عام و 

خاص است .
اهدای پنج دســتگاه تانکر آب و پنج دستگاه 

پیکاپ به عشایر فارس
وی ادامه داد: عشــایر همیشــه حافظــان مرزهای 
کشــور و مواریث فرهنگی کشــور بوده انــد و نقش 

پدافندی غیرعامل بســیار مهمی در کشور داشته اند.
سرپرســت سازمان امور عشــایر ایران مژده اهدای 
پنــج دســتگاه تانکــر آب و پنج دســتگاه پیکاپ به 
عشایر فارس دادند و از اختصاص ۲۲۰میلیارد تومان 
اعتبار در حوزه آب و راه عشایر فارس در بودجه سال 

۱۴۰۲ خبر داد.

7 اقتصاد

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری فارس مطرح کرد:

گسترش دوره های مهارت محور در فارس 

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری فارس، یکی از سیاست های استان را 
گسترش دوره های مهارت محور و کاربردی دانست.

بــه گزارش تریبن امروز، حســن شــیخ نیا در بازدید از مرکــز آموزش فنی و 
حرفه ای خلیج فارس، یکی از سیاســت های استان را گسترش دوره های مهارت 
محور و کاربردی دانســت و گفت: آموزش مهارت های تخصصی موجب می شود 
فارغ التحصیلان برای احراز مشاغل پس از فراغت تحصیل، قابلیت های لازم برای 
جذب در شــغل مورد نظر را داشــته و مهم تر از آن قابلیت خود اشتغالی داشته 

باشند.
وی، هدف از آموزش های علمی و کاربردی را به سطح مطلوب رساندن شرایط 
دانشــجویان دانســت و افزود: ارتقا و انتقال دانش کار، ایجــاد مهارت، افزایش 
بهره وری، به روزرســانی و ارتقای معلومات و تجارب شاغلان، رشد استعدادهای 
بارز و به فعلیت درآوردن اســتعدادهای نهفته برای تصدی مشاغل و حرفه های 
گوناگون در این مرکز انجام می شود تا توانایی افراد را برای انجام دادن کاری که 

به ایشان محول می شود به سطح مطلوب برساند.
شیخ نیا با اشــاره به اینکه در آموزش های علمی ـ کاربردی هدف تربیت افراد 
خلاق، مبتکر و فناور بر مبنای مهارت است، افزود: خاصیت اشتغالزایی، یک وجه 

تمایز دیگر آموزش های علمی و کاربردی از آموزش های نظری است.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری فارس با تاکید بر اینکه نظام آموزش 
فنی و مهارت محور هم در حال تغییر است، گفت: در تلاش هستیم تا دوره های 
تخصصی را به ســطح استان منتقل کنیم به نحوی که در گذشته این دوره ها در 
استان های تهران و مشــهد برگزار می شد، لذا در  اولین گام با همکاری سازمان 
فنی و حرفه ای، شرکت توزیع نیروی برق و شرکت برق منطقه ای استان، نخستین 
دوره تخصصی تحت عنوان پست و شبکه زمینی برق در استان برنامه ریزی شده 
و با توجه به اســتقبال کــم نظیر هنرآموزان، دانشــجویان و مدیران واحد های 

اقتصادی به زودی اجرا خواهد شد.

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان فارس :

ضرورت آموزش های مهارتی به واحدهای 
صنعتی در جهت رشد تولید 

توسعه و ترویج آموزش های مهارتی در واحدهای صنعتی فارس
تفاهم نامه همکاری های آموزشــی میان شــرکت شهرک های صنعتی 
فارس و اداره کل فنی و حرفه ای این استان برای آموزش مهارتی شاغلان 
و توسعه و ترویج آموزش های مهارتی در واحدهای صنعتی استان منعقد 

شد.
به گزارش تریبون امروز، مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان 
فارس در مراسم انعقاد تفاهم نامه همکاری این شرکت با اداره کل فنی و 
حرفه ای اســتان گفت: ارائه آموزش های مهارتی به واحدهای صنعتی از 
مهم ترین محورهای سیاست های رشد  تولید در بخش صنعت محسوب 

می شود.
ســیدمصطفی هاشــمی افزود: اجرای دوره های آموزشی مهارتی برای 
شاغلان واحدهای صنعتی در شــهرک ها و نواحی صنعتی با بهره گیری 
از ظرفیت های موجود در مراکز آموزشــی فنی و حرفه ای اســتان و نیز 
حمایت های مالی  شــرکت شــهرک های صنعتی از دوره های آموزشی 

مهارتی در دستور کار قرار گرفته است.
مدیر عامل شــرکت شــهرک های صنعتی فارس با بیان اینکه امسال 
برگزاری دوره های آموزشی برای بیش از ۳۵۰۰ فعال و شاغل صنعتی در 
ســطح شهرک ها و نواحی صنعتی استان هدف گذاری شده است، گفت: 
بــا توجه به ظرفیت های موجود در مراکز آموزش فنی و حرفه ای، از این 

مزیت ها استفاده خواهد شد.
هاشــمی، مهم ترین نیاز بخش صنعت را وجود نیروهای آموزش دیده 
مهارتی برشــمرد و گفت: ارائه این آموزش ها کــه مبتنی بر نیاز صنایع 

است علاوه بر پایداری اشتغال، سبب ارتقای بهره وری می شود.
وی با بیان اینکه تربیت نیروی انسانی متخصص و توانمند از مولفه های 
اثرگذار بر رشــد تولید است، تأکید کرد: از تمام ظرفیت ها برای تسهیل 

آموزش به صنعتگران و تربیت نیروی ماهر استفاده می کنیم.
هاشــمی با اشاره به نیازســنجی آموزشــی واحدهای صنعتی گفت: 
برگزاری دوره های آموزشــی مهارتی کاربردی با استفاده از ظرفیت های 
اداره کل آموزش فنی و حرفه ای منجر به پویایی و رشد و توسعه صنعت 

می شود.
مدیر عامل شــرکت شــهرک های صنعتی فارس در ادامه با اشاره به 
تفاهم نامه های این شــرکت با دانشــگاه ها و مراکــز آموزش عالی گفت: 
در راســتای تقویت ارتباط بین صنعت و دانشگاه، از ظرفیت های مراکز 
دانشــگاهی و پژوهشی اســتان نیز برای ارائه آموزش های تخصصی در 

بخش صنعت  استفاده می شود.
هاشــمی بر همکاری به منظور گسترش مراکز آموزشی جوار کارگاهی 
تأکید کــرد و گفت: برگزاری دوره های آموزشــی مهارتی در واحدهای 

صنعتی یکی از رویکردهایی است که توسعه و گسترش خواهد یافت.
وی با اشــاره به اینکه این شــرکت در زمینه ارائه آموزش به شاغلان  
واحدهای صنعتی پیشتاز است، گفت: تأسیس و فعالیت نخستین مرکز 
ارتقای مهارت فنی و حرفه ای در ســطح شــهرک های صنعتی کشــور، 
در شهرک صنعتی بزرگ شــیراز بیانگر اهمیت و توجه ویژه به موضوع 

آموزش های مهارتی در بخش صنعت است.
مدیرعامل شرکت شــهرک های صنعتی فارس با بیان اینکه بر اساس 
این تفاهم نامه، برگزاری دوره های آموزشی مهارتی متناسب با نیازسنجی 
انجام شده برای شــاغلان واحدهای صنعتی انجام می شود، افزود: بیش 
از ۸۰ درصــد از هزینه های این دوره ها از محل اعتبارات این شــرکت و 

به صورت یارانه پرداخت می شود.
هاشمی با اشاره به وسعت اســتان فارس و وجود ۶۳ شهرک و ناحیه 
صنعتی در اســتان فارس با افزون بر ۳۴۵۰ واحد تولیدی و اشتغال  ۴۰ 
هزار نفر شــاغل در واحدهای صنعتی، گفت: متناســب با ظرفیت های 
موجود برگزاری دوره های آموزشی و مهارتی برنامه ریزی و هدف گذاری 

شده است.
وی در پایان تصریح کرد: با اجرای این تفاهم نامـــه، بســتر مناســب 
آموزش مهارتی کوتاه مدت برای کارگــران و فعالان واحدهای تولیدی 

و صنعتی فراهم می شود.



سرپرست سازمان امور عشایر ایران اعلام کرد:

افزایش ۲۰ درصدی اعتبارات حوزه عشایری

حمیدیان:

تنگنای واحدهای 

تولیدی با لایحه 

اخیر قانون 

مالیات های مستقیم

رئیس اتــاق بازرگانی، صنایــع، معادن و کشــاورزی فارس در 
خصوص قانون مالیات های مســتقیم که اخیراً لایحه اصلاحیه به 
مجلس ارائه شــده اســت، گفت: این لایحه فشــار مضاعفی را به 
بنگاه ها و واحدهای تولیــدی وارد خواهد کرد که با توجه به دوره 
نونهالی بنگاه هــا باید نگاهی تازه به آن داشــت که از نمایندگان 

مجلس شورای اسلامی تقاضای دقت نظر داریم.
بــه گزارش تریبــون امــروز، محمدصادق حمیدیــان در آیین 
گرامیداشت روز حسابدار و همزمان با شروع به کار انجمن صنفی 
مؤسســات حسابرســی اســتان فارس بیان کرد: نظام مالیاتی در 
مقطعــی اعلام کردند که اعداد بالای ۸۰۰ میلیون تومان توســط 
حسابرسان رسمی مورد ارزیابی و قبول قرار گیرد اما درصد اندگی 
از این حسابرسی ها توسط حسابرســان انجام و ارائه شد که مورد 
قبول قرار نگرفته اما مجدد حســاب و کتاب مالیاتی بر روی آن ها 

باز شده است.
وی بــا تأکیــد بر اینکه قداســت انجــام فعالیت حســابداران، 
حسابرســان و تشــکل ها باید توســط ســازمان متبوع مورد نظر 
قرار گیرد، افزود: ضروری اســت که ســازمان امور مالیاتی به نظر 
متخصصان و کارشناسان، حسابداران و حسابرسان احترام بگذارد 
و به ســمتی حرکت کنیم که اگر بنگاهی فعالیتی دارد در زمانی 
که نیاز به حسابرســی اســت صداقت واقعی و تراز حسابرسی آن 
را محترم دانســته و تایید کنیم و در صورت وجود مشکل به حل 

مشکل کمک کنیم.

حمیدیان اظهار کرد: این در حالی اســت که در رابطه با برخی از 
بنگاه ها به ویژه بنگاه های پذیرفته شــده در بورس و اوراق بهادار، 
در شهرهای بزرگ شاهد هســتیم که صورت های مالی که توسط 
سیســتم بازرســی و تایید می شــود به طور کامل توسط سازمان 
امور مالیاتی نیز پذیرفته می شــود اما در شــهرهای کوچک هنوز 
با تنگ نظری هایی روبه رو هســتیم که امید داریم در این زمینه نیز 

فرهنگ سازی لازم در شهرهای کوچک انجام شود.
وی اضافــه کرد: در قانون جدید مالیات هــا، تلاش دولت بر این 
اســت که تعداد زیادی از معافیت هــای مالیاتی را از بین ببرد و یا 
تقلیل دهد و تلاش بخش خصوصی این است که بحث نونهالی در 
سرمایه گذاری و دوران بازدهی را از طریق مجلس به صورت قانونی 

مورد توجه و حمایت مالیاتی قرار دهد.
رئیس اتــاق بازرگانی فارس بــا بیان اینکه دولــت باید به فکر 

راهکاری جز دریافت مالیات برای تأمین هزینه های خود باشــد، 
ادامه داد: نکته مهم این اســت که دولــت نباید به طور یک طرفه 
درآمــد را مبتنی بر مالیات افزایش دهد و هیچ راهکاری برای حل 
مشــکل هزینه کلان دولت و برگشــت آن به شکل ملموس نکند 
و به نظر می رســد تلاش دولت برای اخــذ مالیات ابعاد مختلف از 
جمله سیاســی دارد.حمیدیان از دیگر ایرادات لایحه اخیر سازمان 
امــور مالیاتی را قراردادن پایه ثابت مالیاتی عنوان کرد و افزود: در 
کشــوری که تورم حدود ۵۰ درصد دارد چطور یک عدد مشخص 
به عنوان پایه مالیاتی ثابت تعریف شــده اســت؟ آیا شاخص دیگر 
و ممیزی بهتری وجود نداشــت؟ نرخ تــورم چه اثری بر روی این 
موضوع خواهد داشت؟ که این موضوع ابهامات و ابعاد منفی فراوان 
دارد.وی تصریح کــرد: در مباحث تخصصی و کارشناســی مانند 
مالیات بر خودروهای لوکس احساســی و مقطعی برخورد شد که 
پاســخگو نخواهد بود و قانون باید به صورت کلی به مباحث کلان 
بپردازد که نگاه ریزبینانه و توجه زیادی به جزییات قطعا مشــکل 
جدیدی را ایجاد خواهد کرد که نظر بخش خصوصی در این زمینه 
وجود مشکلات فراوان در لایحه جدید قانون مالیات های مستقیم 
ارائه شــده از سوی سازمان امور مالیاتی کشور به مجلس است که 

انتظار داریم مورد توجه قرار گیرد.
حمیدیان در بخش دیگری از ســخنان خود با اشاره به شروع به 
فعالیت این انجمن در اســتان فارس بیان کرد: یکی از مشــکلات 
مدیران ارشد واحدها و بنگاه های اقتصادی ما فارغ از اجرای خوب 
و دقیق تــر از فعالیــت خود، عدم آگاهی فنــی از مفهوم عددی و 
ارتباطات اعداد در ترازهای مالی و رسیدگی های حسابداری است 
و جامعه حســابداران و حسابرســان ما باید ضمن انجام مأموریت 
خود در راســتای ارتقای سواد حســابداری و مالی برای بنگاه ها را 
در دســتور کار خود قرار دهند زیرا که سیستم مالی و حسابداری 

می تواند به عنوان ابزاری مفید برای مدیران باشد.
وی ادامه داد: تشکل های حســابداری و حسابرسی به مثابه کل 
واحدی تجلی گاه اندیشــه و تفکرهای برتری هســتند که در عین 
داشــتن اختلاف نظرهای فردی در تصمیمــات و اقدامات جمعی 
تاثیر وافری خواهند داشت که استقبال خوب و شکوهمند اعضا از 

این مراسم به خوبی موید این موضوع است.
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کریدور ریلی رشت- کاســپین برای ترانزیت از مناطق شمالی به 
جنوب کشور و بهره مندی از آب های آزاد بین الملل برای کشورهای 
همســایه »ایران« حایز اهمیت اســت و این مســیر به عنوان یک 

»شاهراه« محسوب می شود.
به گزارش تریبون امروز، عملیات اجرایی پروژه راه آهن رشت - کاسپین 
در سال ۱۳۸۵ کلید خورد اما از سال ۸۵ تا ۹۸ فقط سه درصد پیشرفت 
داشــت و عمده کار آن از سال ۹۸ آغاز شده است. اجرای این پروژه علاوه 
بر اهمیت در حمل و نقل داخلی، بار و مســافر استان گیلان؛ از نظر ایجاد 
یک کریدور ریلی جدید برای صادرات و واردات کشور و همچنین ترانزیت 
کالا از مناطق شمالی کشور به خلیج فارس، آب های آزاد بین المللی و دیگر 

کشورهای همسایه ایران نیز بسیار مهم است.
اوایل مردادماه سال ۱۴۰۰ محمد اســلامی وزیر وقت راه و شهرسازی 
دولت روحانی با اشاره به پیشرفت فیزیکی ۸۰ درصدی زیرسازی راه آهن 
رشت-کاسپین گفته بود که طبق برنامه زمان بندی پیش بینی کرده بودیم 
پروژه مذکور تا پایان شهریور امسال آماده شود، اما در شرایطی قرار گرفتیم 
که موانع متعدد تأخیرهای ناخواسته ای را به این پروژه منتقل کرده است.

وی با اشــاره به پیشرفت ۸۰ درصدی زیرسازی این خط آهن، گفته بود 
که مصالح لازم برای روسازی آماده است، لذا انتظار می رود باقی مانده مسیر 
را با مشــارکت همه دستگاه ها و همراهی مردم تا پیش از زمستان همان 
سال به سرانجام برسد.پروژه راه آهن رشت _ کاسپین به طول ۶۵ کیلومتر 
بخش اولیه از کریدور شــمال - جنوب است که خلیج فارس را به دریای 
خزر متصل می کند و از مصوبات ســفر رئیس جمهور در بهمن ماه ۱۴۰۰ 

به گیلان است.
بهره مندی از ترانزیت ترکیبی با اتمام پروژه ریلی رشت-کاسپین
عباس خطیبی معاون ســاخت و توســعه راه آهن، بنادر و فرودگاه های 
کشور در گفت وگو با خبرنگار مهر در پاسخ به اینکه سومین ابر پروژه ریلی 
کشور چه زمانی به بهره برداری می رسد، گفت: از ابتدای امسال در خصوص 
۴ پــروژه ریلی برنامه ریزی های صورت گرفت که تا به امروز ۲ پروژه ریلی 
به مرحله بهره برداری رســید. پروژه سومی که در دستور کار برای افتتاح 
قرار دارد، اتمام خط ریلی رشت - کاسپین است که طبق برنامه ریزی های 
صورت گرفته انتظار می رود تا پایان ســال این پــروژه ریلی به طول ۳۷ 

کیلومتر افتتاح و تحویل مردم شود.
معاون ساخت و توسعه راه آهن، بنادر و فرودگاه های کشور در ادامه تاکید 
کرد: پروژه ریلی رشــت - کاسپین تا به امروز ۸۶ درصد پیشرفت فیزیکی 
دارد و در بخش زیرســازی نیز شامل پیشــرفت ۹۵ درصدی است و ۲۵ 
کیلومتر از ۳۷ کیلومتر ریل گذاری شده و همچنین در بخش ایستگاهی نیز 
بیش از ۸۰ درصد رشد داشته بنابراین در تلاش هستیم طی چند ماه آینده 
این خط ریلی افتتاح شود خط ریلی رشت - کاسپین جز یکی از پروژه های 

مهم در حال حاضر کشور محسوب می شود.
وی خاطرنشان کرد: خط ریلی رشت - کاسپین در ادامه خط ریلی قزوین 
به رشــت اســت و با اتصال به دریای خزر و از طریق غریب دریای خزر به 
دریای خلیج فارس متصل می شود و در مقابل امکان ترانزیت، حمل و نقل 
بار به صورت ترکیبی از کشور روسیه و همچنین کشورهای همجوار دریای 

خزر فراهم می کند.
خطیبی در خصوص میزان منابع تخصیص داده شده به این پروژه، گفت: 
نزدیک به ۳ هزار میلیارد تومان ارزش روز این پروژه اســت و ساخت این 
پروژه ریلی با استفاده از بودجه داخلی بوده است و زمانی که به بهره برداری 

برسد قطعاً کشورهای حاشیه دریای خزر می توانند از حمل و نقل ترکیبی 
بهره مند شوند.

به گزارش مهر، پروژه راه آهن رشت - کاسپین - انزلی به عنوان بخشی از 
طرح راه آهن قزوین - رشت و آخرین پازل از کریدور جنوب به شمال است 
که در تجارت کشور، منطقه خاورمیانه، آسیای میانه و اوراسیا تحولی بزرگی 
ایجاد می کند. عملیات اجرایی پروژه راه آهن رشت - کاسپین در سال ۹۸ 
آغاز شــد و اجرای این پروژه علاوه بر اهمیت در حمل و نقل داخلی، بار و 
مسافر استان از نظر ایجاد یک کریدور ریلی جدید برای صادرات و واردات 
و نیز ترانزیت کالا از مناطق شــمالی کشور به خلیج فارس، آب های آزاد 

بین المللی و دیگر کشورهای همسایه ایران نیز بسیار مهم است.
تاکید بذرپاش بر تسریع در اجرای پروژه های ریلی رشت-کاسپین

مهرداد بذرپاش در یکی از شــبکه های اجتماعی نوشت:   با تاکید رئیس 
جمهور در جلسه بررسی پروژه های اولویت دار حوزه ریلی در راستای تحقق 

ابتکار  ایران_راه، تکمیل طرح های زیرساختی کریدوری تسریع می شود.
وی افزود: پروژه های ریلی میانه- اردبیل و رشــت- کاسپین و پروژه 
ناتمــام راه آهن یزد -اقلید در ســریع ترین زمان ممکن تقدیم مردم 

شریف خواهد شد.
سومین ابر پروژه ریلی کشور در آستانه افتتاح

به گزارش مهر، بهره برداری از خط ریلی رشــت - کاسپین زمینه سازی 
برای توســعه روابط میان اعضای اوراســیا با کشــورهای حاشیه جنوبی 
خلیج فارس و یکی از مهمترین شــاخص های تحقق سیاست های کلی 

اقتصــاد مقاومتی در حوزه مناطق آزاد اســت. با اتصال منطقه آزاد انزلی 
به خط ریل سراســری در پیر بازار رشــت، شاهد اتصال ۲ دریای شمالی 
و جنوبی ایران خواهیم بود.با تکمیل راه آهن رشــت کاســپین، یکی از 
مهمترین زیرساخت های فعال سازی کریدورهای عبوری از کشورمان به 
ویژه گذرگاه شــمال جنوب تکمیل می شود و اتصال ریل به منطقه آزاد 
انزلی، زمینه فعال ســازی ظرفیت های ترانزیتی شمال کشور را به همراه 
خواهد داشــت. کمتر از ۲ کیلومتر از مســیر ۳۷ کیلومتری خط ریل در 
محــدوده منطقه آزاد انزلی واقع شــده و احداث چند صد متر خط ریلی 
بــا فناوری خاص جهت اتصال به ســینی دوار که نقطــه اتصال و نقل و 
انتقال کالا میان کشتی و خط آهن است در این منطقه انجام شده است.
کشورمان بهترین ســرزمین منطقه برای حمل و نقل و ترانزیت است و 
بهره برداری از این خط ریلی زمینه سازی برای توسعه روابط میان اعضای 
اوراسیا با کشورهای حاشیه جنوبی خلیج فارس است و یکی از مهمترین 
شاخص های تحقق سیاســت های کلی اقتصاد مقاومتی در حوزه مناطق 
آزاد، ایفای نقش محوری در مناسبات حمل و نقلی کشورهای فرامنطقه ای 
است، موضوعی که مناطق آزاد تجاری صنعتی جمهوری اسلامی ایران در 

آن از ظرفیت های قابل توجهی برخوردار می باشند.
موقعیت مکانی هر یک از این مناطق در کریدورهای بین المللی عبوری از 
چهار سوی ایران، هم افزایی با نهادهای دولتی و استفاده از توانمندی های 
بخــش خصوصی داخلی و خارجی می تواند بــه بهره برداری حداکثری از 

مزیت های رقابتی و نسبی کشورمان منجر شود.

سومین ابر پروژه ریلی کشور در آستانه افتتاح؛

توسعه اوراسیا با راه اندازی خط رشت_کاسپین پشت پرده شایعات مالیات 25 درصدی طلا

به گفته سخنگوی ســازمان امور مالیاتی، کسانی که طی سال ها با سوءاستفاده 
از فضاهای غیرشفاف و تاریک اقتصادی کشور توانستند فرار مالیاتی داشته باشند 

اقدام به ایجاد شایعاتی مثل مالیات ۲۵ درصد طلا کردند.
به گزارش تریبون امروز، از ابتدای دی ماه ســازمان امور مالیاتی برای محاســبه 
سیســتمی و نظام مند کردن مالیات ها، صاحبان مشاغل را ملزم به صدور صورت 
حســاب الکترونیکی در سامانه مودیان کرد. این اقدام بر مبنای قانون سال ۱۳۹۸ 

مصوب مجلس است و اصلاحات بعدی آن انجام شد.
با اعلام این خبر، برخی شایعات در فضای مجازی منتشر شد مبنی بر اینکه قرار 
اســت مالیات طلا ۲۵ درصد افزایش پیدا کند؛ در حالی تا پیش از این نیز تمامی 
مشاغل مشــمول مالیات سود عملکرد به میزان ۱۵ تا ۲۵ درصد بودند و صرفا به 

صنف طلافروشان مربوط نمی شد و البته موضوع جدیدی نیست.
طبق قانون اگر سود فعالیت صاحبان مشاغل بین صفر تا ۲۰۰ میلیون تومان 
باشــد تا ۱۵ درصد مشمول مالیات می شــود. در صورتی که سود بین ۲۰۰ تا 
۴۰۰ میلیون تومان باشــد تا ۲۰ درصد و بیش از ۴۰۰ میلیون تومان مشمول 

۲۵ درصد مالیات می شود.
به گفته ســید محمدهادی سبحانیان ـ رئیس ســازمان امور مالیاتی - در حال 
حاضر مالیات طلا مثل سایر مشاغل و اصناف از سود عملکرد فعالیت طلافروشان 
اخذ می شود. بدین صورت که پس از کسر هزینه ها از درآمدی که دارند و پس از 
کسر معافیت مالیاتی پایه، مشمول مالیات بر عملکرد می شوند.  در خصوص ارزش 
افــزوده هم به موجب قانون اصلاحی ارزش افزوده مصوب ســال ۱۴۰۰ اصل طلا 
معاف از مالیات بر ارزش افزوده اســت و صرفا مالیات بر ارزش افزوده بر اجرت و 

سود فعالیت طلافروشان وضع خواهد شد.
اما ســوال این اســت که چه کسانی پشت پرده شــایعه مالیات ۲۵ درصد طلا 
ایســتاده اند؟ در این خصوص مهدی موحدی ـ سخنگوی ســازمان امور مالیاتی 
گفته اســت: ســازمان امور مالیاتی در دو سه سال اخیر فرآیند را در جهت اصلاح 
ساختاری نظام مالیاتی طراحی کرده و آنها را به سمت بهبود پیش می برد. طبیعی 
است این اتفاقات که منجر به کاهش مشکلات می شود مخاطراتی را برای کسانی 
ایجاد می کند که قبلا فــرار مالیاتی می کردند و مخاطرات دیگری را برای اقتصاد 

کشور به وجود می آوردند.
وی افزود:  زمانی که اصلاحات ســاختاری در نظام مالیاتی پیشــنهاد داده شد 
کســانی نگرانی شــدند که از فضای غیرشــفاف، مبهم و تاریک اقتصادی کشور 
سوءاستفاده کردند. این افراد پیش از این می توانستند فرار مالیاتی داشته باشند و 
کتمان درآمد کنند. آنها به دنبال این هستند که با شایعه سازی ها و ادعاهای کاذبی 
که طرح می کنند هم اذهان جامعه را از این مســیر منحرف کنند و هم دنبال این 

باشند که شفافیت و عدالت مالیاتی در نظام اقتصادی کشور جا نیفتد.

آیین نامه جدید اسقاط خودروهای فرسوده به 
هیات وزیران ارسال شد

آیین نامه اجرایی ماده ۱۰ قانون ســاماندهی صنعت خودرو به تصویب 
کمیســیون اصلی زیربنایی دولت رســید و برای تصویب نهایی به هیات 

وزیران رفت.
به گزارش تریبون امروز، قانون ســاماندهی صنعت خودرو حدوداً ۴.۵ ســال 
پیش مورد بحث مجلس قبلی قرار گرفت و بعد از ســه ســال این قانون در 
خرداد ماه ســال ۱۴۰۱ به تصویب رســید. ۳ ماه بــه وزارت صنعت و دولت 
فرصت داده شــد که آئیــن نامه از رده خارج کردن خودروهای فرســوده را 
تصویــب و ابلاغ کند اما به جای اینکه آئین نامه تصویب شــود ماده ۱۰ این 
قانون اصلاح شد و لذا نام آن به قانون اصلاح ماده ۱۰ قانون ساماندهی صنعت 

خودرو تغییر کرد.
بالاخره قانون اصلاح ماده ۱۰ در اواخر آذرماه ۱۴۰۱ تصویب شــد و پس از 
طی مراحل در ۱۰ بهمن ۱۴۰۱ لازم الاجرا شــد بعد از آن نیز سه ماه دولت 
فرصت داشت تا آئین نامه خودروهای فرسوده را تصویب کند که تاکنون آئین 

نامه مذکور تصویب نشده است.
در این آئین نامه بســته های تشویقی و تنبیهی در نظر گرفته شده است، از 
جمله تنبیه ها این است که هر چقدر سن فرسودگی خودرو بالاتر رفت میزان 
بیمه خودرو نیز افزایش می یابد. همچنین وقتی خودرو به ســن فرســودگی 
رسید، سهمیه سوخت قطع می شود و مورد سوم نیز عدم بخشودگی عوارض 

تأخیر است.
تصویب آئین نامه بعد از ۱۰ ماه

بــا توجه به اینکه حدود ۱۰ ماه از تصویــب قانون مذکور می گذرد محمود 
مشــهدی شریف رئیس انجمن صنفی مراکز اسقاط و بازیافت اعلام کرده بود 
کــه به دلیل تعلل دولت در تصویــب و ابلاغ این آئین نامه، حدود ۸۰ درصد 

اسقاط خودرو کاهش یافته است.
بر این اســاس، بالاخره روز گذشته پس از برگزاری ۱۷ جلسه تخصصی در 
کمیسیون فرعی و ۳ جلســه در کمیسیون اصلی زیربنایی، صنعت و محیط 
زیســت دولت و گذشــت بیش از ۱۰ ماه از تصویب اصلاحیه ماده ۱۰ قانون 
ســاماندهی صنعت خودرو، آئین نامه اجرایی این ماده به تصویب کمیسیون 

اصلی زیربنایی دولت رسید و برای تصویب نهایی به هیأت وزیران رفت.
مهران سالاریه رئیس ستاد نوسازی ناوگان و اسقاط خودروهای فرسوده در 
این رابطه اظهار کرد: در این آئین نامه تعداد گواهی اســقاط حاصل از اسقاط 
خودروهای فرســوده افزایش یافته تا بدین ترتیب انگیزه مالکان این دسته از 

خودروها برای جایگزینی افزایش یابد.
وی با اشاره به این که جدول معادل سازی گواهی اسقاط نیز پس از ۶ سال 
اصلاح شده است، گفت: در عین حال توجه ویژه به اسقاط موتورسیکلت های 

فرسوده و خودروهای سنگین فرسوده نیز در این آئین نامه دیده است.
ســالاریه تصریح کرد: همچنیــن کارگروهی نیز موظف بــه اولویت بندی 
و تخصیص اعتبار برای نوســازی ناوگان خودروهای فرســوده شــده است. 
پیش بینی می شود این آئین نامه در اولین جلسه دولت تصویب و ابلاغ شود.

گفتنی اســت، ۲.۵ میلیون خودرو فرسوده با ســن فرسوده )۲۰ سال( در 
کشــور موجود است. اما اگر مرز فرسودگی یعنی ۱۵ سال در در نظر بگیریم 

حدود ۳.۵ میلیون بیشتر می شود.
همچنین در ســال ۹۸ در مجموع ۷ هزار دستگاه خودروی فرسوده اسقاط 
شده است. در ســال ۹۹ نیز ۱۳ هزار دستگاه خودروی فرسوده اسقاط شده 
اســت. در سال ۱۴۰۰ حدود ۲۸ هزار دســتگاه خودروی فرسوده و در سال 
۱۴۰۱ نیز کمی بیش از ۳۰ هزار دستگاه خودروی فرسوده اسقاط شده است 
و در ســال جاری در نیمه اول سال حدود ۳۰ هزار دستگاه خودروی فرسوده 

اسقاط شده است.

معاون وزیر راه و شهرســازی و مدیرعامل شرکت ساخت و 
توســعه زیربناهای حمل ونقل کشور گفت: توسعه اقتصادی با 
تکمیل کریدورهای بزرگراهی در جنوب کشور در اولویت کار 

این وزارتخانه قرار دارد.
به گزارش تریبون امروز،خیراله خادمی در حاشیه بهره برداری 
از ۹۶ کیلومتر بزرگراه در جنوب سیســتان و بلوچستان که با 
حضور وزیر راه و شهرســازی انجام شد، در جمع خبرنگاران، 
افزود: تکمیل محورهای مواصلاتی سیســتان و بلوچســتان و 
بندر چابهار به عنوان تنها بندر اقیانوســی کشور به عنوان مبدأ 
کریدور بزرگراهی نوار ساحلی جنوب کشور و کریدور بزرگراهی 
جنوب به شمال شرق در اولویت وزارت راه و شهرسازی و این 

شرکت است.
وی ادامه داد: در راســتای تکمیل کریــدور بزرگراهی نوار 
ســاحلی جنوب کشــور در استان سیســتان وبلوچستان ۵۸ 
کیلومتر بزرگراه در قالب سه پروژه امروز به بهره برداری رسید.
وی بیــان کرد: قطعه دوم محــور ماروان-کنارک به طول 
۲۲ کیلومتر و به ارزش روز شــش هــزار میلیارد ریال، باند 
دوم محور چابهار-کنارک به طول ۱۸ کیلومتر به ارزش پنج 
هزار میلیارد ریال و قطعه اول چابهار-پســابندر به طول ۱۸ 
کیلومتر به ارزش ۱۰ هزار میلیارد ریال پروژه هایی هســتند 
کــه امروز در کریدور بزرگراهی نوار ســاحلی جنوب در این 

استان زیر عبور قرار گرفت.
معــاون وزیر راه و شهرســازی طــول بزرگراه های اســتان 
سیستان و بلوچســتان در کریدور نوار ساحلی جنوب را ۳۱۲ 
کیلومتر دانســت و افزود: ۹۱ کیلومتر از این پروژه ها در حال 
حاضر زیر عبور قرار دارد، ۲۰۵ کیلومتر در دست اجرا است و 
۱۶ کیلومتر نیز در مرحله برگزاری مناقصه و شــروع عملیات 

اجرایی است.
مدیرعامل شــرکت ســاخت و توســعه در خصوص آخرین 
وضعیت اجرایی کریدور بزرگراهی نوار ســاحلی جنوب کشور 
اظهار کرد: این کریدور به طول ۱۸۵۰ کیلومتر از پسابندر در 
اســتان سیستان و بلوچستان آغاز و پس از عبور از استان های 
هرمزگان و بوشــهر به شلمچه در اســتان خوزستان منتهی 
می شــود. در حال حاضر هزار و ۳۰۳ کیلومتــر آن زیر عبور 
قرار گرفته است و ۵۳۱ کیلومتر نیز در استان های سیستان و 

بلوچستان، هرمزگان، بوشهر و خوزستان در حال اجرا است.
خادمی با اشــاره بــه اجرای حدود هــزار و ۷۰۰ مترمکعب 
عملیات خاکــی در این پروژه ها توضیــح داد: ۸۷۶ هزار متر 
مکعــب خاک برداری، ۷۹۲ هزار متــر مکعب خاکریزی، ۲۱۲ 
هــزار متر مکعب بتن ریزی و ۱۵۶ هزار تن آســفالت از دیگر 

احجام اجرایی در این مسیرها است.
افتتــاح ۳۸ کیلومتر از کریــدور بزرگراهی جنوب-

شمال شرق در استان سیستان و بلوچستان
معاون وزیر راه وشهرســازی همچنین از افتتاح ۳۸ کیلومتر 
از کریدور جنوب-شــمال شرق کشــور در استان سیستان و 
بلوچســتان خبر داد و گفت: بهره برداری از قطعه یک بزرگراه 
چابهار-ایرانشــهر بــه طول ۱۷ کیلومتــر و ارزش روز ۴ هزار 
میلیارد ریال، قطعه سوم خاش-ایرانشهر به طول ۱۱ کیلومتر 
و ارزش دو هــزار و ۵۰۰ میلیارد ریال و قطعه چهارم بزرگراه 
خاش-ایرانشــهر به طول ۱۰ کیلومتــر و ارزش روز ۲ هزار و 

۵۰۰ میلیارد ریال پروژه هایی است که امروز با حضور وزیر راه 
و شهرسازی به بهره برداری رسید.

وی تکمیل کریدور جنوب-شــمال شــرق کشور را موجب 
توسعه ترانزیت بین المللی از بندر چابهار به سمت استان های 
خراســان جنوبی و رضوی و پایانه مرزی سرخس و باجگیران 
اعــلام و ادامــه داد: ۶۴۵ کیلومتر از این کریدور در اســتان 
سیســتان و بلوچستان واقع شده که ۱۲۳ کیلومتر آن تکمیل 
و زیــر عبور قــرار دارد، ۲۰۵ کیلومتر در دســت اجرا و ۳۱۸ 

کیلومتر در مرحله مطالعات است.
معاون وزیر راه و شهرسازی حجم عملیات خاکی پروژه های 
بهره برداری شده در این کریدور را بیش از دو هزار و ۳۰۰ متر 
مکعب اعلام کرد و گفت: هزار و ۳۷۱ متر مکعب خاک برداری، 
۹۹۳ هزار متر مکعب خاکریزی، ۶۰ هزار متر مکعب بتن ریزی 
و ۱۴۸ هزار تن آســفالت ریزی حجم عملیات اجرایی در این 

۳۸ کیلومتر است.

معاون وزیر راه و شهرسازی مطرح کرد؛

توسعه اقتصادی با تکمیل کریدورهای بزرگراهی در جنوب کشور
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امــروز

معاون استاندار فارس عنوان کرد:

اطلاع رسانی هابرمبنای 
حقایق باشد

سرپرست سازمان امور عشایر ایران اعلام کرد:سرپرست سازمان امور عشایر ایران اعلام کرد:

افزایش افزایش ۲۰۲۰ درصدی اعتبارات حوزه عشایری درصدی اعتبارات حوزه عشایری

 اســماعیل قزلســفلی در نشســت تخصصی »روابط عمومی پویا، زمینه ساز انتخابات 
مطلوب« در شــیراز با اشــاره به در پیش رو بودن انتخابات، نقش روابط عمومی ها را در 
این عرصه یادآور شــد و گفت: ســاختار روابط عمومی ها بر پایه پشتوانه های علمی، فنی 
و هنری اســت که در حقیقت آیینه تمام نمایی از مجموعه خود را به نمایش می گذارند.

وی با ذکر این نکته که مردم عملکرد دستگاه های اجرایی را بر پایه تلاش روابط 
عمومی هــا ارزیابی می کنند، روابط عمومی را ســفیران آگاهی بخش، پیشــرفت و 

تعامل دانست.
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پاسخ معاون فرهنگی شهرداری شیراز در 
جلسه مردم رسی؛

اهداف فرهنگی خیابان غذا 

حمیدیان:

تنگنای واحدهای 
تولیدی با لایحه 

اخیر قانون 

ضرورت آموزش های 
مهارتی به واحدهای 

صنعتی در جهت 
رشدتولید 

لزوم اختصاص 
سهمیه جداگانه گاز به 

نیروگاه های احداث شده 
توسط صنایع

قرارگاه رسانه ای انتخابات در هر 
شهرستان تشکیل شود

معاونت بهداشت دانشگاه علوم پزشکی شیراز :

دلیل توصیه مصرف نان 
کامل چیست؟


رُشد نقطه به نقطه و 
سالانه تولید فولاد 

خام همچنان 
افزایشی است

7

7
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با هدف اجرای طرح کاشت یک 
میلیارد درخت انجام شد؛

جهانگرد دوچرخه سوار در 
شیراز نهال کاشت

2

رئیس جهاددانشگاهی فارس با اشاره به درخواست مسئولان و نخبگان شهرستان 
کوهچنار مبنی بر راه اندازی یک دفتر این نهاد در شهرستان مذکور گفت: آمادگی 
داریم فعالیت های آموزشی و ترویجی نوآوری را در شهرستان کوه چنار اجرا کنیم.

به گزاش تریبون امروز، امیرحسین استقلال در سفر به شهرستان کوه چنار و در 
جمع مسئولان و تعدادی از نخبگان علمی این شهرستان که با توجه به درخواست 
آنان مبنی بر راه اندازی دفتر جهاددانشگاهی در کوه چنار تشکیل شد، گفت: جوان 

بودن و پویایی شهرستان کوه چنار ظرفیت بسیار خوبی است.
وی بــا بیان اینکه کوهچنار ظرفیت و پتانســیل منابع انســانی زیادی دارد، از 
نخبگان این شهرستان خواست تا با تلاش خود برای ارتقای کوه چنار تلاش کنند.
استقلال ضمن اعلام آمادگی برای ایجاد دفتر جهاددانشگاهی در شهرستان کوه 
چنار با حمایت فرماندار گفت: حضور جهاددانشگاهی در شهرستان ها در چند بعد 

دنبال می شود که شامل ابعاد آموزشی، فرهنگی و فناوری است.
رئیس جهاددانشــگاهی فارس در خصوص ابعاد آموزشی گفت: جهاددانشگاهی 
می تواند دوره های آموزشــی که عمدتاً اشــتغال محور هســتند، با توجه به نیاز 

شهرستان راه اندازی کند.
وی با بیان اینکه جهاددانشگاهی در حوزه تجاری سازی بسیار خوب عمل کرده 
است، افزود: آمادگی داریم تا یکسری فعالیت های ترویجی نوآوری و تحریک ایده 

را در شهرستان کوه چنار اجرا کنیم.
استقلال همچنین بر ضرورت توجه نخبگان و پژوهشگران به انجام پژوهش های 
کاربردی تأکید کرد و گفت: برای این کار باید ابتدا نیاز و مشــکلات شهرســتان 
را احصــا کرده و برای رفع  آن ها تحقیــق و پژوهش انجام داد تا بتوان راهکارهای 

کاربردی ارائه داد.
رئیس جهاددانشگاهی فارس با بیان اینکه جهاد دانشگاهی برای ارتقا شهرستان 
در کنار نخبگان و مردم قرار دارد، گفت: قطعاً اگر دفتر جهاددانشــگاهی با اهداف 
متعالی که برای آن در نظر گرفته شــده اســت، در کوه چنار راه اندازی شــود، به 

ارتقای نخبگان هم کمک خواهد کرد.
وی با تأکید بر اینکه به طور کلی جهاددانشــگاهی همواره گلوگاه ها را پیدا کرده 
و بــرای آن ها راه حل پیدا می کند، افزود: در شهرســتان کوه چنار هم می توان با 

استفاده از نیروهای انسانی نخبه و پژوهشگر آن این اقدامات را انجام داد.
اســتقلال با بیان اینکه هم اکنون جهاددانشــگاهی فارس در ۱۷ نقطه اســتان 
مشغول فعالیت است، گفت: دفاتر جهاددانشگاهی فارس در ۱۰ شهرستان استان 

فعال هستند که امیدواریم کوه چنار یازدهمین شهرستان باشد.
رئیس جهاددانشــگاهی فارس همچنین با یادآوری اینکه ۱۴ دی ماه مصادف با 
ســالروز ارتحال زنده یاد کاظمی آشتیانی، مؤســس پژوهشگاه رویان است، گفت: 
ایشــان به ما یاد دادند که اگر موضوع خوبــی را انتخاب کنیم و جهادی پای کار 

بایستیم می توانیم افتخارآفرین باشیم.
اســتقلال در ادامه سخنان خود ضمن محکوم کردن جنایات صهیونیست ها در 
نوار غزه گفت: باید بنا به انسانیت و شرافت از مردم مظلوم غزه دفاع کنیم و نباید 

کشته شدن انسان ها تکراری و عادی شده باشد.
فرماندار کوه چنار هم در این نشســت بر ضــرورت توجه به آموزش و بهره وری 
با اســتفاده از ظرفیت نخبگان در این شهرســتان تأکید کرد و خواستار فعالیت 

جهاددانشگاهی در این شهرستان نوپا شد.
محمودهاشمی تأکید کرد: جهاددانشگاهی ظرفیت خوب علمی و پژوهشی دارد 
که از مســئولان این نهاد درخواســت داریم تا ظرفیت جهاددانشگاهی را هم در 

شهرستان کوه چنار در اختیار نخبگان و جوانان قرار دهند.
حجت الاســلام سیدابراهیم شــهیم، امام جمعه کوه چنار هم در این نشست از 
رئیس جهاد دانشگاهی فارس خواست تا ظرفیت های این نهاد را در شهرستان به 
کار گیرد و از نخبگان شهرستان هم خواست در این زمینه همکاری کرده و برای 

ارتقای علمی شهرستان تلاش کنند.
رئیس جهاددانشــگاهی فارس در ادامه ســفر خود در نشست کارگروه اشتغال 

کوه چنار نیز گفت: بیشتر آموزش های جهاددانشگاهی منجر به اشتغال می شود.
وی با بیان اینکه در هر جایی که جهاددانشگاهی می تواند به شهرستان کوه چنار 
کمک کند، ورود می کنیم، افزود: یکی از نکات مهم این است که آینده مشاغل را 
بدانیم تا بتوان ظرفیت اشــتغال شهرستان را بالا برد. از سوی دیگر نباید به سراغ 

ایجاد مشاغلی رفت که ممکن است در ۱۰ سال آینده وجود نداشته باشند.
اســتقلال با یادآوری اینکه در بســیاری از فعالیت های فضای مجازی موقعیت 
جغرافیایی مهم نیست، گفت: در مباحث اشتغالزایی، بحث آینده مشاغل و مشاغل 

آینده باید مورد توجه قرار گیرند.
این مدرس دانشگاه تصریح کرد: در کشورهای دیگر صنایع خرد و متوسط قریب 
۶۰ درصــد اقتصاد را به خود اختصاص داده اند اما در کشــور ما اقتصاد در صنایع 

بزرگ است و عملًا مردم در بحث تولید نقش کمتری دارند و این خوب نیست.
اســتقلال با تصریح اینکه در اقتصاد ما این مشکل وجود دارد که به اقتصادهای 
خرد توجه نکردیم، گفت: شهرهای کوچک نمی توانند پتروشیمی داشته باشند لذا 

باید اقتصادهای خانگی و صنایع کارگاهی بیشتر ایجاد شود.
رئیس جهاددانشــگاهی فارس با اشــاره به اقدامات این نهاد در مباحث اشتغال 
خانگی گفت: طی چند سال گذشته بیش از ۳ هزار شغل خانگی توسط این نهاد 

در استان ایجاد شده است.
وی با بیان اینکه برای رونق اقتصاد مردمی باید ساختارهایی بین دولت و مردم 
وجود داشــته باشد اما حلقه ای این وسط کم است لذا سعی کردیم در این زمینه 
نقش ایفا کنیم، گفت: آموزش های جهاددانشگاهی مورد تایید وزارت کار است و در 

این حوزه ها می توانیم به مردم خدمات آموزشی و مشاوره  ارائه دهیم.
استقلال با تأکید بر اینکه تولیدات باید به صورت خوشه ای و گروهی انجام شوند، 

رئیس جهاددانشگاهی فارس خبر داد:

آمادگی جهاددانشگاهی برای آغاز فعالیت های 
آموزشی و کارآفرینی 

اســتاندار فارس با توجه به کمبود تعداد تانکرهای حمل آب در 
سفر اول و دوم ریاســت جمهوری مصوباتی برای رفع این مشکل 
اخذ شــد، اما همچنان با کمبود آب مواجه هســتیم که نیاز است 
با مشــارکت سازمان امور عشایر و ســایر دستگاه های اجرایی این 

مشکل رفع شود.
به گزارش تریبون امروز، محمد هادی ایمانیه در جلســه شورای 
عشــایر اســتان فارس که با حضور ســیاوش احمــدی میرقائد 
سرپرست سازمان امور عشایر کشور برگزار شد، اظهار کرد: عشایر 
اســتان فارس غیرتمندانه از امنیت اســتان به ویژه امنیت غذایی 

می کنند. حمایت 
وی افزود: با توجه به اینکه ۷۰ ســازمان در قبال عشایر وظیفه 
دارند، ضرورت دارد یک ســامانه ایجاد و وظایف هر سازمان ذکر 
شود. باید هر ســه ماه یک بار گزارش عملکرد هر سازمان تشریح 
شــود تا برنامه انجام شده در خصوص وظایف قانونی سازمان ها در 

قبال عشایر مورد بررسی قرار گیرد.
اســتاندار فارس در این جلســه از سرپرست سازمان امور عشایر 
کشــور درخواســت کرد تا یک چهارم از بودجه هــا به موضوعات 
مورد درخواســت جامعه عشــایری همچون بازسازی مدارس چه 
ثابت و چه کانکســی، خانه بهداشت عشــایر، اشتغال و حوزه ایل 
راه که بســیج سازندگی در ســال جاری مجموعه اقدامات خود را 

بر ســاماندهی ایل راه متمرکز کرده است، اختصاص پیدا کند.
ایمانیه اضافه کرد: با توجه به کمبود تعداد تانکرهای حمل آب، 
در سفر اول و دوم ریاست جمهوری مصوباتی برای رفع این مشکل 
اخذ شــد، اما همچنان با کمبود آب مواجه هســتیم؛ بنابراین نیاز 
است با مشــارکت سازمان امور عشایر و سایر دستگاه های اجرایی 

بتوان این مشکل را رفع کرد.
وی اضافه کرد: موضوع آموزش و پرورش عشــایر شهرستان های 

رســتم و نورآباد تا تحقق کامل آن پیگیری می شود تا زیرمجموعه 
اداره کل آموزش و پرورش استان فارس محسوب شود.

اســتاندار فارس تاکید کرد: مدیریت امور عشــایر استان فارس 
نســبت به تشــکیل یک معاونت فرهنگی اقــدام کند، چراکه این 

موضوع ریشــه ای است و نباید به آن کم توجهی شود.
ایمانیه از ســرمایه گذاری ستاد اجرایی فرمان امام )ه( در حوزه 
گیاهــان دارویی اســتان فارس خبر داد و اضافه کرد: مقرر شــد 
طــی هفته آینده تیم تحقیق و اجرایی از تهران به اســتان فارس 

اعزام شود.
وی پیشــنهاد شراکت سازمان امور عشایر با ستاد اجرایی فرمان 
امــام )ره( را در موضوع ســرمایه گذاری در حوزه گیاهان دارویی 
مطرح کرد و ادامه داد: با توجه به چهار فصل بودن اســتان فارس 
در حوزه تنوع و کشت گیاهان دارویی که در رتبه اول کشور قرار 
دارد، مشارکت سرمایه گذاری در توسعه این حوزه می تواند بسیار 

باشد. مؤثر 
اســتاندار فارس با اشاره به موضوع گردشگری عشایر، ادامه داد: 
در ایــن حوزه پای کار هســتیم که به بوم گردی اســتان و حوزه 
صنایع دستی عشــایر کمک خواهد شد. عشایر استان فارس یک 
ســوم از تولید گوشت کشور را تأمین می کنند؛ بنابراین بر تکمیل 
زنجیره تولید گوشــت قرمز تاکید و نســبت به شــکل گیری این 

آمادگی می کنیم. اعلام  زنجیره 
تخصیص پنل های خورشــیدی بر اساس دســتور رئیس جمهور 
به اســتان فارس، موضوع رفع مشــکلات ســوخت عشایر به ویژه 
در خرید کپســول های گاز، خریــد به موقــع دام و توزیع نهاده 
دامی، تخصیص ۱۰ دســتگاه تانکر آب به عشــایر استان فارس از 
ســوی سازمان امور عشایر و اســتانداری فارس و اختصاص ۲۲۰ 
تومان اعتبار در حوزه آب و راه عشــایر اســتان فارس در بودجه 

استاندار فارس مطرح کرد:

ضرورت تسریع در تامین آب آشامیدنی عشایر
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تعمیر رینگ سایشی توربین نیروگاه 
مسجدسلیمان به همت متخصصان داخلی

مدیر تعمیرات ناحیه مسجدســلیمان در شرکت نصب، تعمیر و نگهداری 
نیروگاه های برق آبی ســازمان آب و برق خوزســتان گفت: رینگ سایشی 
توربین واحد یک نیروگاه مسجد سلیمان به همت متخصصان داخلی تعمیر 

و احیا شد.
به گزارش تریبون امروز، ابراهیم شــجاعی اظهار داشت: پس از بازدیدهای 
انجام شده توسط گروه های نگهداری و تعمیرات ناحیه مسجدسلیمان و اندازه 
گیری میزان ســایش رینگ آببند، نتایج در نشست فنی بررسی و تصمیم بر 

دمونتاژ سیستم آب بند توربین در بازه تعمیرات سالیانه گرفته شد.
وی افزود: پس از دمونتاژ)ســرهم گشــایی( توربین مشخص شد، قطعاتی 
در مجموعه آب بند توربین از جمله رینگ سایشــی معیوب شده و نیازمند 

تعویض است.
شــجاعی گفت: واحدهــای تولید انرژی نیروگاه مسجدســلیمان در طول 
ســالهای متمادی به دلیل فشار مکانیکی ایجاد شده از سمت فنرهای شفت 
سیل و نوار سایشی، شیارهایی بر نوار آب بندی سایشی ایجاد کرده و با توجه 
به اندازه گیری انجام شــده از نوار سایشی مشخص شد که فقط ۲ میلیمتر از 

۱۲ میلیمتر آن باقی مانده و نیازمند تعویض است.
وی افــزود: با همــت بــالای متخصصان نگهــداری و تعمیــرات ناحیه 
مسجدســلیمان، رینگ سایشی پس از دمونتاژ)سرهم گشــایی( در کارگاه 
تراشــکاری تخصصی با استفاده از دستگاه تراش فرز عمودی و ساخت چهار 
قطعه گیر )Fixture( خاص، با دقت بســیار بالا تراشــکاری و با استفاده از 

ابزارهای خاص احیا شد.
مدیــر تعمیرات ناحیه مســجد ســلیمان بیان کرد: ایــن فرآیند به علت 
حساسیت قطعه با حضور مداوم کارشناس نظارت در محل کارگاه انجام شد 
و اندازه گیری های لازم طبق نقشــه های اجرایی توربین واحد انجام و مورد 

تایید نظارت کارفرما قرار گرفت.
وی افزود: با توجه به قیمت بســیار بالای قطعات توربین و نبود دسترسی 
بــه قطعات یدکی به علت تحریم های بین المللی، احیای این قطعه موفقیت 

مهمی در زمینه نگهداری و تعمیرات واحدهای نیروگاهی است.
شجاعی گفت: این کار علاوه بر کوتاه کردن زمان تعمیرات سالیانه، هزینه 

تهیه قطعات یدکی کمیاب را نیز به حداقل رساند.
نیروگاه تولید انرژی برقابی مسجدســلیمان ظرفیت تولید ۲ هزار مگاوات 

ساعت انرژی الکتریکی توسط هشت واحد ۲۵۰ مگاواتی دارد.

معاون سیاسی و اجتماعی فرمانداری اهواز :

شناسایی خودروهای حمل غیرقانونی نخاله 
ساختمانی با دوربین نظارتی 

معاون سیاســی و اجتماعی فرمانداری اهــواز گفت: خودروهایی که به صورت 
غیرقانونــی کار حمل و تخلیه نخاله های ســاختمانی در اهواز را انجام می دهند 

توسط دوربین های نظارتی شناسایی می شوند.
به گزارش تریبون امروز، ســلطان محمد رضوانی ضمــن گله مندی از افزایش 
تخلیه و تجمع نخاله های ســاختمانی در شهرســتان اهواز بیان کرد: متاسفانه 
خودروهایی شبانه و به صورت غیرقانونی کار حمل و تخلیه نخاله های ساختمانی 
را در نقاط مختلف اهواز انجام می دهند که باعث نازیبا شــدن شــهر و به خطر 

انداختن سلامت مردم شده است.
افزایش تخلیه نخاله های ســاختمانی در شهر اهواز به معضلی تبدیل شده که 
طبق اعلام دبیر شــورای ســلامت این شهرستان عامل انتشار بیماری  و به خطر 

انداختن سلامتی مردم می شود.
وی گفت: شــهرداری اهواز راهکاری را ارائه داده که با استفاده از دوربین های 

نظارتی شناسایی و برخورد با صاحبان این خودروها انجام شود.
رضوانی اظهار کرد: تا پایان امسال ۱۸۰ دوربین نظارتی در اهواز نصب خواهد 

شد که این اقدام، شناسایی خودروهای متخلف را تسهیل می کند.
معاون سیاســی و اجتماعی فرمانداری اهواز افزود: شــهرداری اهواز همچنین 
به دنبال کدگذاری این خودروها و ســاماندهی تخلیه نخاله های ساختمانی است 

خودروهای دارای کد، مجاز به جمع آوری و تخلیه نخاله هستند.
وی با اشاره به اینکه نقاطی در اهواز برای تخلیه نخاله های ساختمانی از سوی 
شهرداری تعیین شده تصریح کرد: خودروهای متخلف زیادی نیز شناسایی و به 
دستگاه قضا معرفی شــدند.به گزارش تریبون امروز، رییس مرکز بهداشت غرب 
اهواز در خصوص افزایش تخلیه نخاله های ســاختمانی در شهر و احتمال انتقال 
بیماری  از این فضاها هشدار داد.تخلیه نخاله ساختمانی در نقاط مختلف اهواز از 
جمله در کنار جاده ها و یا ساحل رودخانه کارون نه تنها چهره شهر را نازیبا کرده 

باعث انتقال بیماری و یا مسدود شدن مسیر تردد خودروها می شود.
مدیرعامل سازمان خدمات موتوری شهرداری اهواز پیش از این اعلام کرد ۸۵ 
هزار متر مکعب پسماند ساختمانی رها شده در مناطق مختلف شهر به محل های 

مجاز، حمل و تخلیه شد.

مدیرعامل آب و فاضلاب هرمزگان :

خط انتقال فاضلاب بلوار جمهوری بندرعباس 
اجرا شد

مدیرعامــل آب و فاضلاب هرمزگان گفت: عملیات اجرایی خط انتقال فاضلاب 
شــمال بلوار جمهوری اسلامی شهر بندرعباس که قول اجرای آن را به مردم این 

منطقه داده بودیم، با تامین اعتبار مورد نیاز به پایان رسید. 
بــه گزارش تریبون امروز، عبدالحمید حمزه پــور با بیان اینکه عملیات احداث 
این خط به دلیل ترافیک بلوار جمهوری اســلامی از نیمه شــب تا ۶ صبح انجام 
می شــد، افزود: برخورد با خط انتقال آب از شــرق به غرب و عبور عرضی از این 
خطوط، برخورد با خطوط مخابرات و فیبرنوری، خطوط برق و غیره باعث شد تا 

زمان بیشتری صرف اجرای این طرح شود.
وی با اشــاره به اینکه اجرای این طرح کمک شــایانی به جمع آوری فاضلاب 
شهری بندرعباس خواهد کرد، تصریح کرد: باوجود این سختی ها و با به کارگیری 
تیم هــای تخصصی و هماهنگــی با مجموعه های مرتبط با تاسیســات، عملیات 

یادشده بدون حادثه به پایان رسید.
مدیرعامل آبفا هرمزگان، اعتبار هزینه شــده برای ایــن طرح را ۱۲۰ میلیارد 
ریال عنوان کرد که جمعیتی افزون بر ۱۵ هزار نفر از اجرای آن بهره مند شدند.

حمزه پور، توجه به خواســته های مردمی و تحقق آن را برخواســته از سیاست 
دولت مردمی دانســت و گفت: این طرح با تکیه بر شعار دولت سیزدهم و تاکید 
بر سرعت بخشیدن در تحقق خواسته مردم از سوی استاندار هرمزگان و نماینده 

ولی فقیه در استان به سرانجام رسید.

رییس اداره بهزیســتی شهرستان قشــم گفت: بینایی هشت 
هزار و ۷۵ کودک ســه تا ۶ ســاله این جزیره از ابتدای ســال 

تاکنون غربالگری شد. جاری 
به گزارش تریبون امروز، ســیروس شمس الهی اظهار داشت: 
برنامه کشــوری پیشگیری از تنبلی چشم کودکان سه تا ۶ سال 
در ســه سطح انجام می شود که در سطح اول، غربال در تمامی 
پایگاه های ســنجش بینایی و مراکز مثبت زندگی تحت نظارت 
بهزیستی از ســوی افرادی انجام می شود که به صورت تئوری 

و عملی آموزش های لازم را فرا گرفته باشــند.
وی ادامه داد: در ســطح ۲ نیز کودک مشکوک شناسایی شده 
در سطح اول، توسط اپُتومتریســت مورد معاینه قرار می گیرد 
و چنانچه بیمار تشــخیص داده شود تحت درمان لازم قرار می 
گیرد و در صورتی که نیاز به معاینه و درمان تخصصی داشــته 
باشــد به سطح ســوم برنامه ارجاع داده شــده و توسط چشم 

پزشــک معاینات دقیق تر و درمان انجام می شود.
رییس اداره بهزیســتی شهرســتان قشــم توضیح داد: تنبلی 
چشــم)آمبلیوپی( یکی از عوامل نابینایی محســوب می شود و 
در صورت تشــخیص بهنگام )در ســنین زیر ۶ سال( به راحتی 

قابل درمان است.
شــمس الهی اضافه کرد: اشــکالات مادرزادی در ســاختمان 
چشم، عیوب انکســاری، نزدیک بینی، دوربینی، آستیگماتیسم 
و لوچــی یا انحراف چشــم از عوامل مهم ایجــاد کننده تنبلی 
چشــم بوده و بر این اســاس برنامه پیشــگیری از تنبلی چشم 
کودکان در این جزیره برای متولدین سال های ۱۳۹۷، ۱۳۹۸، 
۱۳۹۹ و نیمه دوم ســال ۱۳۹۶ با هدف ارتقای ســطح سلامت 
بینایی تا پایان ســال جاری در پایگاه های دایمی و غیر دایمی 

سرزمین آب و آفتاب انجام می شود.
وی گفت: ســال گذشته نیز برنامه پیشــگیری از تنبلی چشم 
در جزیره قشــم با ســنجش بینایی هفت هــزار و پنج کودک 

انجام شد.
تنبلی چشــم یا آمبلیوپی نوعی اختلال بینایی اســت که اگر 

به موقع تشــخیص و درمان نشــود، فرد را از چشــم کم بینا یا 
نابینا می کند، بنابراین توجه به تنبلی چشــم فرزندان از سوی 

خانواده ها ضروری است.
تنبلی چشــم، نوعی اختلال چشمی اســت که چشم به ظاهر 
ســالم کودک را درگیر کرده و موجــب اختلال دید طبیعی آن 
می شــود، به عبارتی ظاهر چشم سالم اما دید کودک حتی در 

صورت استفاده از عینک کامل نیست.
ایــن حالت زمانی اتفــاق می افتد که تکامــل بینایی در یک 
چشــم به صــورت طبیعــی اتفاق افتــاده اما در چشــم دیگر 

است. غیرطبیعی 

طرح پیشــگیری از تنبلی چشــم از سوی ســازمان بهزیستی 
کشور در سال ۱۳۷۴ به صورت آزمایشی در بندرعباس در سال 
۱۳۷۵ در اصفهان به اجرا درآمــد، این طرح بتدریج در تمامی 

استان های کشور اجرا شد.
برنامه پیشگیری از تنبلی چشم هر سال از "۱۵ اردیبهشت تا 
۲۸ اسفند" همزمان در تمام پایگاه های سنجش بینایی مستقر 
در ادارات بهزیستی شهرستان ها، برخی از مراکز مثبت زندگی 
و خانه های بهداشــت انجام می شود که امسال شعار این برنامه 

کشــوری "برای دیدن فردا به چشم هایم نیاز دارم" است.
جزیره قشــم با وسعت یک هزار و ۵۰۰ کیلومتر مربع از تنگه 





بینایی ۸۰۷۵ کودک قشمی توسط بهزیستی غربالگری شد

اخبار کوتاه

فرماندار شوش:

 73۶ فرصت شغلی جدید در 
شوش ایجاد شد

فرماندار شوش گفت: ۷۳۶ فرصت شغلی جدید طی ۹ ماه نخست 
امسال در این شهرستان ایجاد شد.

به گزارش تریبون امروز، محســن حویزه در نشســت مشترک با 
مدیران روســای بانک های مســتقر در این شهرستان کاهش آمار 
بیکاری را یکی از اولویت های دولت مردمی سیزدهم دانست و افزود: 
بیش از یک هزار میلیارد ریال تســهیلات برای رونق اشتغال در این 
شهرستان پرداخت شده اســت.وی ادامه داد: پرونده های متعددی 
برای دریافت تسهیلات اشتغال زایی به بانک های شهرستان معرفی 
شــده که از این تعداد ۷۱۰ پرونده تکمیل و تسهیلات مورد نیاز به 
آنها پرداخت شده است.فرماندار شوش آمار بیکاری در این شهرستان 
را غیرقابل قبول دانست و تصریح کرد: با توجه به ظرفیت های متعدد 
شوش از نظر موقعیت جغرافیایی، کشــاورزی، گردشگری، صنایع 
بزرگ و هم مرزی با عراق، ایجاد اشتغال در این شهرستان همچنان 

اولویت نخست همه دستگاه ها باید باشد.
برخی بانک ها در پرداخت تســهیلات به جوانان شوش 

بی توجه هستند
حویزه با تاکید بر لزوم همراهی بانک های مستقر در این شهرستان 
برای کمک به گره گشــایی از مسایل مبتلا به شوش گفت: برخی 
بانک ها در پرداخت تسهیلات به جوانان و کارآفرینان این شهرستان 
کمترین توجه را ندارند.وی تاکید کرد: انتظار از بانک های مستقر در 
شــوش این است که به رســالت خود در قبال جوانان و کارآفرینان 
شوش عمل کنند.فرماندار شوش افزود: اینکه سرمایه های موجود در 
بانک های شهرستان در اجرای طرح های عمرانی و پرداخت تسهیلات 
به کارآفرینان اســتان های دیگر هزینه شود و جوانان، کارآفرینان و 
واحدهای تولیدی این شهرستان از این تسهیلات محروم باشند، قابل 

قبول نیست.
بانک ها به مسوولیت اجتماعی خود در قبال مردم شوش 

عمل کنند
حویزه تاکید کرد: انتظار از مدیران روســای بانک های مستقر در 
شهرســتان شوش عمل به مســوولیت های اجتماعی خود در قبال 
مردم این شهرســتان اســت.وی با انتقاد از همراهی نکردن برخی 
بانک ها برای پرداخت تسهیلات به افراد نیازمند معرفی شده توسط 
فرمانداری افزود: افراد معرفی شده به بانک ها توسط فرمانداری پس 
از بررسی های انجام شده و مسجل شدن نیازمند بودن آن فرد انجام 
می شود به همین دلیل همراهی بانک ها برای پرداخت تسهیلات به 

این افراد انتظار مدیریت شهرستان است.

سردار تنگسیری:

 زنده نگه داشتن یاد شهید، جهاد 
است

فرمانده نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در 
پیامی ضمن گرامیداشــت سی و هفتمین سالروز شهادت 
ســردار شهید »محمد جعفر سعیدی« با اشاره به فرمایش 
رهبرمعظم انقلاب گفت: زنده نگه داشــتن یاد شــهید و 

شهید پرور، جهاد است.
به گــزارش تریبــون امروز،  دریــادار پاســدار علیرضا 
تنگســیری در این پیام آورده است: شهیدان مظهر ایثار و 
استقامت هستند، آن ها با شهامت و توکلی بی مثال در راه 
اسلام و پاســداری از وطن در مقابل دشمن ایستادند و از 
جان خود گذشتند تا انقلاب اسلامی که تازه ریشه دوانده 

بود پایدار و استوار چون سرو همیشه سبز باقی بماند.
وی با اشــاره به آیه ۱۶۹ سوره آل عمران که بیان شده 
»البته نپندارید که شهیدان راه خدا مرده اند، بلکه زنده اند 
و در نزد خدا متنعّم خواهند بود«، بیان کرد: شهید محمد 
جعفر ســعیدی نیز شــیرمردی فــداکار و مجاهد بود که 
پیوســته در راه اعتلای اســلام اهتمام می ورزید، مسلما 
آرزوی ایشان شهادت بود و خداوند متعال او را به آرزویش 
رساند و ان شــاءالله با شهدای صدر اسلام،شهدای کربلا و 
مقتدای همه شهدا حضرت اباعبدالله الحسین )ع( محشور 
خواهد شد.فرمانده نیروی دریایی سپاه ضمن یاد و خاطره 
این شــهید گرانقدر که در حقیقت الگوی مجسم اخلاص، 
شــجاعت و انســانیت بود را در ســی و هفتمین سالروز 
عروجش گرامی داشــته و از خداوند متعال توفیق تداوم و 
استمرار خط سرخ شهادت را طلب کرده و ضمن قدردانی 
از خانواده معزز این شــهید بزرگــوار التماس دعای خیر 
به ویژه استقامت و پایداری در این مسیر را مسالت داشتند.
سردار شهید محمد جعفر ســعیدی از شهدای مخلص، 

انقلابی و خود ســاخته استان بوشهر است که همگان او را 
با نام »مروارید سهیل« می شناسند زیرا پیکر مطهر ایشان 
پس از شهادت در محور عملیاتی »کربلای ۴« و در جزیره 
ســهیل، پس از ۱۰ سال به کشــور بازگشت  و در گلستان 

شهدای گناوه آرام گرفت.
سردار رشید سپاه اسلام شهید »محمد جعفر سعیدی« 
سوم تیر ۱۳۳۴ در روستای »احشــام قایدها« شهرستان 
دشتی اســتان بوشهر چشــم به جهان گشــود و پس از 
تحصیل برای کمک خرج پدر و مادر به کویت ســفر کرد و 

پس از گذشت ۲ سال به ایران بازگشت.
در ۱۸ سالگی به خدمت مقدس سربازی در کرمان اعزام 
شد و هنوز دوران خدمت او به پایان نرسیده بود که ازدواج 
کرد و در ۲۹ بهمن ۱۳۵۵ زندگی مشترک خود را در یک 
اتاق کوچک در شــهر گناوه آغاز کرد و حاصل این ازدواج 
پنج فرزند پسر به نام ابوالحســن، مهدی، هادی، احسان، 

حسین است.
بعد از خدمت در شرکت فرجام بوشهر استخدام و بعد از 
پیروزی انقلاب اســلامی در ۱۰ دی سال ۱۳۵۸ وارد سپاه 
پاسداران شد و عهده دار مســئولیت های فراوانی در دفاع 
مقدس از جمله جانشین فرمانده سپاه گناوه، فرمانده سپاه 
بندر ریگ، سرپرست و جانشین فرمانده سپاه جریزه خارگ 

و جانشین فرمانده سپاه دشتی بود.
ایشــان در تاریخ چهارم دی ماه ۱۳۶۵ در گردان حضرت 
ابوالفضل)ع( ناوتیپ ۱۳ امیرالمومنین)ع( استان بوشهر به 
عنوان معاون گردان در محور عملیاتی کربلای ۴ در جزیره 

سهیل عراق به درجه رفیع شهادت نائل آمد.
این شــهید والا مقام یکی از فرماندهان شــاخص شهید 
اســتان بوشهر است. پیکر مطهر شهید سعیدی پس از ۱۰ 
ســال مفقودیت در تاریخ ۱۸ بهمن ســال ۱۳۷۵ به وطن 
بازگشــت و در گلستان شــهدای گناوه در جوار همرزمان 

شهیدش آرام گرفت.

رئیس توسعه حل 

اختلاف خوزستان :

شعبه تخصصی شورای 

حل اختلاف اتاق اصناف 

دزفول تشکیل شد

شعبه تخصصی شورای حل اختلاف ویژه اتاق اصناف شهرستان دزفول در 

راستای تحقق سند تحول قضایی مبنی بر راه اندازی شعبه های تخصصی حل 
اختلاف آغاز به کار کرد.به گزارش تریبون امروز، رئیس توســعه حل اختلاف 
خوزســتان روز سه شنبه در حاشــیه آیین افتتاح این شعبه گفت: اصناف از 
مهمترین عناصر اقتصادی جامعه هســتند و ایجاد شــعبه های تخصصی در 
راســتای ایجاد اعتماد و امید بین مردم و حصول ســازش بین اصحاب دعوا 
و کاهش ورودی پرونده به محاکم قضایی راه اندازی می شــود.حجت الاسلام 
عبدالحمید امانت بهبهانی افزود: مردمی کردن دستگاه قضایی در سند تحول 
قضایی به عنوان اصلی ترین سند راهبردی قوه قضاییه مورد تاکید قرار گرفته 
است.وی افزود: هدف از افتتاح شعبه تخصصی اتاق اصناف، رسیدگی و صدور 
حکم در پرونده ها نیست بلکه ایجاد صلح و سازش است که با توجه به ترکیب 
اعضا که از خود فعالان اصناف هستند، می تواند منجر به حصول نتایج خوبی 
در سازش طرفین باشد.رئیس توســعه حل اختلاف خوزستان تصریح کرد: 

شعبه تخصصی اتاق اصناف در رفع اختلاف و مسایل بین واحدهای صنفی، 
مشتریان و اتحادیه ها نیز ایفای نقش می کند و سعی بر حل مسائل براساس 
ایجاد صلح و سازش بین طرفین دعوا دارد.سند تحول قضایی بر مبنای هفت 
ماموریت اصلی قوه قضاییه برگرفته از تکالیف تعیین شده در قانون اساسی و 
سیاست های کلی نظام دی ماه ۱۴۰۰ از سوی آیت الله رییسی رئیس وقت قوه 
قضاییه ابلاغ شدماموریت های هفت گانه ترسیم شده سند قوه قضاییه شامل 
»رسیدگی به تظلمات، تعدیات، شکایات، حل وفصل دعاوی و رفع خصومات«، 
»احیای حقوق عامه، گسترش عدل و آزادی های مشروع«، »نظارت بر اجرای 
صحیح قوانین و حسن جریان امور«، »کشف جرم، تعقیب و مجازات و تعزیر 
مجرمین و اجرای حدود و مقررات مدون جزایی اسلام«، »پیشگیری از وقوع 
جرائم و دعاوی«، »اصلاح مجرمان« و حمایت از حقوق مالکیت اشــخاص« 

است.
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سرپرست ســازمان امور عشــایر ایران گفت:میزان 
اعتبارات مصوب حوزه عشــایری در ۲ســال گذشته 
نســبت به ســال های قبل بیش از ۲۰ برابر شده که 
این اتفاق خوب نشان دهنده توجه دولت و اثرگذاری 
بســیار ویژه نمایندگان در مجلس شــورای اسلامی 

بوده است.
به گزارش تریبون امروز، ســیاوش احمدی میرقائد 
در شورای عشایر استان اظهار کرد: در ۲سال گذشته 
توجه و عنایت ویژه ای از ســوی دولــت و نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی به جامعه عشایری شده است.

عنایت ویژه دولت به عشایر
احمــدی اضافه کــرد: در حال حاضر بودجه ســال 
۱۴۰۳ در حال طرح شدن در مجلس شورای اسلامی 
اســت که پیشنهادات ســازمان امور عشایر هم برای 
افزایــش اعتبارات در این حوزه ارائه شــده ؛ در واقع 
از نمایندگان مجلس شــورای اســلامی تقاضا داشته 
ایم که در بودجه ســال ۱۴۰۳ توجه ویژه به عشــایر 

باشند داشته 
وی بیــان کرد: در طول یک ســال گذشــته، 
رییس دولت سیزدهم در سفرهای استانی خود 
حل مشکلات عشــایر را در اولویت قرار داده و 
جایگاه عشایر در برنامه های هیأت دولت جایگاه 

ویژه ای است.
احمــدی عنوان کــرد: در واقــع رییس جمهور در 
اســتان های مختلف در کنار دیدارهای عمومی برای 
حل مشــکلات عشایر جلسات خاصی برگزار کرده که 
این مهم نشــان دهنده توجه ایشان به جایگاه عشایر 
است؛ خوشبختانه این رویکرد به دستگاه های اجرایی 

هم سرایت کرده است.
۱۰ دســتور ویــژه رئیس جمهــور برای حل 

عشایر مشکلات 
سرپرســت ســازمان امور عشــایر ایران افزود: در 
تابســتان سال گذشته رییس جمهور ۱۰ دستور ویژه 
در قالــب مصوبه را برای عشــایر صــادر کرد که این 

بودند. کم نظیر  مصوبات 
وی با بیــان اینکه حدود ۳۰ هــزار میلیارد تومان 
ارزش این مصوبات اســت، گفت: بدون شــک اجرای 
ایــن مصوبــات موجــب تحــولات قابل توجهــی در 

زیرساخت های مناطق عشایری خواهد شد.
احمدی افزود: رییس جمهور دســتور داده اند بحث 
تولیــد قراردادی جامعه عشــایری با هدف حمایت از 

تولیدات این قشــر مورد توجه ویژه قرار بگیرد.
وی تأمین مالی به ویژه در فصل پاییز و زمســتان را 
یکی از مهمترین دغدغه های عشــایر دانست و گفت: 
در حال حاضر این تأمین مالی انجام شــده و اســتان 
فارس هم جزو اســتان های اســت که در این زمینه 
مورد حمایت قــرار گرفته به گونــه ای که هم اکنون 
دغدغه تأمین نهاده برای عشــایر این اســتان وجود 

ندارد.
در  بهداشت  خانه   ۳۸۰ ســاخت  و  راه اندازی 

عشایری مناطق 
احمدی با بیان اینکه راه اندازی و ساخت ۳۸۰ خانه 
بهداشــت در مناطق عشایری کشور با ملحقات شان از 
دیگر مصوبات دولت ســیزدهم اســت، افزود: این در 
حالیســت که تا پیش از این مصوبــه تنها ۱۴۰ خانه 

بهداشت در مناطق عشایر ساخته شده بود.

وی به دســتور رییس جمهور مبنی بر توزیع ۲۲۰ 
هزار پنل خورشیدی بین عشــایر توسط وزارت نیرو 
اشاره کرد و یادآور شد: در ۱۰ سال گذشته فقط ۳۰ 

هزار پنل در بین عشایر توزیع شده است.
سرپرســت سازمان امور عشــایر ایران بر ضرورت 
تکمیــل ایل راه ها با همکاری امور عشــایر و منابع 
طبیعی تأکیــد کرد و گفت: این اقــدام برای رفاه 
عشایر و خارج شــدن آنها از وضعیت سنتی بسیار 

است. ارزشمند 
۲۰ هزار هکتار زمین برای توســعه  اختصاص 

دارویی گیاهان 
وی اختصــاص ۲۰ هزار هکتار زمین برای توســعه 
گیاهان دارویی را از دیگر رویکردهای دولت سیزدهم 
قلمداد کرد و افزود: بحــث گیاهان دارویی به عنوان 
منبع درآمدی حاشیه ای در کنار دامداری در اولویت 
این دولت قرار دارد؛ همچنین انجام واکسیناســیون 
رایگان دام های عشــایر نیز در دســتورکار اســت  که 

البته کار عملیاتی آن هم آغاز شده است.
احمدی پیگیری برای حل مشکل عشایر در بخش 
بیمه ها را از مهمترین برنامه های دولت دانســت و 
گفت: با حمایت نمایندگان مجلس حدود سه هزار 
میلیارد تومان اعتبار به ســازمان عشایر تخصیص 
یافته اســت؛ همچنین حدود ۲هزار میلیارد تومان 
تســهیلات عمدتــا ارزان قیمــت و ۴۰۰ میلیارد 
تومان هم تســهیلات ماده ۵۲ به عشایر اختصاص 
داده شــده که این اتفاقات هم نشــان دهنده توجه 
دولت و نمایندگان در مجلس شــورای اسلامی به 

این قشر است.
ایران گفت: چهار طرح  رئیس ســازمان عشــایر 
اقتصادی شــامل طرح زنجیره تامین گوشت قرمز، 
گردشــگری، صنایع دســتی و گیاهان دارویی در 
جهت تنوع بخشــی به اقتصاد عشــایر تأمین اعتبار 
شــده و تحقق این امر از راهبردهای اصلی سازمان 

است. عشایر 
ضــرورت ورود ۷۰ دســتگاه اجرایــی برای 

عشایر ساماندهی 
وی بــا بیان اینکه بیش از ۷۰ دســتگاه اجرایی در 
مقابل عشــایر وظیفه دارند، گفت: جامعه عشــایری 
نیازهای بســیاری دارد که تأمین این نیازها از عهده 
یک دســتگاه اجرایی خارج اســت، لذا ضرورت دارد 
دســتگاه های اجرایی بر اســاس آیین نامه ساماندهی 
عشــایر و ســه مصوبه دولت در حوزه های اجتماعی، 
فرهنگی و آموزشــی و بهداشتی وظایف خود را انجام 
دهند که استانداری نقش بسزایی در انجام هماهنگی 

بین این دستگاه ها دارد.
سرپرســت سازمان امور عشــایر ایران یادآور 
شد: عشــایر فارس از جایگاه و نقش مهمی در 
حوزه عشــایری کشــور برخوردار هستند و به 
تبع آن استانداری فارس نیز عنایت ویژه ای به 

این قشر دارند.
احمــدی اضافه کرد: اســتان فــارس محل حضور 
عشــایر بزرگ ایران از جمله ایلات قشــقایی، خمسه 
و لرُ هســتند؛ عشــایری که همواره در سپهر سیاسی 
و در حفاظت از مرزهای جنوبی کشــور نقش پرُرنگی 
داشــته اند که نقش آنها در این عرصه شــهره عام و 

خاص است .
اهدای پنج دســتگاه تانکر آب و پنج دستگاه 

پیکاپ به عشایر فارس
وی ادامه داد: عشــایر همیشــه حافظــان مرزهای 
کشــور و مواریث فرهنگی کشــور بوده انــد و نقش 

پدافندی غیرعامل بســیار مهمی در کشور داشته اند.
سرپرســت سازمان امور عشــایر ایران مژده اهدای 
پنــج دســتگاه تانکــر آب و پنج دســتگاه پیکاپ به 
عشایر فارس دادند و از اختصاص ۲۲۰میلیارد تومان 
اعتبار در حوزه آب و راه عشایر فارس در بودجه سال 

۱۴۰۲ خبر داد.

7 اقتصاد

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری فارس مطرح کرد:

گسترش دوره های مهارت محور در فارس 

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری فارس، یکی از سیاست های استان را 
گسترش دوره های مهارت محور و کاربردی دانست.

بــه گزارش تریبن امروز، حســن شــیخ نیا در بازدید از مرکــز آموزش فنی و 
حرفه ای خلیج فارس، یکی از سیاســت های استان را گسترش دوره های مهارت 
محور و کاربردی دانســت و گفت: آموزش مهارت های تخصصی موجب می شود 
فارغ التحصیلان برای احراز مشاغل پس از فراغت تحصیل، قابلیت های لازم برای 
جذب در شــغل مورد نظر را داشــته و مهم تر از آن قابلیت خود اشتغالی داشته 

باشند.
وی، هدف از آموزش های علمی و کاربردی را به سطح مطلوب رساندن شرایط 
دانشــجویان دانســت و افزود: ارتقا و انتقال دانش کار، ایجــاد مهارت، افزایش 
بهره وری، به روزرســانی و ارتقای معلومات و تجارب شاغلان، رشد استعدادهای 
بارز و به فعلیت درآوردن اســتعدادهای نهفته برای تصدی مشاغل و حرفه های 
گوناگون در این مرکز انجام می شود تا توانایی افراد را برای انجام دادن کاری که 

به ایشان محول می شود به سطح مطلوب برساند.
شیخ نیا با اشــاره به اینکه در آموزش های علمی ـ کاربردی هدف تربیت افراد 
خلاق، مبتکر و فناور بر مبنای مهارت است، افزود: خاصیت اشتغالزایی، یک وجه 

تمایز دیگر آموزش های علمی و کاربردی از آموزش های نظری است.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری فارس با تاکید بر اینکه نظام آموزش 
فنی و مهارت محور هم در حال تغییر است، گفت: در تلاش هستیم تا دوره های 
تخصصی را به ســطح استان منتقل کنیم به نحوی که در گذشته این دوره ها در 
استان های تهران و مشــهد برگزار می شد، لذا در  اولین گام با همکاری سازمان 
فنی و حرفه ای، شرکت توزیع نیروی برق و شرکت برق منطقه ای استان، نخستین 
دوره تخصصی تحت عنوان پست و شبکه زمینی برق در استان برنامه ریزی شده 
و با توجه به اســتقبال کــم نظیر هنرآموزان، دانشــجویان و مدیران واحد های 

اقتصادی به زودی اجرا خواهد شد.

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان فارس :

ضرورت آموزش های مهارتی به واحدهای 
صنعتی در جهت رشد تولید 

توسعه و ترویج آموزش های مهارتی در واحدهای صنعتی فارس
تفاهم نامه همکاری های آموزشــی میان شــرکت شهرک های صنعتی 
فارس و اداره کل فنی و حرفه ای این استان برای آموزش مهارتی شاغلان 
و توسعه و ترویج آموزش های مهارتی در واحدهای صنعتی استان منعقد 

شد.
به گزارش تریبون امروز، مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان 
فارس در مراسم انعقاد تفاهم نامه همکاری این شرکت با اداره کل فنی و 
حرفه ای اســتان گفت: ارائه آموزش های مهارتی به واحدهای صنعتی از 
مهم ترین محورهای سیاست های رشد  تولید در بخش صنعت محسوب 

می شود.
ســیدمصطفی هاشــمی افزود: اجرای دوره های آموزشی مهارتی برای 
شاغلان واحدهای صنعتی در شــهرک ها و نواحی صنعتی با بهره گیری 
از ظرفیت های موجود در مراکز آموزشــی فنی و حرفه ای اســتان و نیز 
حمایت های مالی  شــرکت شــهرک های صنعتی از دوره های آموزشی 

مهارتی در دستور کار قرار گرفته است.
مدیر عامل شــرکت شــهرک های صنعتی فارس با بیان اینکه امسال 
برگزاری دوره های آموزشی برای بیش از ۳۵۰۰ فعال و شاغل صنعتی در 
ســطح شهرک ها و نواحی صنعتی استان هدف گذاری شده است، گفت: 
بــا توجه به ظرفیت های موجود در مراکز آموزش فنی و حرفه ای، از این 

مزیت ها استفاده خواهد شد.
هاشــمی، مهم ترین نیاز بخش صنعت را وجود نیروهای آموزش دیده 
مهارتی برشــمرد و گفت: ارائه این آموزش ها کــه مبتنی بر نیاز صنایع 

است علاوه بر پایداری اشتغال، سبب ارتقای بهره وری می شود.
وی با بیان اینکه تربیت نیروی انسانی متخصص و توانمند از مولفه های 
اثرگذار بر رشــد تولید است، تأکید کرد: از تمام ظرفیت ها برای تسهیل 

آموزش به صنعتگران و تربیت نیروی ماهر استفاده می کنیم.
هاشــمی با اشاره به نیازســنجی آموزشــی واحدهای صنعتی گفت: 
برگزاری دوره های آموزشــی مهارتی کاربردی با استفاده از ظرفیت های 
اداره کل آموزش فنی و حرفه ای منجر به پویایی و رشد و توسعه صنعت 

می شود.
مدیر عامل شــرکت شــهرک های صنعتی فارس در ادامه با اشاره به 
تفاهم نامه های این شــرکت با دانشــگاه ها و مراکــز آموزش عالی گفت: 
در راســتای تقویت ارتباط بین صنعت و دانشگاه، از ظرفیت های مراکز 
دانشــگاهی و پژوهشی اســتان نیز برای ارائه آموزش های تخصصی در 

بخش صنعت  استفاده می شود.
هاشــمی بر همکاری به منظور گسترش مراکز آموزشی جوار کارگاهی 
تأکید کــرد و گفت: برگزاری دوره های آموزشــی مهارتی در واحدهای 

صنعتی یکی از رویکردهایی است که توسعه و گسترش خواهد یافت.
وی با اشــاره به اینکه این شــرکت در زمینه ارائه آموزش به شاغلان  
واحدهای صنعتی پیشتاز است، گفت: تأسیس و فعالیت نخستین مرکز 
ارتقای مهارت فنی و حرفه ای در ســطح شــهرک های صنعتی کشــور، 
در شهرک صنعتی بزرگ شــیراز بیانگر اهمیت و توجه ویژه به موضوع 

آموزش های مهارتی در بخش صنعت است.
مدیرعامل شرکت شــهرک های صنعتی فارس با بیان اینکه بر اساس 
این تفاهم نامه، برگزاری دوره های آموزشی مهارتی متناسب با نیازسنجی 
انجام شده برای شــاغلان واحدهای صنعتی انجام می شود، افزود: بیش 
از ۸۰ درصــد از هزینه های این دوره ها از محل اعتبارات این شــرکت و 

به صورت یارانه پرداخت می شود.
هاشمی با اشاره به وسعت اســتان فارس و وجود ۶۳ شهرک و ناحیه 
صنعتی در اســتان فارس با افزون بر ۳۴۵۰ واحد تولیدی و اشتغال  ۴۰ 
هزار نفر شــاغل در واحدهای صنعتی، گفت: متناســب با ظرفیت های 
موجود برگزاری دوره های آموزشی و مهارتی برنامه ریزی و هدف گذاری 

شده است.
وی در پایان تصریح کرد: با اجرای این تفاهم نامـــه، بســتر مناســب 
آموزش مهارتی کوتاه مدت برای کارگــران و فعالان واحدهای تولیدی 

و صنعتی فراهم می شود.



سرپرست سازمان امور عشایر ایران اعلام کرد:

افزایش ۲۰ درصدی اعتبارات حوزه عشایری

حمیدیان:

تنگنای واحدهای 

تولیدی با لایحه 

اخیر قانون 

مالیات های مستقیم

رئیس اتــاق بازرگانی، صنایــع، معادن و کشــاورزی فارس در 
خصوص قانون مالیات های مســتقیم که اخیراً لایحه اصلاحیه به 
مجلس ارائه شــده اســت، گفت: این لایحه فشــار مضاعفی را به 
بنگاه ها و واحدهای تولیــدی وارد خواهد کرد که با توجه به دوره 
نونهالی بنگاه هــا باید نگاهی تازه به آن داشــت که از نمایندگان 

مجلس شورای اسلامی تقاضای دقت نظر داریم.
بــه گزارش تریبــون امــروز، محمدصادق حمیدیــان در آیین 
گرامیداشت روز حسابدار و همزمان با شروع به کار انجمن صنفی 
مؤسســات حسابرســی اســتان فارس بیان کرد: نظام مالیاتی در 
مقطعــی اعلام کردند که اعداد بالای ۸۰۰ میلیون تومان توســط 
حسابرسان رسمی مورد ارزیابی و قبول قرار گیرد اما درصد اندگی 
از این حسابرسی ها توسط حسابرســان انجام و ارائه شد که مورد 
قبول قرار نگرفته اما مجدد حســاب و کتاب مالیاتی بر روی آن ها 

باز شده است.
وی بــا تأکیــد بر اینکه قداســت انجــام فعالیت حســابداران، 
حسابرســان و تشــکل ها باید توســط ســازمان متبوع مورد نظر 
قرار گیرد، افزود: ضروری اســت که ســازمان امور مالیاتی به نظر 
متخصصان و کارشناسان، حسابداران و حسابرسان احترام بگذارد 
و به ســمتی حرکت کنیم که اگر بنگاهی فعالیتی دارد در زمانی 
که نیاز به حسابرســی اســت صداقت واقعی و تراز حسابرسی آن 
را محترم دانســته و تایید کنیم و در صورت وجود مشکل به حل 

مشکل کمک کنیم.

حمیدیان اظهار کرد: این در حالی اســت که در رابطه با برخی از 
بنگاه ها به ویژه بنگاه های پذیرفته شــده در بورس و اوراق بهادار، 
در شهرهای بزرگ شاهد هســتیم که صورت های مالی که توسط 
سیســتم بازرســی و تایید می شــود به طور کامل توسط سازمان 
امور مالیاتی نیز پذیرفته می شــود اما در شــهرهای کوچک هنوز 
با تنگ نظری هایی روبه رو هســتیم که امید داریم در این زمینه نیز 

فرهنگ سازی لازم در شهرهای کوچک انجام شود.
وی اضافــه کرد: در قانون جدید مالیات هــا، تلاش دولت بر این 
اســت که تعداد زیادی از معافیت هــای مالیاتی را از بین ببرد و یا 
تقلیل دهد و تلاش بخش خصوصی این است که بحث نونهالی در 
سرمایه گذاری و دوران بازدهی را از طریق مجلس به صورت قانونی 

مورد توجه و حمایت مالیاتی قرار دهد.
رئیس اتــاق بازرگانی فارس بــا بیان اینکه دولــت باید به فکر 

راهکاری جز دریافت مالیات برای تأمین هزینه های خود باشــد، 
ادامه داد: نکته مهم این اســت که دولــت نباید به طور یک طرفه 
درآمــد را مبتنی بر مالیات افزایش دهد و هیچ راهکاری برای حل 
مشــکل هزینه کلان دولت و برگشــت آن به شکل ملموس نکند 
و به نظر می رســد تلاش دولت برای اخــذ مالیات ابعاد مختلف از 
جمله سیاســی دارد.حمیدیان از دیگر ایرادات لایحه اخیر سازمان 
امــور مالیاتی را قراردادن پایه ثابت مالیاتی عنوان کرد و افزود: در 
کشــوری که تورم حدود ۵۰ درصد دارد چطور یک عدد مشخص 
به عنوان پایه مالیاتی ثابت تعریف شــده اســت؟ آیا شاخص دیگر 
و ممیزی بهتری وجود نداشــت؟ نرخ تــورم چه اثری بر روی این 
موضوع خواهد داشت؟ که این موضوع ابهامات و ابعاد منفی فراوان 
دارد.وی تصریح کــرد: در مباحث تخصصی و کارشناســی مانند 
مالیات بر خودروهای لوکس احساســی و مقطعی برخورد شد که 
پاســخگو نخواهد بود و قانون باید به صورت کلی به مباحث کلان 
بپردازد که نگاه ریزبینانه و توجه زیادی به جزییات قطعا مشــکل 
جدیدی را ایجاد خواهد کرد که نظر بخش خصوصی در این زمینه 
وجود مشکلات فراوان در لایحه جدید قانون مالیات های مستقیم 
ارائه شــده از سوی سازمان امور مالیاتی کشور به مجلس است که 

انتظار داریم مورد توجه قرار گیرد.
حمیدیان در بخش دیگری از ســخنان خود با اشاره به شروع به 
فعالیت این انجمن در اســتان فارس بیان کرد: یکی از مشــکلات 
مدیران ارشد واحدها و بنگاه های اقتصادی ما فارغ از اجرای خوب 
و دقیق تــر از فعالیــت خود، عدم آگاهی فنــی از مفهوم عددی و 
ارتباطات اعداد در ترازهای مالی و رسیدگی های حسابداری است 
و جامعه حســابداران و حسابرســان ما باید ضمن انجام مأموریت 
خود در راســتای ارتقای سواد حســابداری و مالی برای بنگاه ها را 
در دســتور کار خود قرار دهند زیرا که سیستم مالی و حسابداری 

می تواند به عنوان ابزاری مفید برای مدیران باشد.
وی ادامه داد: تشکل های حســابداری و حسابرسی به مثابه کل 
واحدی تجلی گاه اندیشــه و تفکرهای برتری هســتند که در عین 
داشــتن اختلاف نظرهای فردی در تصمیمــات و اقدامات جمعی 
تاثیر وافری خواهند داشت که استقبال خوب و شکوهمند اعضا از 

این مراسم به خوبی موید این موضوع است.
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معــاون اجرایی رییــس  جمهور گفت: مدیــران نظام باید 
مومــن، کارآمــد و در ترازِ انقلاب اســلامی و متناســب با 
شاخص ها و شان شــهید رجایی باشند و در دولت سیزدهم 
بعنــوان دولت مردمــی و انقلابی مُکلفیــم تحول جدی در 

شاخص های ارزیابی مدیران و کارگزاران ایجاد کنیم.
به گزارش تریبون امروز، محســن منصوری در بیســت و 
ششمین جشنواره شــهید رجایی در دانشگاه علوم پزشکی 
اصفهان افزود: جشــنواره شــهید رجایــی مصداقی از یک 
ارزیابی محســوب می شود که هر سال بویژه در دوره دولت 

سیزدهم پویاتر شده است.
وی بــا بیان اینکه مســوولان نظام اســلامی باید از 
جنس مردم باشــند و بــرای مــردم کار کنند، ادامه 
داد: عادی شدن مشــکلات مردم برای مسوولان، سم 

مُهلکی برای کشور است.
بــه گفتــه وی، پرهیز از تشــریفات و تجمــلات باید در 
شــاخص های ارزیابی مدیران و مسوولان نظام اسلامی مورد 

توجه قرار گیرد.
وی گفت: پنج گام تا رســیدن به تمدن اســلامی بعنوان 
نقطه مطلوب توســط رهبر معظم انقلاب ترســیم شده که 
شــامل تحقق انقلاب اسلامی، نظام اسلامی، دولت اسلامی، 

جامعه اســلامی و تمدن نوین و متعالی اسلامی است.
منصوری افزود: امروز ما در مرحله تحقق دولت اســلامی 
قرار داریم که باید این اعتراف تلخ را هم بکنیم که ســال ها 
در رســیدن به این مرحله تاخیر داشــتیم و پس از تحقق 
انقلاب اســلامی و استقرار نظام اســلامی، در تحقق کامل 

دولت اسلامی سال های زیادی سپری شد.
وی با اشــاره بــه اینکه کارگــزاران بخــش اصلی دولت 
اســلامی را تشــکیل می دهند و باید در حــوزه کارگزاران 
نظام و مدیریتی تحول جدی ایجاد کنیم، خاطرنشــان کرد: 
کارگــزاران و روش و منش آنــان و فرایندها ۲ بخش اصلی 
در دولت اســلامی هستند و اگر این ۲ بال را با هم اصلاح و 
تقویت کنیم به ســمت تحقق دولت اسلامی پیش خواهیم 

رفت.
معاون اجرایی رییس  جمهور با بیان اینکه نیروی انســانی 
اولویت اصلی کشــور محسوب می شود، خاطرنشان کرد: هر 
جا نیروی انســانی مومن، کارآمد و در تراز انقلاب اســلامی 
مســتقر شد مســائل بخوبی پیش خواهد رفت اما هر جایی 
که در حــوزه انتخاب کارگــزاران دچار غفلــت و کوتاهی 

شــدیم، نتوانستیم لطمات آن را جبران کنیم.
وی ادامه داد: مســاله نیروی انسانی بعنوان اولویت اصلی 
و اساســی کشور اســت و برای تحول در نیروی انسانی باید 
در حوزه شناســایی ها و گزینش ها تحول ایجاد شــود و در 
حوزه تربیت و آموزش نیروی انســانی ســرمایه گذاری ویژه 
انجــام دهیم و تحول ویژه در آموزش و شــیوه های ارزیابی 

بگیرد. صورت 
منصوری اضافه کرد: جشنواره شهید رجایی یک چارچوب 
و مکتب مدیریتی اســت که شــهید رجایــی بعنوان رییس 
جمهور این کشــور در کمتر از یک ماه مسوولیت خود، یک 
جریان خدمت و آموزه ای از خدمت خالصانه و کار جهادی 

و پرهیز از تجمل را در کشور رواج داد.
وی اظهار داشت: استکبار جهانی و استعمار در بسیاری از 
مواقع با طراحی شــاخص های غلط از جمله انتشار مقالات 

آنچنانــی، ما را بازی و ذائقه هایمان را تغییر می دهند.
معــاون اجرایی رییس  جمهور با بیان اینکه شــاخص باید 
متناسب با نظام جمهوری اســلامی باشد، افزود: ما مُکلفیم 
به شــاخص های متناسب با الگوی ایرانی و اسلامی پیشرفت 
تن بدهیم و از شاخص هایی که نظام بورکراتیک غرب برای 

ما طراحی می کند، دوری کنیم.
منصوری تصریح کرد: در شــاخص ارزیابی مدیران بایستی 
ملاحظات علمــی، مومنانه، تقویت فضای انقلابی کشــور و 

جبهه انقلاب مد نظر قرار بگیرد.
معــاون اجرایی رییــس  جمهور گفت: اصفهــان در حال 
پیشــرفت و حرکت رو به جلوســت و اتفاقات مثبت و خوبی 
در این اســتان روی داده اســت و اصفهان در ارزیابی های 
انجام شــده توسط مجموعه دولت جزو اســتان های برتر و 

است. مدیریتی  عالی 

معاون رییس  جمهور در اصفهان: 

شاخص های ارزیابی مدیران باید مُتحول شود استاندار بوشهر:

 رسانه ها برای مشارکت حداکثری مردم در 
انتخابات تلاش کنند

اســتاندار بوشهر گفت: در حالی که دشــمن تلاش می کند انتخابات ۱۱ 
اسفندماه امسال با حضور حداقلی مردم برگزار شود رسانه های انقلاب برای 

حضور حداکثری مردم در این عرصه سرنوشت ساز تلاش کنند.
به گــزارش تریبون امروز، احمد محمــدی زاده در آیین معرفی و تجلیل 
از برگزیدگان نخســتین " جام رســانه امید " ســازمان بسیج رسانه استان 
بوشهر در ســالن صدا سیمای مرکز بوشــهر اظهار کرد: رسانه ها با تبیین 
دســتاوردهای انقلاب و امید آفرینی نقش مهمی در خنثی ســازی اهداف 

دشمن ایفا می کنند.
وی افزود: روند برنامه های انتخابات در استان بوشهر براساس جدول زمان 
بندی در حال انجام اســت و قول می دهم انتخاباتی سالم و در امنیت کامل 

برگزار شود.
اســتاندار بوشهر یادآور شــد: دولت سیزدهم بســیاری از طرح های 
زیرســاختی که در ۱۰ سال گذشــته راکد مانده بود را به سرانجام یا در 
دســت اقدام دارد و برنامه های مهمی نیز برای شتاب بخشی توسعه ای 

این استان آغاز کرده است.
محمدی زاده با اشــاره به اینکه رســانه ای انقلابی اســت که از انقلاب ، 
رهبری و آرمان های شــهدا دفاع کند تصریح کرد: فارغ از اینکه خبرنگار و 
رســانه منتسب به کدام گرایش فکری و سیاســی باشند مهم این است که 
اندیشه های امام راحل)ره( ، رهمنودهای مقام معظم رهبری ، دستاوردهای 

انقلاب اسلامی و آرمان های شهدا در رسانه منعکس شود.
وی ادامه داد: با توجه به اینکه در جنگ همه جانبه با دشــمن هســتیم 
رســانه باید امید آفرین باشد و با انعکاس دستاوردها مردم را به آینده نظام 

و انقلاب امیدوار کند.
استاندار بوشهر گفت: واقعیت های بزرگ و اقدامات موثری در بخش های 
مختلف توسط فرزندان این ملت انجام شده که اگر رسانه ها به خوبی آنها را 
منعکس کنند زمینه امیدآفرینی در جامعه فراهم می شــود و نیاز به بزرگ 

نمایی مطالب بی اساس نیست.
محمدی زاده با محکوم کردن جنابات رژیم غاصب صهیونیســتی در غزه 
افزود: شهید سید رضی موسوی حدود ۲۰ سال در سوریه اقدامات مستشاری 
برای دفاع از حرم انجام داد و سرانجام نیز خون را نثار انقلاب و اسلام کرد.

در این آئین برگزیدگان نخســتین جام رسانه امید در بخش های گزارش 
خبری ، یادداشت، خبر، تیتر ، عکس ، پوستر و کلیپ معرفی شدند.

تایید صلاحیت کاندیداهای انتخابات مجلس 
در استان بوشهر در مرحله پایانی قرار دارد

استاندار بوشــهر گفت: تمام ساز و کارهای لازم برای برگزاری باشکوه 
انتخابات در این اســتان پش بینی شــده و همچنیــن تایید صلاحیت 
کاندیداها در هیات نظارت در مرحله پایانی و در حال اعلام به شــورای 

نگهبان کشور است.
به گزارش تریبون امروز، احمد محمدی زاده اظهار کرد: تمام صندوق های 

رای استان بوشهر نیز تعیین و محل نصب آنها مشخص شده است.
وی بیان کــرد: هیات های اجرایی و همچنیــن گروه های مختلف 
مردمی استان بوشــهر نیز آماده برگزاری انتخابات شدند و نتخابات 

برگزرا یم می کنند.
استاندار بوشــهر تصریح کرد: تعیین تکلیف تمامی فعالان در در برگزاری 
نیز وارد مرحله پایانی شده تا بزودی استان وارد مراحل بعدی انتخابات شود.

محمدی زاده تاکید کرد: همه باید دســت به دست هم دهیم تا انتخاباتی 
باشــکوه و افتخار آفرین رقم بخورد و آمریکا و اســراییل به عنوان حامیان 

همیشگی مشارکت حداقلی مردم با شکست مواجه شوند.
وی عنــوان کرد: در این زمینه تمام نقاط ضعــف انتخابات دوره های 
گذشته احصا و بررسی شــده تا از تکرار آنها در فرایند انتخابات پیشرو 

جلوگیری شود.
محمدی زاده ادامه داد: یکی از مورادی که در سال های گذشته کمتر مورد 
توجه قرار گرفته جامعه کارگری ۱۰۰ هزار نفری جنوب اســتان بود که در 
این دوره تمهیدات ویژه ای پیش بینی شــده تا در محل کار خود بتوانند در 

این صحنه مهم مشارکت کنند.
وی گفت: با توجه به ورود شــمار قابل توجهی گردشگر به استان در 
این زمینه نیز تمهیدات لازم برای رای گیری از گردشگران پیش بینی 

شده است.
محمــدی زاده ادامه داد: در مورد رای اول ها نیز پیش بینی شــده بتوانند 
توانمندی و قدرت خودشــان در راه دفاع از راه امان و شهیدان با مشارکت 

حداکثری به نمایش بگذارند.
وی افــزود: بــرای برگزاری انتخابات الکترونیکی در اســتان بوشــهر نیز 
زیرساخت های موردنیاز آن شامل برق پایدار و اینترنت در بسیاری از شهرها 

و روستاها انجام شده و در مرکزهای باقیمانده نیز در دست اقدام است.

بیش از 7 هزار میلیارد طرح آبرسانی در 
روستاهای بوشهر در حال اجرا است

مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب استان بوشهر گفت: طرح جهاد آبرسانی 
در این اســتان در ۱۹۴ روســتا با هفت هزار و ۸۱۰ میلیارد ریال اعتبار در 

دست اجرا است.
به گزارش تریبون امروز، ابوالحســن عالی در بوشهر اظهار کرد: این طرح 
در فاز نخســت ۲۹ هزار و ۸۵۹ خانوار روستایی استان با جمعیت ۱۱۶ هزار 

و ۶۶۷ نفر را در برگرفته است.
وی بیان کرد: در طرح جهاد آبرسانی روستاهای استان اکنون مخزن هایی 
با ظرفیت ۲۴ هزار و ۶۵۰ مترمکعب در شهرســتان های ۱۰ گانه استان در 
دست احداث است که اتمام آن به پایداری آب شرب مناطق روستایی کمک 
شایانی می کند.مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر تصریح کرد: 
در قالــب این طرح همچنین عملیات اجرایــی ۱۱۳ کیلومتر خطوط انتقال 

و ۵۵ کیلومتر شبکه توزیع در روستاهای استان بوشهر در حال اجرا است.
وی اضافه کرد: با اجرا این طرح که با مشــارکت قرارگاه امام حســن 
مجتبی )ع( عملیاتی شده شــبکه آبرسانی روستاهای استان بهسازی و 

نوسازی می شود.

رییس دانشــگاه اصفهان گفت: ورود صنعت به بخش 
نوآوری دانشــگاه می تواند تحول ساز باشد و گزارش ها 

حاکیســت این فرایند از هم اکنون شروع شده است.
به گزارش تریبون امروز، حســین هرسیج اعلام کرد: 
گزارش ها حاکیســت که تحــول در ناحیه نوآوری این 
دانشگاه شــروع شده اســت و باید به نحو شایسته در 

باره آن اطلاع رسانی شود.
پهنه نوآوری و فناوری دانشگاه اصفهان در مساحت 
۳۲ هکتار شــامل مراکز رشد و نوآوری، کارآفرینی و 
بازی های رایانه ای، صنایع ســرگرمی، کریدور دانش 
و شــتاب دهنده های صنایع خلاق در ســال ۹۸ راه 

اندازی شد.
هرســیج در مراسم امضای توافقنامه جامع همکاری 
مشــترک میان دانشــگاه اصفهان و »گــروه صنعتی 
انتخاب« افزود: نوآوری علاوه بر دســتاوردهای خوبی 
که دارد به قــدرت رقابتی صنایــع در منطقه و دنیا 

می شود. مُنجر 
رییس دانشــگاه اصفهان اظهار داشت: برای خلاق 
و نوآوربودن باید راه هــای میانبُر را برگزینیم و راه 
میانبُر برآمده از تولید دانش اســت که با تقسیم کار 

می شود. محقق 
وی اضافه کرد: دانشگاه اصفهان با توجه به جامعیتی 
که دارد و بعنــوان بزرگترین مرکز آمــوزش عالی در 
مرکز کشــور، می تواند در شــکل دادن به فناوری های 

ایفای نقش کند. یافته،  بلوغ 
هرســیج همچنین با بیان اینکه برای تبیین مشکلات 
ارتباط دانشــگاه و صنعت می تــوان از نظریه »تعادل 
نقطه ای« اســتفاده کرد، گفت: در این نظریه، پایداری 
و چســبندگی به وضــع موجود یک بعُــد و »تحول و 

تغییرات« بعُد دیگر آن است.
رییس دانشگاه اصفهان ادامه داد: بسیاری از مشکلات 

تعامل ما با صنعت، ناشی از چسبندگی به وضع موجود 
اســت و برای رفع آن، برگزاری جلســه هایی با دستور 

کار مشخص و رصد مسیر طی شده ضروریست.
وی با بیان اینکه ما ملت تبدیل تهدیدها به فرصت ها 
هســتیم، تصریح کرد: بعد از جنگ متوجه شــدیم که 
بســیاری از کشــورها با ما مشــکل دارند و در صورت 
تمکین، استقلال خود را از دست می دهیم اما نخبگان 
ما به این جمع بندی رســیدند که باید راه جدیدی را 

بروند و اســتقلال با رویه قبلی به سرانجام نمی رسید.
معــاون تحقیق و توســعه گــروه صنعتــی انتخاب 
الکترونیک نیز در این مراســم گفت: برقراری ارتباط با 
دانشــگاه ها راهی اجتناب ناپذیر است که بخش صنعت، 

پیمــودن آن را شــروع کرده و به صبــر و برنامه ریزی 
نیاز دارد.

غلامحســین کســایی با بیان اینکه در صنعت بطور 
معمــول تجربه همــکاری در حوزه نــوآوری و فنوری 
با دانشــگاه و شــرکت های دانش بنیان فراگیر نیست، 
افزود: توافقنامه اخیر می توانــد گامی مهم در حمایت 

از ایده های فناورانه و نوآورانه باشد.
وی ادامــه داد: در گــروه انتخاب با هــدف ترویج و 
توســعه همکاری صنعــت با دانشــگاه و بهره مندی از 
خدمات دانشــگاهیان، اقدام هایی آغاز شــده است و 
امیدواریم در یک افق ۲ ســاله، حداقل قرادادهای ما با 

دانشــگاه اصفهان به یکهزار میلیارد ریال برسد.

رییس دانشگاه اصفهان :

ورود صنعت به حوزه نوآوری دانشگاه اصفهان، تحول ساز است

امنیت جامعه 

ارامنه ایران با هیچ 

کجای دنیا قابل 

مقایسه نیست

رئیس شــورای خلیفه گری ارامنه اصفهــان و جنوب ایران 
گفــت: امنیت و آرامش جامعه ارامنه ایران با هیچ کجای دنیا 

قابل مقایسه نیست.
به گزارش تریبون امروز، »واروژ میناسیان« با حضور در سازمان 
اطلاعات فرماندهی انتظامی اســتان اصفهان ضمن محکوم کردن 
حمله بــه مقر نیروهای انتظامی در منطقه راســک سیســتان و 

بلوچســتان و ادای احترام به شهدای این حادثه تروریستی افزود: 
شهروندان ارامنه ایران با محبت و مهربانی زندگی مسالمت آمیزی 
را در کنــار برادران مســلمان خود دارند در حالی که در بیشــتر 
کشــورهای اروپایی که ادعای هم کیشــی با ما دارند، این زندگی 

مسالمت آمیز بین ادیان وجود ندارد.
وی گفت: از طرف پیشوای مذهبی ارامنه اصفهان و جنوب ایران 
و تمام شهروندان ارامنه حمله تروریستی به مقر انتظامی در منطقه 
راسک را محکوم می کنیم و شهادت جمعی از سبزپوشان فراجا را 
در این حادثه تســلیت می گوییم.رئیس شورای خلیفه گری ارامنه 
اصفهان و جنوب ایران تاکید کــرد: جامعه ارامنه ایران برای همه 
نیروهای فراجا که شــبانه روز جانشــان را برای حفظ امنیت مردم 
به خطر می اندازند بویژه شــهدای حادثه تروریســتی اخیر احترام 
ویژه ای قائل هستند.میناسیان همچنین با اشاره به در پیش بودن 
آیین های ویژه سال نو میلادی در کلیسای تاریخی »وانک« اصفهان 
از همکاری و همراهی پلیس اطلاعــات در برقراری امنیت اطراف 

محل برگزاری این مراسم قدردانی کرد و گفت: امیدواریم امسال 
هم مانند همیشــه در کمال آرامش و نظم و انضباط جشــن های 

میلاد حضرت مسیح)ع( و سال نو را برگزار کنیم.
رئیس سازمان اطلاعات انتظامی استان اصفهان هم در این دیدار 
با تبریک میلاد حضرت عیســی مسیح)ع( و آغاز سال نو میلادی، 
ســالی پر از خیر و برکت همراه با صلــح و آرامش در جهان برای 
همگان آرزو کرد.سرهنگ رســول امامی افزود: چتر امنیتی فراجا 
بر روی تمام شــهروندان از هر کیش، آیین و مذهبی که باشــند، 
گســترده اســت و هر کجا مظلومی را ببینیم که مورد آسیب قرار 
گرفته است از او در برابر گردنکشان و قانون شکنان حمایت کرده 

و حق تضییع شده او را می گیریم.
»واروژ میناسیان« رئیس شــورای خلیفه گری ارامنه اصفهان و 
جنــوب ایران و »آریس داودیان« رئیس دفتر این شــورا، امروز با 
حضور در ســازمان اطلاعات فرماندهی انتظامی استان اصفهان به 

مقام شهدای فراجا ادای احترام کردند.
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انجمن جهانی فولاد در تازه ترین گزارش خود 
اعلام کرد: صنایع فولاد ســازی ایران »نوامبر« 
امسال )۱۰ آبان تا ۱۰ آذر ۱۴۰۲( سه میلیون 
تنُ فولاد خام تولید کرده که نسبت به »نوامبر« 
پارســال ۷.۶ درصد و نسبت به تولید ۱۱ ماهه 

سال گذشته ۰.۶ درصد رُشد داشته است.
به گــزارش تریبون امروز،  این ســند که بر 
اســاس اطلاعات گزارش شده ۷۱ کشور تولید 
کننــده فولاد بــه این انجمن گردآوری شــده 
است، نشــان می دهد که با وجود کاهش تولید 
۲ کشــور ژاپن و آلمان در نوامبر امسال، بقیه 
کشــورهای تولیــد کننده اصلی فــولاد جهان 
شامل چین، هند، آمریکا، روسیه، کره جنوبی، 
ترکیه، برزیل و ایران در ماه »نوامبر« امســال 
نسبت به همین ماه در سال گذشته رُشد تولید 

را تجربه کرده اند.
گزارش انجمن جهانی فولاد حکایت از رُشــد 
نقطه به نقطه ۷.۶ درصــدی تولید فولاد ایران 

در ماه »نوامبر« دارد
براساس این گزارش، صنعت فولاد ایران با 
ثبت تولید ســه میلیون تنُی فولاد خام، در 
ماه »نوامبر«، از نظر میــزان تولید ماهیانه 
در رتبه هفتم فولادســازان برتر جهان قرار 
دارد هرچنــد که از نظــر تولید کل در ۱۱ 
ماهه منتهی به »نوامبر«، ایران با تولید ۲۸ 
میلیون و یکصد هزار تـُـن کماکان دهمین 

فولادساز برتر جهان است.
»نوامبر« امســال ترکیه با تولید سه میلیون 
تنُ هم اندازه ایران فولاد خام تولید کرده است 
ولی آلمان و برزیــل هر ۲ با تولید ۲ میلیون و 
۷۰۰ هزار تنُ فولاد خام تولید کمتری نســبت 

به کشورمان داشتند.
تولید سه میلیون تنُی فولاد خام در »نوامبر« 
امســال )۱۰ آبان تــا ۱۰ آذر ۱۴۰۲( بار دیگر 
نشــان داد، در صورت نبــود محدودیت تامین 
بــرق و گاز، صنایــع فولاد ایــران این ظرفیت 
را دارد کــه به رتبه هفتم برترین فولادســازان 

جهان صعود کند.
ایران همچنان در میان ۱۰ فولادساز برتر 

جهان است
بر اساس آخرین گزارش »میزان تولید جهانی 
فولاد خام« تهیه شــده توســط انجمن جهانی 
فولاد، تولید فولاد ایــران در ۱۱ ماه منتهی به 
انتهــای »نوامبر« ۲۰۲۳ به ۲۸ میلیون و ۱۰۰ 
هزار تنُ رســید و ایــران همچنان در میان ۱۰ 

فولادساز برتر جهان قرار دارد.
نزدیک ترین رقیبان ایران بین ۱۰ فولادســاز 

برتر جهان بــه ترتیب برزیــل، ترکیه و آلمان 
هســتند، بطوری که در ۱۱ ماهه ۲۰۲۳، برزیل 
با تولیــد ۲۹ میلیون و ۳۰۰ هزار تنُ، ترکیه با 
تولیــد ۳۰ میلیون و ۵۰۰ هــزار تنُ و آلمان با 
تولید ۳۲ میلیــون و ۸۰۰ هزار تنُ فولاد خام، 
رتبه هــای هفتم تا نهم تولید فولاد خام جهان 

را به خود اختصاص دادند.
درصد تغییــرات میزان تولید فــولاد در ماه  
»نوامبر« ســال ۲۰۲۳ نســبت بــه همین ماه 
در ســال پیش از آن نشــان می دهد: بیشترین 
افزایش مربوط به ۲ کشور ترکیه و روسیه است 
که ترکیه رُشــد ۲۵.۴ درصدی و روسیه رُشد 
۱۲.۵ درصــدی را تجربه کردند و در رتبه های 
بعدی هند با ۱۱.۴ درصد و ایران با ۷.۶ درصد 
و پس از آن ایالات متحده آمریکا با ۶.۱ درصد 
افزایش تولید در جایگاه های بعدی بیشــترین 
»افزایــش نقطــه به نقطــه« در مقایســه ماه 
»نوامبر« امســال نســبت به ماه »نوامبر« سال 

قبل قرار دارند.
میزان کل تولیــد فولاد جهان با افزایش ۰.۵ 
درصــدی در ۱۱ ماهه ۲۰۲۳ بــه یک هزار و 
۷۱۵ میلیون و ۱۰۰ هزار تنُ رســید، که برخی 
کارشناســان صنعت فولاد علت رُشد کم تولید 
این محصول راهبردی در ماه های اخیر را ادامه 

تاثیر کاهش قیمت جهانی فولاد می دانند.
رُشــد نقطه به نقطه ۷.۶ درصدی تولید فولاد 
ایران در ماه »نوامبر« امســال نسبت »نوامبر« 

سال گذشته نشان می دهد فولادسازان داخلی، 
با وجود کاهــش قیمت جهانــی این محصول 
راهبردی در ســال رونق تولیــد، افزایش تولید 
را ســرلوحه کار خویش قرار داده اند و این امر 
باعث شــده قیمت محصــولات صادراتی فولاد 

ایران ثبات نسبی خود را حفظ کند.
۶۳ درصــد فــولاد خام تولید شــده 

خاورمیانه در ایران تولید می شود
کشــورهای تولید کننده فولاد در خاورمیانه 
که شــامل ایران، قطر، عربســتان ســعودی و 
امارات متحده عربی هســتند، »نوامبر« امسال 
در مجموع چهار میلیون و ۸۰۰ هزار تنُ فولاد 
خام تولید کردند که چهار درصد افزایش نسبت 
به تولید ماه »نوامبر« ۲۰۲۲ را نشان می دهد و 
۶۳ درصد فولاد خام تولید شــده در خاورمیانه 

از آن جمهوری اسلامی ایران است.
کارشناســان بــر ایــن باورند کــه افزایش 
۷.۶ درصــدی تولید فولاد خام ایــران در ماه 
»نوامبر« امسال نســبت به همین ماه در سال 
پیش، عامل اصلی افزایش چهار درصدی تولید 
فولاد خاورمیانه در ماه »نوامبر« امسال نسبت 
به همین ماه در ســال پیش است، زیرا حدود 
۲ ســوم فولاد تولیدی در خاورمیانه در ایران 

تولید می شود.
نقش اصفهان در موفقیت صنعت فولاد کشور

بی شــک سهم اســتان اصفهان در تولید سه 
میلیــون و ۵۰۰ هزار تنُ فولاد خــام تولیدی 

کشــور در ماه »نوامبر« امسال که موجب شد 
جایگاه صنعت فولاد ایران بین ۱۰ تولیدکننده 
جهانی فولاد حفظ شــود و از نظر تولید ماهانه 
کشــورمان همراه یا ترکیه به رتبــه هفتم در 
تولید فولاد برسد، بسیار مهم و اثرگذار است و 
شرکت های فولاد سازی اصفهان نقش پرُ رنگی 

در کسب این موفقیت داشته اند.
هــم اکنون میزان تولید فولاد در ایران حدود 
۳۰ میلیون تنُ در ســال است که بیش از ۴۰ 
درصد آن در اصفهان تولید می شــود، در افق 
چشــم انداز ۱۴۰۴، مقرر شده است، ایران ۵۵ 
میلیون تنُ ظرفیت تولید فولاد داشــته باشد و 
میزان صادرات فــولاد از ۹.۵ میلیون تنُ فعلی 

به ۱۵ میلیون تنُ در سال افزایش پیدا کند.
چُدن، آهن و فولاد بیشــترین صادرات استان 
اصفهان را تشــکیل می دهد و حتی محصولات 
تولیدی از آهن و چُدن نیز رتبه ســوم، در بین 

اقلام صادراتی استان را دارند.
به گــزارش تریبــون امروز، انجمــن جهانی 
فــولاد )worldsteel( یکــی از بزرگترین و 
پویاترین انجمن های صنعتی در جهان اســت 
که تمامی کشــورهای بزرگ تولید کننده فولاد 
در آن عضویت دارند. این انجمن نماینده تولید 
کننــدگان فولاد، انجمن های ملی و منطقه ای 
صنعت فولاد و موسسات تحقیقاتی فولاد است 
و اعضای آن در حدود ۸۵ درصد از فولاد جهان 

را تولید می کنند.

آخرین گزارش انجمن جهانی فولاد:

دبیر انجمن تولیدکنندگان فولاد پاسخ داد؛رُشد نقطه به نقطه و سالانه تولید فولاد خام همچنان افزایشی است

پشت پرده جولان ورق فولادی در
 بازار آزاد چیست؟

دبیر انجمن تولیدکنندگان فولاد ضمن اشاره به افزایش  اخیر قیمت ها در بازار 
ورق های فولادی و اینکه تنظیم بازار ورق فولادی با عرضه مســتمر توسط همه  
تولیدکنندگان در بورس کالا میسر خواهد شد، گفت: برخی تولیدکنندگان ماده 
اولیــه مورد نیــاز را از بورس کالا تهیه می کنند،  اما بــه تکالیف خود در عرضه 

محصول در بورس کالا عمل نکرده و محصولاتشان را در بازار آزاد می فروشند.
به گزارش تریبون امروز، ســید رســول خلیفه ســلطانی با بیان این موضوع، 
اظهار کرد: یکی از چالش های تنظیم بازار ورق های فولادی این اســت که برخی 
تولیدکنندگان در حالی که اســلب مورد نیاز خود را از بورس کالا تهیه می کنند، 
اما به تکالیف خود در عرضه ورق گرم در بورس کالا عمل نمی کنند و محصولات 
خود را در بازار آزاد به فروش می رســانند که همیــن موضوع موجب التهاب در 

بازار می شود.
دبیر انجمــن تولیدکنندگان فــولاد ایران تصریح کرد: این در حالیســت که 
شــرکت های بزرگ فولادی تکالیف خود در عرضــه محصولات در بورس کالا را 
رعایت کرده اند اما حقیقت این اســت که نمی توان از شرکت های بزرگ فولادی 
انتظار داشت که همه  بارِ بازار را به دوش بکشند. راه حل مدیریت بازار ورق گرم، 
کاهش تقاضا در بورس کالا نیست؛ بلکه ظرفیت های خاموش واحدهای تولیدی 

باید فعال و عرضه شوند.
لزوم اصلاح قیمت پایه ورق گرم

وی افزود: یکی از راهکارهای پیشنهادی در این رابطه، اصلاح قیمت پایه ورق 
گرم در بورس کالا است تا علاوه بر شرکتی همچون فولادمبارکه، سایر واحدهای 
تولیــدیِ ورق گرم نیز بتوانند محصولات خــود را عرضه کنند. در حال حاضر با 
دســتورالعمل شورای رقابت، حتی در برخی موارد، قیمت پایه ورق گرم کمتر از 
اسلب خریداری شده توســط واحدهای نورد ورق تعیین می شود؛ بنابراین لازم 

است این مانع هر چه زودتر مرتفع شود.
خلیفه ســلطانی در پایان خاطرنشان کرد: اگر دولت به دنبال کنترل قیمت در 
محصولات میانی و نهایی فولاد است، لازم است قیمت آهن اسفنجی و تفاوت آن 
با قیمت شمش فولادی نیز از طریق افزایش تولید و عرضه آن کنترل شود؛ چرا 
که افزایش قیمت آهن اسفنجی، تولید در کارخانه های فولادساز به ویژه در بخش 

خصوصی و مقیاس کوچک و متوسط را فاقد توجیه اقتصادی می کند.

مدیر ارشد خدمات فنی و پشتیبانی فولاد مبارکه:

لزوم اختصاص سهمیه جداگانه گاز به 
نیروگاه های احداث شده توسط صنایع

به گزارش تریبون امروز، مدیر ارشد خدمات فنی و پشتیبانی فولاد مبارکه گفت: 
طی دو ســال گذشته، صنایع بزرگ به منظور مشارکت در توسعه زیرساخت های 
برق کشور، کاهش ناترازی برق در زمان محدودیت و تأمین بخشی از برق مصرفی 
موردنیاز ســرمایه گذاری های کلانی در حوزه احداث نیروگاه انجام دادند که در 
حــال حاضر تعدادی از نیروگاه های راندمان بالا در صنایع بزرگ کشــور ازجمله 
فولاد مبارکه راه اندازی شــده و تعدادی نیز در مرحله تســت و راه اندازی نهایی 
است.محمدکاظم صباغی هرندی تأکید کرد: با توجه به اینکه اکثر این نیروگاه ها 
از نوع سیکل ترکیبی بوده و در مرحله اول واحدهای گاز آن ها در مدار تولید قرار 
خواهند گرفت، بهره برداری از این نیروگاه ها در گرو تأمین گاز است و برای تولید 
برق توسط این نیروگاه ها و تحویل به شبکه سراسری لازم است گاز موردنیاز این 
نیروگاه ها مازاد بر سهمیه تعیین شده برای صنایع تأمین گردد و در سهمیه های 
در نظر گرفته شده توسط وزارت نیرو تعیین و توسط وزارت نفت برای نیروگاه ها 
لحاظ شــود.به گفته مدیر ارشد خدمات فنی و پشتیبانی فولاد مبارکه، استفاده 
از گاز صنایــع برای تولید برق در دوره محدودیت گاز منجر به کاهش قابل توجه 
تولید نســبت به سال های گذشته و غیراقتصادی شــدن احداث نیروگاه توسط 

صنایع خواهد شد.
صباغی هرندی اظهار داشت: در حال حاضر راندمان نیروگاه های راه اندازی شده 
توســط صنایع از متوســط راندمان نیروگاه های کشور بیشــتر است و به منظور 
اســتفاده بهینه از گاز و مدیریــت مصرف گاز در بخش نیروگاهی، لازم اســت 

بهره برداری از نیروگاه های راندمان بالا در اولویت قرار گیرد.
وی گفت: در صورت عدم تخصیص ســهمیه گاز جدا برای نیروگاه های صنایع، 
گازی که پیش از این برای تولید محصول استفاده می شد اکنون برای تولید برق 
و توزیع در شــبکه سراسری استفاده شــود که موجب عدم نفع تولید قابل توجه 
نسبت به سال های گذشته برای صنایع خواهد شد و بدون شک قیمت تمام شده 

تولید را افزایش خواهد داد.

مدیر سرمایه گذاری شرکت ملی صنایع پتروشیمی :

لزوم سرمایه گذاری 7 میلیارد دلاری در 
صنعت پتروشیمی ایران

مدیر سرمایه گذاری شــرکت ملی صنایع پتروشیمی گفت: صنعت پتروشیمی 
برای دستیابی به اهداف توسعه ای تا پایان برنامه هشتم توسعه نیازمند سالانه ۷ 

میلیارد دلار سرمایه گذاری است.
به گزارش تریبون امروز، رضا نکویی در نخســتین همایش ســرمایه گذاری و 
تأمین مالی صنعت پتروشــیمی با بیان اینکه تحقق رشــد ۸ درصدی اقتصادی 
مورد تأکید مقام معظم رهبری و رسیدن به اهداف توسعه ای صنعت پتروشیمی 
تا پایان برنامه هشــتم توسعه نیازمند سالانه ۷ میلیارد دلار سرمایه گذاری است، 
اظهــار کرد: این رقــم بیانگر ظرفیت بالای این صنعت بــرای جذب منابع مالی 

داخلی و خارجی است.
وی با بیان اینکه این همایش همسو با بازطراحی ساختار تأمین مالی طرح های 
صنعت پتروشیمی برگزار می شــود، اظهار کرد: طرح های صنعت پتروشیمی در 
دو ســال گذشــته با برگزاری ۴۰ کمیته بازنگری، بازبینی و طرح های جایگزین 
متناســب با نیاز کشور به سرمایه گذاران معرفی شد و بعضی طرح ها نیز از ادامه 

فعالیت انصراف دادند.

عضو هیات مدیره فولادخوزستان:

هدف اصلی 

شکل گیری ارتباط 

دوسویه مجموعه 

فولاد خوزستان با 

سهام داران است

  هدف اصلی اقدامات انجام شــده، شــکل گیری ارتباط 
دوسویه مجموعه فولاد خوزستان با سهام دارن فعلی، بالقوه 
و فعالان بازار سرمایه در فضایی شفاف و رسیدن به ارزش 

منصفانه سهم است
به گزارش تریبون امــروز، دکتر محمد مهدی مومن زاده 
به عنوان یکی از سخنرانان گردهمایی فعالان بازار سرمایه 
گفت: دغدغه اعضای هیات مدیره از ســال های گذشته تا 
به امروز این بود که اگر شــرکت فولاد خوزستان بخواهد 
رشــدی داشته باشد، باید از چه مسیری عبور کند که این 
رشد با سرعت بیشتری همراه باشد و تبدیل به یک جهش 
اقتصادی شــود. در ادبیات بنگاه داری و حتی کشور داری 
بحثی به نــام کچآپ وجود دارد. به دنبــال فراهم آوردن 
شرایط اجرای کچاپ در گروه فولاد خوزستان بودیم. برای 
شــروع به سراغ این رفتیم که بر اساس کتاب ها و مقالات 
معتبر بتوانیــم یک مدل جهش اقتصادی و درآمدی برای 

فولاد خوزستان تدوین کنیم.
وی گفت: اقتصاددانان حوزه کچآپ، شــرایط و الزامات 
جهش اقتصادی را پیچیده تر از شــرایط رشــد اقتصادی 
می دانند و این کار را ســخت تر می کرد. تلاش کردیم از 
منابع دانشــگاه های معتبر مثل دانشگاه هاروارد استفاده 
کنیم و ایده های جهــش اقتصادی و درآمدی را به حوزه 

بنگاهداری ترجمه کنیم.
مومــن زاده در ادامه افزود: اقتصاد دانان برجســته به دو 
مفهوم نهادســازی و فناوری برای ایجاد جهش اقتصادی 
دســت پیدا کرده بودند. با در نظــر گرفتن این دو مقوله 
در فولاد خوزســتان بــه این نتیجه رســیدیم که باید به 
سمت تقویت زیرمجموعه فولاد خوزستان، خطوط تولید، 
معاونت ها و ایجاد شــرکت های جدید برویم. نقش بازار 

سرمایه در اجرایی کردن موارد یاد شده، پررنگ بود. برای 
تامین مالی یا باید به ســراغ بانک ها می رفتیم و یا از بازار 
ســرمایه کمک می گرفتیم، که البته از این دو با توجه به 
محدودیت های بانکی، بازار سرمایه، مسیر در دسترسی بود. 
اولین اقدامات انجام شده، توسعه شرکت های زیرمجموعه 
بود. برنامه تاسیس شرکت معدنی و تملک معدن و افزایش 
سرمایه گذاری در شرکت های زیر مجموعه در جهت خلق 

ارزش برای سهام دار به اجرا درآمد. 
دکتــر مومن زاده با بیان این جمله که فولاد خوزســتان 
اولین اوراق مرابحــه با رتبه اعتباری را در بازار ســرمایه 
کشــور اجرا کرد، افزود: ارزش این اوراق سه هزار میلیارد 
تومان بود و با توجه به قدرت صورت مالی شــرکت و رتبه 
اعتباری شــرکت منتشر شد. یکی دیگر از نیازهایی که در 
مجموعه فولاد خوزستان احساس می شد، افزایش ارتباط و 
خدمت رسانی به ذینفعان بود. در این بین مهم ترین ذیفعان 
مجموعه ســهام داران بودند. در شــرکت های بزرگ دنیا، 
الزامــی برای ایجاد واحدی به نام روابط با ســرمایه گذارن 
وجود دارد. واحدی جدای از روابط عمومی شرکت. واحدی 
که تلاش دارد بــا ارتباط موثر با بازار، اطلاعات شــرکت 

را برای ســرمایه گذران و ســهام دارن ترجمه کند و ارزش 
واقعی شــرکت را بشناساند. فولاد خوزستان در این زمینه 
هم پیشتاز کشور است.عضو هیات مدیره فولاد خوزستان 
ادامه داد: یکی از ویژگی های شــرکت های بزرگ این است 
که سهام دار هیچ گاه از نقدشوندگی سهام نمی پرسد و این 
موضوعات با ابزارهای مختلف حل شده است. بلکه به دنبال 
رصد اتفاقات و اخباری اســت که به پایداری ســود فصلی 
و ســالانه منجر می شود. از دســت یابی مجموعه به دانش 
روز و فناوری ســوال می شود. از آینده و برنامه های توسعه 
پرســیده می شود. پاسخ به این ســوالات بر عهده مدیران 
شــرکت اســت. باید از رابطه یک طرفه میان سهام داران و 
شرکت ها به ســمت ارتباط موثر و دوسویه حرکت کنیم، 
بــه طوری که، ایــن ارتباط علاوه بر انتشــار اطلاعات در 
کدال، شــامل نشست ســهامداران با اعضای هیات مدیره 
و معاونین و برگزاری نشســت های تخصصی ســهام دارن 
و فعالان بازار سرمایه باشد. شــرایطی که در شرکت های 
بزرگ جهان شــکل گرفته و بازخــورد مثبتی را به دنبال 
داشته است. شروع این تغییر در فولاد خوزستان با توسعه 
واحد روابط عمومی شــکل گرفت. امروز شاهد این هستیم 



ë چهارشنبه ë 06 دی ë 1402 13 جمادی الثانی ë 1445  27 دسامبر ë  2023 شماره 850  فارس2

معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی اســتانداری فارس 
گفت وگو با مردم را امیدآفرین دانست و گفت: نارضایتی ها 

عمدتاً ریشه در عدم تبیین اقدامات و دستاوردها دارد.
به گزارش تریبون امروز، اســماعیل قزلسفلی در نشست 
تخصصــی »روابط عمومــی پویــا، زمینه ســاز انتخابات 
مطلوب« در شــیراز با اشاره به در پیش رو بودن انتخابات، 
نقش روابط عمومی ها را در این عرصه یادآور شــد و گفت: 
ســاختار روابط عمومی ها بر پایه پشتوانه های علمی، فنی 
و هنری اســت که در حقیقت آیینه تمام نمایی از مجموعه 

خود را به نمایش می گذارند.
وی با ذکر این نکته که مردم عملکرد دســتگاه های 
اجرایــی را بر پایه تــلاش روابط عمومی هــا ارزیابی 
می کننــد، روابط عمومــی را ســفیران آگاهی بخش، 

پیشرفت و تعامل دانست.
قزلســفلی از روابط عمومی ها خواســت تــا از چارچوب 
تفکــرات حداقلی خارج شــوند و ســپس افــزود: روابط 
عمومی ها در سیاســت گذاری و تصمیم ســازی ها بر پایه 
تحلیل هــای منســجم فعالیت کنند و پــل ارتباطی میان 

جامعه و دستگاه ها ایجاد کنند.
معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی اســتانداری فارس، 
لازمه عصــر ارتباطــات را داشــتن روابــط عمومی های 
حداکثری و پویا دانســت که محرک و پیشــران سازمان 
باشــند و در چارچوب منویات امامین انقلاب و شعارهای 

دولت مردمی سیزدهم امیدآفرینی کنند.
وی از روابط عمومی ها و رسانه ها خواست تا شعار »ایران 
قوی« را باور کرده و آن را در جامعه تبیین کنند و سپس 
افــزود: انتخابــات بزرگترین و مهم ترین رویداد سیاســی 
کشور است که روابط عمومی ها و رسانه ها در کنار یکدیگر 
مهم ترین نقش را در راستای ارتقای مشارکت مردم دارند.

قزلسفلی با بیان اینکه گفت وگو با مردم امیدآفرین است 

و زمینه ساز زوال ناامیدی در بطن جامعه خواهد شد، یکی 
از رســالت های روابط عمومی ها را رصد نارضایتی ها عنوان 
کــرد و افزود: نارضایتی هــا عمدتاً ریشــه در عدم تبیین 

اقدامات و دستاوردها دارد.
وی بــا تأکید بر اینکه اطلاع رســانی روابط عمومی ها بر 
پایه منطق و حقایق و با پرهیز از بزرگنمایی انجام شــود، 
گفت: امروز با چالش هایی در افکار عمومی روبه رو هستیم 
که برای غلبه بر آن ها و بیان حقایق به بیان دستاوردهای 
نظام مقدس جمهوری اســلامی از سوی روابط عمومی ها 

نیاز دارند.قزلســفلی در بخش دیگری از ســخنان خود با 
بیان اینکه دشمنان از پیشرفت ایران اسلامی هراس دارند 
و بــه همین دلیل از هیچ دسیســه ای فروگذار نیســتند، 
گفت: منطقه غرب آســیا منطقه ای استراتژیک و راهبردی 

در جهان است.
معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی اســتانداری فارس 
اظهار کرد: ایران اســلامی الگویی فاخر به دنیا ارائه کرده 
اســت که بدون امتیاز به قدرت های جهانــی می توان به 

پیشرفت و بالندگی رسید.

معاون استاندار فارس عنوان کرد:

اطلاع رسانی ها بر مبنای حقایق باشد

معاون فرهنگی شــهردار شیرازی اعتقاد 
دارد کــه اهداف فرهنگــی خیابان غذای 
شیراز که در ابتدا تعریف شده بود، محقق 

نشده است.
به گزارش تریبون امروز، یکی از مجموعه 
فرهنگ سرای  در  "مردم رسی"  برنامه های 
اســتاد بهمن بیگــی با حضــور معاون و 
ســخنگوی شهرداری شــیراز برگزار شد. 
این برنامه با محوریت مســائل، حواشی و 
ابهامات در خصوص احداث "خیابان غذا" 
برگزار شد و مسئولان شــهرداری شیراز 
پاســخگوی برخی فعالان مردمی و دو تن 

از روسای صنوف بودند.

ابتدا مجــری برنامه به بیان برخی موارد 
و ســؤل هایی در خصوص احداث خیابان 
غذا پرداخت. آیا نیازسنجی کارشناسانه ای 
برای احداث چنین خیابانی صورت گرفته 
اســت؟ با وجود تعداد زیادی واحد صنفی 
در حوزه اغذیه، آیا به این مسئله که ممکن 
است کار آن مغازه ها دچار رکود شود، فکر 
شده است؟ خیابان غذا از لحاظ فرهنگی، 
چــه دردی را از جامعه ما دوا می کند؟ آیا 
قرار اســت نام خیابان شهید مشکین فام 
به خیابان غذا تغییر کند؟ آیا قرار اســت 
در این خیابان، زیست شبانه ترویج شود؟

معاون فرهنگی، اجتماعی و ورزشــی 

شــهرداری شــیراز، پاســخگوی این 
سئوالات بود.

محمدعلــی چوبینی گفت: مبنای اغذیه 
فروشــی، رقابت اســت و چیزی که اتفاق 
افتاده اســت، خلاف عرف و قانون نیست. 
مردم هم حق انتخاب دارند و فکر می کنم 
طرح ســؤال در این راســتا، مبنای علمی 
نداشــته باشــد و در نهایت این رقابت، به 

نفع مصرف کننده خواهد بود.
وی در خصوص بعُد فرهنگی مسئله نیز 
گفت: اساس ایده احداث خیابان غذا، بحث 
گردشگری بوده است. طراحی ابتدایی این 
خیابان بر اســاس ترویــج غذاهای ارزان 
قیمت و بومی بوده اســت، امــا در ادامه 
راه دچار انحراف شده است و اکنون فقط 
نــام خیابان غذا روی آن مانده اســت که 
شهرداری نیز با این نام مخالف است و به 
سرمایه گذار و بهره بردار هم گفته است که 

روی این نام، مانور ندهد.
چوبینــی در خصوص شــائبه تغییر نام 
خیابان شهید مشکین فام نیز گفت: برخی 
که خیابان غــذا را از نزدیــک ندیده اند، 
تصور می کنند طول چند کیلومتری دارد، 
در حالی کــه تنها ۷ واحــد صنفی در آن 
قرار دارند که در بخشــی از خیابان شهید 
مشکین فام واقع شده است. بنابراین هرگز 
نام خیابان شهید مشکین فام تغییر نکرده 

و نخواهد کرد.
معاون شهرداری شیراز در پاسخ به سؤال 
مطرح شده درباره نیت اجراکنندگان طرح 
خیابان غذا برای ترویج زیســت شبانه نیز 

اظهار کرد: متاسفانه این لفظ توسط یکی 
از مدیران شــهرداری بیان شد که اشتباه 
بود و مــا هم آن را اصلا قبــول نداریم و 
هیچ نیتی برای ترویج چنین چیزی وجود 

نداشته و ندارد.
وی افــزود: مجموعه بهره بــردار خیابان 
غذا نیــز طبــق قانــون اداره اماکن این 
مجموعــه را اداره می کنــد و هیچ کــس 
نمی تواند فراقانونی عمل کند. بنابراین اگر 
اداره اماکن ســاعت کار مشخصی را برای 
واحدهــای صنفی اغذیه فروشــی تعیین 
کند، نه فقط واحدهای صنفی خیابان غذا، 
بلکه ســایر اغذیه فروشی های سطح شهر 

نیز باید از این قانون تبعیت کنند.
در ادامــه ایــن برنامــه، شــاهد تکرار 
ســؤال های قبلی توســط حاضرین بودیم 
که طبیعتا با پاســخ هایی تکراری از سوی 
چوبینی مواجه شــد. هر چنــد برخی از 
ســؤال کنندگان از جملــه رئیس اتحادیه 
رســتوران داران و رئیــس اتحادیــه پیتزا 
و فســت فود که دغدغه هــای خود را در 
حمایــت از واحدهای صنفــی حوزه خود 
مطرح کــرده بودند، با صحبت های معاون 

شهردار، قانع نشدند.
امروز، جلســات  تریبــون  به گــزارش 
مردم رســی که به هدف پاســخگو کردن 
مردم طراحی شده است، می تواند کارگشا 
و موثر باشد، به شرطی که با مدیریت بهتر 
از پرســش های تکراری  زمان، جلوگیری 
و بــا رعایت انصاف در حــق هر دو طرف 

پرسشگر و پاسخگو اجرا شود.

پاسخ معاون فرهنگی شهرداری شیراز در جلسه مردم رسی؛

اهداف فرهنگی خیابان غذا محقق نشده است

سبک تربیتی مادران شهدا مغفول ماند
راضیه احمدوند

 به گمانم بیشتر هم سن وسال هایم اگر در خانواده ای مذهبی یا نیمه مذهبی 
بزرگ شده باشند، با داستان های شــهدای مدافع حَرم خو گرفته اند. حتی 
برخی آن ها را به عنوان دوست شهیدشان به حساب می آورند. دوست شهید 

چیز عجیبی نیست، 
آنجا که مادر شهید احمدی روشن او را در همان سنین کودکی می فرستد 
ســر کار و می گویــد: »مصطفی، نه بــه درآمد این کار نیازی داشــت و نه 
بودنــش در خانه کلافه ام کــرده بود و نه برای پرُ کردن وقتش، دســتم را 
خالی می دیدم.« مادرش او را هُل داده بود وســط کار و کارگری که تنبل و 
بی عُرضه بار نیاید و همان هم شــد. شاید اگر در آن سن کار نمی کرد بعدها 
با محیط کارش در نطنز کنار نمی آمد. شــاید اگر شخصیتش با کار سخت 
و پرُتلاش خو نمی گرفت، توی کارگاهی پنجاه متر زیر زمین، دنبال هزار و 

یک جور دردسر نمی گشت.
مادر مصطفی در کتاب، از روند شکل گیری بلوغ عاطفی پسرش می گوید. 
از محبت برادرانه مصطفی به خواهرش و اینکه چگونه یک مادر در رشد این 
بلوغ عاطفی نقش داشته و آن را سرکوب نکرده. مادر مصطفی معتقد است 
بچه ها فهیم تر از آن چیزی هســتند که ما فکر می کنیم. مدام با بچه هایش 
صحبــت می کند، نظراتشــان را جویا می شــود و برای مقابلــه با کارهای 

خلافشان، خلّاق است.
مادر شــهید محمد مَسرور هم از تربیت فرزندش از همان شیرخوارگی و 
حتــی قبل تر، زمان بارداری می گوید. وقتــی که دکتر می گوید: »بچه ات را 
ســقط کن، ناقص است.« ولی او مادر اســت، دلش نمی آید. توسّل می کند 
تا پســرش صحیح و ســالم به دنیا بیاید. بعد هم کــه بچه هایش بزرگ تر 
می شوند سعی می کند مادری باشد که عدالت را بین همه بچه هایش رعایت 
کند. رعایت های ریز مــادر و پدر، کم کم روی بچه ها به خصوص محمد اثر 

می گذارد، باحیا می شود، هرجایی نمی رود و هر چیزی را نمی خورد.
آخر کار هم می رسد به روایت مادر شهید محمدحسین حدادیان. مادری 
که می گوید شــیردادن به بچه اش را طــوری تنظیم می کرده تا توی روضه 
باشــد. دلش می خواســته مِهر امام حسین )ع( با شــیری که می خورد، به 
جانــش نفوذ کنــد و گوش هایش صدای روضه برای اهل کربلا را بشــنود. 
او حســابی روی حلال و حرام حساس است. درســت مثل مادر دو شهید 
قبلی. ولی اگر بچه هایش کار نابجایی کنند، نه فحششــان می دهد، نه آن ها 
را می زند. بلکه می گوید در خلال داســتان، نکاتی را به بچه ها یاد می دهد. 
محمدحســین مدام با پدرش توی پایگاه بســیج است. از یک زمانی به بعد 
کمتر می شــود او را در خانه دید، به نظر می رسد سبک تربیتی مادرش در 
همان چند سال اول زندگی، کار خودش را کرده تا او را پسری مؤدب، اهل 

حلال و حرام، نمازخوان و مؤمن بار بیاورد.
در میان تربیت ها و محبت های مادرانه، تربیت پدران نیز بی تأثیر نیســت. 
مصطفی چهار پنج ســاله که می شــود پای ثابت برنامه های پدر می شود. 
مصطفی با ذکر زیارت عاشورا و دعا توسل و… توی محافل بزرگ می شود. 
همراهی پدران شهید مَسرور و شهید حدادیان در یاد دادن آموزه های دینی 
در قالب داستان، در جای خود قابل تأمل است. ضمن آنکه »توجه به لقمه 

حلال« نقطه اشتراک سبک تربیتی هر سه خانواده شهدا است.
این حرف خیلی بزرگ اســت وقتــی که مادری می گویــد: »نذرم برای 
سلامتی و هدایت بچه هایم اســت.« اتوپیای مادر نه پزشک شدنش است، 
نه مهندس شدنش، می خواهد انسانی که خدا بر سایر موجودات برتری اش 
داده را درســت و در راهش تربیت کند و در این راه همراهی پدر، می تواند 

مطلوب باشد.«

یادداشت

معاونت بهداشت دانشگاه علوم 

پزشکی شیراز :

دلیل توصیه مصرف 

نان کامل چیست؟

مدیر گروه بهبود تغذیه جامعه معاونت بهداشــت دانشگاه علوم 
پزشــکی شیراز با اشــاره به این موضوع که نان، قوت اصلی اکثر 
مردم جامعه اســت و بســیاری از ما هر روز یا دست کم چند روز 
هفته از نان در برنامه غذایی خود استفاده می کنیم، سلامت آن را 

بسیار با اهمیت دانست.
به گزارش تریبون امروز، مریم مهارت در نشســت آموزشــی با 
موضــوع نان کامل در شــیراز گفت: نان کامل یا نان ســبوس دار 
 ،E بــه دلیل وجود پوســته و جوانه، منبع غنی فیبــر، ویتامین
ویتامین هــای گروه B، مواد معدنی و ترکیبات آنتی اکســیدان، 
یکــی از بهترین گزینه  ها برای امنیت غذایی و ارتقای ســلامت 

جامعه محسوب می شود.
وی افزود: نان تهیه شده از آرد سفید به دلیل درصد سبوس 
گیری بالا و حذف ســهم زیادی از فیبر و املاح حیاتی گندم 
مانند آهن، کلســیم، روی، منیزیم و فسفر در جریان آسیاب 
کردن، ارزش چندانی نــدارد و نان هایی که از آرد کامل تهیه 

می شود، از کامل ترین نان ها است.
مهارت ادامه داد: مصرف نان های سبوس دار فواید بسیاری دارد 
که از این جمله می توان به کاهش قند و چربی خون، پیشگیری از 
سوء تغذیه، پیشگیری از افزایش وزن و چاقی، کاهش خطر ابتلا به 
بیماری های قلبی و عروقی، پیشگیری از سرطان دستگاه گوارش 
به ویژه روده بزرگ به دلیل فیبربالا، جلوگیری از جذب اسیدهای 

صفراوی و پیشگیری از ابتلا به دیابت نوع ۲ اشاره کرد.
مدیر گروه بهبود تغذیه جامعه در دانشــگاه علوم پزشکی شیراز 
با تأکید بر این موضوع که افرادی که نان های ســبوس دار مصرف 

می کنند، دیرتر احساس گرسنگی می کنند، گفت: استفاده از نان 
کامل، قندخون را آهســته تر از نان های ســفید بالا می برد و این 
عامل می تواند در پیشــگیری از بروز چاقی، دیابت و بیماری های 

قلبی و عروقی مؤثر باشد.
وی با اشــاره به افزایش کیفیت و توسعه دسترسی به نان کامل 
و ارتقــای آگاهی جامعه در این خصوص گفت: با توجه به افزایش 
نانوایی های عرضه کننده نان کامل در شــهر شــیراز، شهروندان با 
توجه به فراهم شدن این ظرفیت تلاش کنند نان سفره خود را از 

نان های کامل تهیه کنند.

توسط شرکت توزیع نیروی برق شیراز انجام شد؛

راه اندازی نخستین سایت تخصصی آموزش 
فن ورز پست و شبکه زمینی برق جنوب کشور

نخســتن ســایت تخصصی آموزش فن ورز پست و شــبکه زمینی برق 
جنوب کشور، با حضور مسئولان سازمان فنی و حرفه ای و شرکت توزیع 

نیروی برق شیراز، افتتاح شد.
به گزارش تریبون امروز، مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق شیراز 
در حاشــیه این مراســم که در ســایت آموزش مهارتی فنی و حرفه ای 
اســتان فارس در شــیراز، برگزار شــد، گفت: طی تفاهمنامه ای از سال 
۱۳۸۷، زیرســاختی را بــا همکاری اداره کل فنــی و حرفه ای فارس، با 
هدف آموزش مهارتی به نیروهای آمــاده به کار در حوزه های تخصصی 

برق ایجاد شد.
محمدرضا ســلاحی با یادآوری اینکه در اولین گام، آموزش مهارتی به 
متقاضیان در رشــته فن ورز شــبکه هوایی، آغاز و به آموزش ۲۶۰۰ نفر 
منجر شــد، گفت: پس از آن آموزش مهارتی در رشــته های تبدیل سیم 
مســی به کابل خودنگهــدار، کار روی خط گرم و تســت و نصب لوازم 

اندازه گیری اجرایی شد و به سرانجام رسید.
ســلاحی اضافه کــرد: در ادامــه فعالیت های آمــوزش مهارتی، برای 
نخســتین بار در جنوب کشور، یک سایت تخصصی آموزش فن ورز پست 
و شبکه زمینی، با اعتباری بالغ بر ۲میلیارد و ۵۰۰ میلیون تومان، ایجاد 

و راه اندازی شده است.
وی بــا بیان اینکه نمونه ای در این وســعت و ابعــاد در زمینه آموزش 
مهارتی فن ورز پست و شــبکه زمینی در سطح سازمانهای فنی و حرفه 
ای نداریم، گفت: از ابتدای اجرایی شــدن تفاهمنامه بین شرکت توزیع 
نیروی برق شیراز و فنی و حرفه ای فارس، بالغ بر ۵هزار نفر در رشته های 

مختلف آموزش های مهارتی را طی کرده اند.
ســلاحی با اشــاره به اینکه توانمند ســازی نیروهای کار حرفه ای در 
این مرکز قدمتی حدود ۱۵ ســال دارد، ادامه داد: نگاه این شــرکت در 
ایجاد زمینه و بســتر آموزش حرفه ای علاقه مندان به حوزه برق، نگاهی 
کاملا جامع نگر بوده اســت و براساس داده های موجود حدود ۸۵ درصد 

از کاراموزان متناســب با مهارت فراگرفته شده، مشغول به کار شده اند.
مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق شیراز با یادآوری اینکه بعضا هر 
یــک مهارت آموز در ۲ یا ۳ رشــته دوره های آموزش مهارتی مختلف را 
طــی کرده اند، گفت: مهــارت آموزان این مرکز اکنــون در بیش از ۱۰ 

استان کشور مشغول ارائه خدمات هستند.
ســلاحی با بیان اینکه شــرایط مهارت آموزی برای همه علاقه مندان 
فراهم اســت و ســازمان فنی و حرفه ای نیز این بســتر را در بخش های 
متفاوت فراهم کرده است، افزود: اثرات این سایت آموزشی بسیار فراگیر 

بوده و استان های مختلف از آن بهره مند شده اند.
مدیرعامل توزیع برق فارس ابراز خرســندی کرد که اکنون در زمینه 
خدمــات فنی تخصصی نظیــر عملیات خط گرم، نیروی انســانی ماهر 

استان های مختلف، آموزش های لازم را در این سایت طی کرده اند.
سلاحی، این سایت را یک تجربه موفق و ابتکاری موثر توصیف کرد که 
قابلیت تســری و توسعه در ســایر نقاط کشور را دارد و خاطرنشان کرد: 
این شــرکت آماده است آمادگی اشــتراک تجارب خود را با سایر استان 
ها و حتی همکاری در برگــزاری دوره های تخصصی بین المللی جهت 

تربیت نیروی کار سایر کشورهای همجوار را نیز دارد.
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دوچرخه ســوار و جهانگرد ایرانــی به عنوان 
سفیر صلح و سلامت با سفر به شیراز و با هدف 
اجرای طرح کاشــت یک میلیــارد درخت در 
کشــور در حرکتی نمادین در مجتمع آموزشی 

امام رضا)ع( اقدام به کاشت نهال کرد.
به گــزارش تریبون امــروز؛ کرامت عزیززاده 
دوچرخه سوار جهانگرد ایرانی و عضو فدراسیون 
دوچرخه ســواری است که به عنوان سفیر صلح 

و دوســتی و حامی منابع طبیعی، بهداشــت و 
ســلامت عمومی، تاکنون توانسته در ۷۰کشور 
دنیا رکاب زنی کرده و نزدیک به ۴۰ هزار نهال 

در شهرهای مختلف دنیا غرس کند.
وی با حضور در مراســم غرس نهال با هدف 
ترویج فرهنگ درختکاری و حمایت و حفاظت 
از منابع طبیعی در بین جمعی از دانش آموزان 
و مســئولان گفت: حدود ۲۰ سال است که با 
شــعارهای مختلــف در حوزه صلح، دوســتی، 
حفاظت از محیط زیســت، حمایت از کودکان 
بی سرپرست و بدسرپرست و حمایت از کودکان 

سرطانی، ایرانگردی و جهانگردی کرده است.
به گفته این ورزشــکار طبیعت دوست حفظ 
منابع طبیعی و ترویج آن از شعارهای مهم وی 
بوده و بر این باورســت که می توان با همکاری 
مــردم و به ویژه دانش آموزان این شــعارها را 

محقق کرد.
ضرورت ترویــج فرهنگ درختکاری در 

بین دانش آموزان
مدیر کل منابــع طبیعی و آبخیزداری فارس 
در این مراســم بــا تأکید بر ترویــج فرهنگ 
درختــکاری در بیــن دانش آمــوزان به عنوان 

آینده ســازان کشور گفت: در قالب طرح کاشت 
یک میلیارد درخت در سراسر کشور قرار است 
به همت جمعی از مردم و دستگاه های اجرایی 
طی چهار ســال یک میلیارد درخت در سراسر 

کشور کاشته شود.
حجت اله مــرادی افزود: بــه همین منظور 
ترویــج فرهنــگ درختــکاری و حفاظــت از 
عرصه هــای جنگلــی در مــدارس از جملــه 
مهمترین اولویت های این اداره کل برای کاشت 

نهال است.
حســینی معاون ســلامت و تربیــت بدنی 
سازمان آموزش و پرورش فارس نیز با اشاره به 
فرهنگ سازی و اشاعه فرهنگ کاشت درخت و 
احترام به طبیعت در جامعه بویژه در بین دانش 
آموزان گفت: همه ما برای حفاظت از جنگلها و 
منابع طبیعی مسئولیت داریم و برای ترویج این 
فرهنگ ماندگار کاشــت درخت و مهمتر از آن 

نگهداشت طبیعت و جنگلها باید تلاش کنیم.
مراســم اهدای لوح تقدیر به دوچرخه ســوار 
بین المللی کشور و مراسم بذرکاری توسط وی 
در مؤسسه فرهنگی آموزشی هورآتیه شیراز از 

جمله دیگر برنامه ها بود.

زاده در همایــش تخصصی  فــرج  عباس 
روابط عمومــی پویا، زمینه ســاز انتخابات 
مطلوب بر ضرورت انتشار اخبار امید آفرین 
تاکید کرد و افزود: می بایســت برای اطلاع 
رســانی صحیح، قرارگاه رسانه ای انتخابات 
در هر شهرســتان با محوریت کمیته اطلاع 

انتخابات تشکیل شود. رسانی ستاد 
بــه گزارش تریبــون امــروز، عباس فرج 
زاده در نشســت تخصصــی "روابط عمومی 
پویــا زمینــه ســاز انتخابات مطلــوب" با 
خیــر مقدم به رئیس کمیته اطلاع رســانی 
ستاد انتخابات کشــور و تقدیر از همکاری 
مجموعه روابط عمومی های اســتان که در 
اظهار  دارند،  این نشســت همکاری  برپایی 
داشــت: مشارکت پرشــور در انتخابات یک 
رســالت همگانی است که باید نسبت به آن 

باشیم. داشته  اهتمام 
او با بیان اینکه نشســت تخصصی "روابط 
عمومی پویا زمینه ســاز انتخابات مطلوب" 
بــا هــدف هــم افزایــی و بیان منســجم 
دســتاوردهای دولت برگزار می شود، اظهار 
داشــت: برای امیدآفرینی مطلوب در سطح 
جامعــه ایجاد شــبکه های اطلاع رســانی 
ضــروری اســت و نقش روابــط عمومی ها 

دراین حوزه ارزنده است.
عنوان  بــه  امیدآفرینــی  فرآینــد  از  وی 
مهمترین رسالت روابط عمومی ها یاد کرد 
و افزود: باید از کلیشــه های رایج با نگاهی 
نو و تفکــری نوین عبورکــرد و از ظرفیت 
هــای رســانه ای و اطلاع رســانی به نحو 

بهره مند شویم. مطلوبی 
فــرج زاده با تاکیــد بر ایــن موضوع که 
با مشارکت  ارتباط مســتقیمی  امیدآفرینی 
گسترده در انتخابات دارد، بیان داشت: هم 
افزایــی ظرفیت هایی که در اختیار رســانه 
ها و روابط عمومی ها اســت در راســتای 

انتخابات پرشور نقش موثری دارد.
مدیــرکل روابــط عمومــی و امــور بین 

برای  فارس عنوان کرد:  اســتانداری  الملل 
برگــزاری انتخابات پرشــور مجموعه ای از 
بایــد و نبایدها را پیش روی خود می بینیم 
و در این راســتا باید با نگاهــی هنرمندانه 
دســتاوردهای نظــام مقــدس جمهــوری 

اسلامی را بیان کرد.
وی بــا یــادآوری این موضوع کــه اقناع 
افکار عمومی حاصل تلاش مشــترک روابط 
عمومی ها با مشــارکت رســانه ها اســت، 
خاطرنشان کرد: دلســردی و نگرانی مردم 
نسبت به خدمات دستگاه های اجرایی خط 
قرمزی اســت که روابط عمومی ها و رسانه 
ها باید نســبت به این موضوع نگاه ویژه ای 

باشند. داشته 
او در بخش دیگری از ســخنانش خواستار 

برپایی رویدادهای رسانه ای و اطلاع رسانی 
های موثــر حول محور امیدآفرینی شــد و 
بیان داشــت: بر اســاس یافته های علمی 
مدت زمان اثربخشی هر رویداد سه تا چهار 
روز است و باید از هم اکنون تا زمان برپایی 
انتخابات نســبت به این موضوع به صورت 

باشیم. داشته  اهتمام  مستمر 
مدیرکل روابــط عمومی و امور بین الملل 
اســتانداری فارس بــا بیان اینکه بازنشــر 
خدمات نقــش ارزنــده ای در امیدآفرینی 
دارد، بیان داشــت: جریان دشــمن تمرکز 
ویژه ای بر انتشــار اخبار ناامید کننده دارد 
و باید نســبت به این موضوع توجه ویژه ای 
داشت و سیســتم دفاعی منسجمی را برای 

خنثی سازی توطئه های دشمن بکار برد.

فرج زاده بــا بیان اینکه هدف نهایی رفیع 
نشــان دادان توانمندی هــای نظام مقدس 
کرد:  تصریــح  اســت،  اســلامی  جمهوری 
از تمامی ظرفیت های دســتگاه  امیدواریم 
های اجرایی در این زمینه بهره مند شــویم 

و فضایی با نشاط پیش رو داشته باشیم.
وی از انتخابات به عنــوان یکی از بزنگاه 
های مهم نظام جمهوری اســلامی ایران یاد 
کرد و افزود: هدف دشــمن اختلاف افکنی 
میان مردم و نظام اســت و بر همین اساس 
انتظار داریم پــس از برگزاری این همایش 
در شهرســتان های اســتان فارس قرارگاه 
ویــژه رســانه ای با اهداف اطلاع رســانی، 
امیدآفرینــی و بیــان داســتاوردهای نظام 

مقدس جمهوری اسلامی ایران برپا شود.

رئیس کمیته اطلاع رسانی ستاد انتخابات فارس:

قرارگاه رسانه ای انتخابات در هر شهرستان تشکیل شود

با هدف اجرای طرح کاشت یک میلیارد درخت انجام شد؛

جهانگرد دوچرخه سوار در شیراز نهال کاشت

فرماندار ویژه کازرون:

نقش بی بدیل کازرون از نهضت جنوب تا 
حماسه کربلای چهار 

فرماندار ویژه کازرون با اشــاره به چهارم دی ماه و فرارســیدن روز کازرون 
برنامه های دهه ی کازرون از ۴ لغایت ۱۳ دیماه را تشریح کرد.

به گزارش تریبون امروز، محمد علی بخرد اظهار داشــت: در این ایام برنامه 
هایــی از جمله برگزاری یادواره ۸۵ شــهید کازرون در عملیات کربلای ۴ و 
۱۳۰۰ شهید شهرستان، برپایی نمایشگاه توانمندی وصنایع تولیدی کازرون، 
پیاده روی خانوادگی، شب شعر با گویش کازرونی، برپایی غرفه صنایع دستی 
ومیراث فرهنگی، دیدار با خانواده شهدا و تخفیف سراسری اصناف و بازاریان، 

برپایی پایگاه سیار انتقال خون  پیش بینی شده است.
وی با اشــاره به مناســبت های مرتبط با کازرون در دی ماه، ادامه داد: از 
اواخر آذرماه تا نهم دی ماه چند مناســبت مهم منتسب به کازرون داریم که 
از جمله می توان به ۳۰ آذرماه سالروز مبارزه کازرونی ها با نیروهای انگلیس 

به فرماندهی ناصر دیوان کازرونی اشاره کرد.
فرمانــدار ویــژه کازرون گفــت: این ایام فرصت مناســبی بــرای معرفی 
ظرفیت هــای مختلف فرهنگی اقتصادی و گردشــگری شهرســتان کازرون 

وگرامی داشت رشادت های مردم این سرزمین با بیش از ۱۳۰۰ شهید است.
بخرد در ادامه وظایف محوله به هر دســتگاه اجرایی را برشمرد و از مدیران 
شهرســتان خواســت تا با دعوت از مدیرکل های دستگاه های مربوطه برای 
شــرکت در برنامه ها علاوه بر حضور درگلزار شهدا در کنارمقبره ناصردیوان 
کازرونی حماسه آفرین جنوب نیز حضور یابند تا این شخصیت انقلابی هرچه 

بهتر و بیشتر معرفی و شناخته شود.
وی افزود: همــان گونه که مقام معظم رهبری فرمودند؛ کازرون شــهری 
مومن و انقلابی است، چهره های برجســته تاریخی این شهر نیز این ویژگی 

برخوردارند و بایستی به درستی مورد توجه و تکریم قرار گیرند.
فرماندار ویژه کازرون خاطرنشــان کرد:بهترین فرصت برای انجام کار، دهه 

ی کازرون است و باید سنگ تمام بگذاریم.
بخرد با بیان اینکه دهه کازرون متعلق به تمامی شهرســتان اســت اظهار 
داشــت:  برنامه های مرتبط با این دهه بایستی در تمام بخش های شهرستان 
اجرا گردد چرا که نقش شهرستان کازرون از نهضت جنوب تا حماسه کربلای 

۴ نقشی بی بدیل است.

حضور شرکت های دانش بنیان فارس در 
نمایشگاه »ایران قوی« 

مدیر عامل ســازمان همیاری شهرداری های اســتان فارس گفت: دومین 
رویداد بین المللی نمایشــگاهی مدیریت بحران ایــران قوی ۱۴۰۲ با حضور 

تعدادی از شرکت های دانش بنیان از استان های مختلف کشور برگزار شد.
به گزارش تریبون امروز، ســیدعلی سیدنصیری به حضور پر قدرت استان 
فــارس در نمایشــگاه مدیریت بحران ایران قوی ۱۴۰۲ اشــاره کرد و گفت: 
نمایشــگاه مدیریت بحران در مصلی امام خمینی)ره( تهران با هدف معرفی 
دســتاوردهای استان ها شکل گرفته اســت که با برنامه ریزی صورت گرفته، 
ســازمان همیاری شــهرداری های فارس با قدرت در این رویداد ملی شرکت 

کرده است.
وی با اشــاره به توانمندی اســتان فارس در عرصه هــای مختلف فناوری، 
افزود: با همکاری اســتانداری فارس، شهرداری شــیراز  و سازمان همیاری 
شهرداری های استان فارس، تعدادی از محصولات شرکت های دانش بنیان که 

دارای تولیدات خاص بودند در این نمایشگاه حضور یافتند.
ســیدنصیری ادامه داد: شــرکت های دانش بنیان در زمینه های مختلف از 
جمله جمــع آوری و مدیریت اطلاعات ارکان داخلی ســاختمان ها در زمان 
بحران، پیش بینی و اعلام هشــدار در زمان ســیلاب، تکنولــوژی فریز مواد 
غذایی با قدرت نگهداری بلند مدت در دمای معمولی، دســتگاه شناســایی 
آفات گیاهی در بدنه درختان، پیش بینی علائم ســکته در بدن انسان قبل از 
وقوع، دستگاه های احیا به صورت ســیار در مناطق صعب العبور و محصولات 

دانش بنیان مختلف پزشکی حضور پیدا کردند.
وی بیــان کرد: جمع آوری این ایده ها و محصــولات نوآور حاصل برگزاری 
رویدادهای متعدد در حوزه فناوری اطلاعات  ســازمان همیاری شهرداری ها 
و با همراهی شــرکت همیارنت زیر مجموعه ســازمان همیاری ها بوده اسا و 
امیدواریم توانسته باشیم توانمندی های استان را در این بخش ها با شایستگی 

معرفی کنیم.

رئیس پلیس امنیت عمومی فیروزآباد به فیض 
شهادت نائل آمد

ســرهنگ احسان بخشــنده که حدود ســه ماه پیش در درگیری با 
شرور مسلح مجروح شده بود شــامگاه گذشته به درجه رفیع شهادت 

نائل شد.
به گزارش تریبون امروز ، به نقل از مرکز اطلاع رســانی پلیس فارس 
ســرهنگ احســان بخشــنده رییس پلیس امنیت عمومی شهرستان 
فیروزآباد که ۲۵ شــهریور ماه سال جاری در درگیری بااشرار مسلح از 
ناحیه شــکم مجروح شــده بود، پس از تحمل ۳ ماه درد و مجروحیت 
و به دلیل شــدت جراحات وارده شــب گذشته به درجه رفیع شهادت 

نائل آمد.
براســاس این گزارش ، پیکر مطهر شهید بخشنده چهارشنبه ساعت 
۱۰ صبح در حرم مطهر شــاهچراغ )ع( تشــییع و برای خاکسپاری به 
روستای حســین آباد بخش سیخ دارنگون شهرســتان شیراز منتقل 

خواهد شد.

رئیس اداره حفاظت محیط زیست 

شهرستان ارسنجان :

افزایش ۳۰ درصدی 

شمار گوزن زرد 

ایرانی در جنگل 

خلیل بیگ ارسنجان

رئیس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان ارسنجان با اشاره 
به سرشــماری پاییزه گوزن زرد ایرانی در سایت تکثیر و پرورش 
جنگل خلیل بیگ ارسنجان از افزایش ۳۰ درصدی جمعیت این 

گونه خبر داد.
به گزارش تریبون امروز، حسن ابراهیمی در حاشیه بازدید از جنگل 
خلیل بیگ ارســنجان از سرشماری پاییزه گوزن زرد ایرانی در سایت 
تکثیر و پرورش این جنگل جنگل خبــر داد و گفت: با برنامه ریزی و 
همکاری کارشناســان حیات وحش اعزامی از مرکز استان وتعدادی از 
دوستداران حیات وحش و محیط زیست شهرستان وحوش منطقه به 

صورت خطی و همزمان مورد پایش و سرشماری قرار گرفتند.
وی با بیان اینکه خوشــبختانه روند زیســت و تکثیر گوزن زرد در 
این ســایت رو به افزایش اســت، افزود: در این سرشماری تعداد ۹۵ 
رأس گــوزن زرد نر و مــاده نابالغ مورد شــمارش و آماربرداری قرار 

گرفت، درصد رشــد جمعیت این گونه نســبت به سال قبل ۳۰ درصد 
افزایش داشــته است، این سایت از ســال ۹۰ با تعداد ۷ رأس گوزن 
زرد در محدوده ۳۰۰ هکتاری شــرق ارسنجان در جنگل خلیل بیگ  
عملا فعالیت خود را آغاز کرد.ابراهیمی با بیان اینکه امنیت زیستگاه، 
تأمین علوفه به موقع، پایش و کنترل مدام ومدیریت مطلوب و بهینه از 
شاخص ها و مؤلفه های بسیار خوب این سایت در زادآوری وجمعییت 
بسیار مطلوب این گونه به شــمار می رود، اضافه کرد: این سایت یکی 
از ســایت های موفق در کشور و به عنوان سایت مولد از طرف سازمان 
حفاظت محیط زیســت در نظر گرفته شده اســت و از بهترین مراکز 

تکثیر و پرورش این گونه ارزشمند در کشور به شمار می رود.

رئیس اداره حفاظت محیط زیســت شهرســتان ارسنجان هدف از 
نگــه داری این گونه را احیا نســل و معرفی این گونه به زیســتگاه های 
طبیعی در کشــور دانست و اضافه کرد: در دی ماه سال قبل تعداد ۱۳ 
راس از این گونه زنده گیری و به میان کتل شهرســتان کازرون انتقال 

داده شده است.
ابراهیمی با اشــاره به اینکه امســال ســالی خوب برای افزایش 
جمعیت و تکثیر گوزن های زرد در مناطق محیط زیســتی استان 
فارس اســت،گفت: پس از خبرهای خوب زایش گوزن های زرد در 
پهنه های تکثیر و پرورش این گونه ارزشمند در شهرستان ارسنجان 

رو به افزایش است.
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کریدور ریلی رشت- کاســپین برای ترانزیت از مناطق شمالی به 
جنوب کشور و بهره مندی از آب های آزاد بین الملل برای کشورهای 
همســایه »ایران« حایز اهمیت اســت و این مســیر به عنوان یک 

»شاهراه« محسوب می شود.
به گزارش تریبون امروز، عملیات اجرایی پروژه راه آهن رشت - کاسپین 
در سال ۱۳۸۵ کلید خورد اما از سال ۸۵ تا ۹۸ فقط سه درصد پیشرفت 
داشــت و عمده کار آن از سال ۹۸ آغاز شده است. اجرای این پروژه علاوه 
بر اهمیت در حمل و نقل داخلی، بار و مســافر استان گیلان؛ از نظر ایجاد 
یک کریدور ریلی جدید برای صادرات و واردات کشور و همچنین ترانزیت 
کالا از مناطق شمالی کشور به خلیج فارس، آب های آزاد بین المللی و دیگر 

کشورهای همسایه ایران نیز بسیار مهم است.
اوایل مردادماه سال ۱۴۰۰ محمد اســلامی وزیر وقت راه و شهرسازی 
دولت روحانی با اشاره به پیشرفت فیزیکی ۸۰ درصدی زیرسازی راه آهن 
رشت-کاسپین گفته بود که طبق برنامه زمان بندی پیش بینی کرده بودیم 
پروژه مذکور تا پایان شهریور امسال آماده شود، اما در شرایطی قرار گرفتیم 
که موانع متعدد تأخیرهای ناخواسته ای را به این پروژه منتقل کرده است.

وی با اشــاره به پیشرفت ۸۰ درصدی زیرسازی این خط آهن، گفته بود 
که مصالح لازم برای روسازی آماده است، لذا انتظار می رود باقی مانده مسیر 
را با مشــارکت همه دستگاه ها و همراهی مردم تا پیش از زمستان همان 
سال به سرانجام برسد.پروژه راه آهن رشت _ کاسپین به طول ۶۵ کیلومتر 
بخش اولیه از کریدور شــمال - جنوب است که خلیج فارس را به دریای 
خزر متصل می کند و از مصوبات ســفر رئیس جمهور در بهمن ماه ۱۴۰۰ 

به گیلان است.
بهره مندی از ترانزیت ترکیبی با اتمام پروژه ریلی رشت-کاسپین
عباس خطیبی معاون ســاخت و توســعه راه آهن، بنادر و فرودگاه های 
کشور در گفت وگو با خبرنگار مهر در پاسخ به اینکه سومین ابر پروژه ریلی 
کشور چه زمانی به بهره برداری می رسد، گفت: از ابتدای امسال در خصوص 
۴ پــروژه ریلی برنامه ریزی های صورت گرفت که تا به امروز ۲ پروژه ریلی 
به مرحله بهره برداری رســید. پروژه سومی که در دستور کار برای افتتاح 
قرار دارد، اتمام خط ریلی رشت - کاسپین است که طبق برنامه ریزی های 
صورت گرفته انتظار می رود تا پایان ســال این پــروژه ریلی به طول ۳۷ 

کیلومتر افتتاح و تحویل مردم شود.
معاون ساخت و توسعه راه آهن، بنادر و فرودگاه های کشور در ادامه تاکید 
کرد: پروژه ریلی رشــت - کاسپین تا به امروز ۸۶ درصد پیشرفت فیزیکی 
دارد و در بخش زیرســازی نیز شامل پیشــرفت ۹۵ درصدی است و ۲۵ 
کیلومتر از ۳۷ کیلومتر ریل گذاری شده و همچنین در بخش ایستگاهی نیز 
بیش از ۸۰ درصد رشد داشته بنابراین در تلاش هستیم طی چند ماه آینده 
این خط ریلی افتتاح شود خط ریلی رشت - کاسپین جز یکی از پروژه های 

مهم در حال حاضر کشور محسوب می شود.
وی خاطرنشان کرد: خط ریلی رشت - کاسپین در ادامه خط ریلی قزوین 
به رشــت اســت و با اتصال به دریای خزر و از طریق غریب دریای خزر به 
دریای خلیج فارس متصل می شود و در مقابل امکان ترانزیت، حمل و نقل 
بار به صورت ترکیبی از کشور روسیه و همچنین کشورهای همجوار دریای 

خزر فراهم می کند.
خطیبی در خصوص میزان منابع تخصیص داده شده به این پروژه، گفت: 
نزدیک به ۳ هزار میلیارد تومان ارزش روز این پروژه اســت و ساخت این 

پروژه ریلی با استفاده از بودجه داخلی بوده است و زمانی که به بهره برداری 
برسد قطعاً کشورهای حاشیه دریای خزر می توانند از حمل و نقل ترکیبی 

بهره مند شوند.
به گزارش مهر، پروژه راه آهن رشت - کاسپین - انزلی به عنوان بخشی از 
طرح راه آهن قزوین - رشت و آخرین پازل از کریدور جنوب به شمال است 
که در تجارت کشور، منطقه خاورمیانه، آسیای میانه و اوراسیا تحولی بزرگی 
ایجاد می کند. عملیات اجرایی پروژه راه آهن رشت - کاسپین در سال ۹۸ 
آغاز شــد و اجرای این پروژه علاوه بر اهمیت در حمل و نقل داخلی، بار و 
مسافر استان از نظر ایجاد یک کریدور ریلی جدید برای صادرات و واردات 
و نیز ترانزیت کالا از مناطق شــمالی کشور به خلیج فارس، آب های آزاد 

بین المللی و دیگر کشورهای همسایه ایران نیز بسیار مهم است.
تاکید بذرپاش بر تسریع در اجرای پروژه های ریلی رشت-کاسپین

مهرداد بذرپاش در یکی از شــبکه های اجتماعی نوشت:   با تاکید رئیس 
جمهور در جلسه بررسی پروژه های اولویت دار حوزه ریلی در راستای تحقق 

ابتکار  ایران_راه، تکمیل طرح های زیرساختی کریدوری تسریع می شود.
وی افزود: پروژه های ریلی میانه- اردبیل و رشــت- کاسپین و پروژه 
ناتمــام راه آهن یزد -اقلید در ســریع ترین زمان ممکن تقدیم مردم 

شریف خواهد شد.
سومین ابر پروژه ریلی کشور در آستانه افتتاح

به گزارش مهر، بهره برداری از خط ریلی رشــت - کاسپین زمینه سازی 
برای توســعه روابط میان اعضای اوراســیا با کشــورهای حاشیه جنوبی 

خلیج فارس و یکی از مهمترین شــاخص های تحقق سیاست های کلی 
اقتصــاد مقاومتی در حوزه مناطق آزاد اســت. با اتصال منطقه آزاد انزلی 
به خط ریل سراســری در پیر بازار رشــت، شاهد اتصال ۲ دریای شمالی 
و جنوبی ایران خواهیم بود.با تکمیل راه آهن رشــت کاســپین، یکی از 
مهمترین زیرساخت های فعال سازی کریدورهای عبوری از کشورمان به 
ویژه گذرگاه شــمال جنوب تکمیل می شود و اتصال ریل به منطقه آزاد 
انزلی، زمینه فعال ســازی ظرفیت های ترانزیتی شمال کشور را به همراه 
خواهد داشــت. کمتر از ۲ کیلومتر از مســیر ۳۷ کیلومتری خط ریل در 
محــدوده منطقه آزاد انزلی واقع شــده و احداث چند صد متر خط ریلی 
بــا فناوری خاص جهت اتصال به ســینی دوار که نقطــه اتصال و نقل و 
انتقال کالا میان کشتی و خط آهن است در این منطقه انجام شده است.
کشورمان بهترین ســرزمین منطقه برای حمل و نقل و ترانزیت است و 
بهره برداری از این خط ریلی زمینه سازی برای توسعه روابط میان اعضای 
اوراسیا با کشورهای حاشیه جنوبی خلیج فارس است و یکی از مهمترین 
شاخص های تحقق سیاســت های کلی اقتصاد مقاومتی در حوزه مناطق 
آزاد، ایفای نقش محوری در مناسبات حمل و نقلی کشورهای فرامنطقه ای 
است، موضوعی که مناطق آزاد تجاری صنعتی جمهوری اسلامی ایران در 

آن از ظرفیت های قابل توجهی برخوردار می باشند.
موقعیت مکانی هر یک از این مناطق در کریدورهای بین المللی عبوری از 
چهار سوی ایران، هم افزایی با نهادهای دولتی و استفاده از توانمندی های 
بخــش خصوصی داخلی و خارجی می تواند بــه بهره برداری حداکثری از 

سومین ابر پروژه ریلی کشور در آستانه افتتاح؛

توسعه اوراسیا با راه اندازی خط رشت_کاسپین پشت پرده شایعات مالیات 25 درصدی طلا

به گفته سخنگوی ســازمان امور مالیاتی، کسانی که طی سال ها با سوءاستفاده 
از فضاهای غیرشفاف و تاریک اقتصادی کشور توانستند فرار مالیاتی داشته باشند 

اقدام به ایجاد شایعاتی مثل مالیات ۲۵ درصد طلا کردند.
به گزارش تریبون امروز، از ابتدای دی ماه ســازمان امور مالیاتی برای محاســبه 
سیســتمی و نظام مند کردن مالیات ها، صاحبان مشاغل را ملزم به صدور صورت 
حســاب الکترونیکی در سامانه مودیان کرد. این اقدام بر مبنای قانون سال ۱۳۹۸ 

مصوب مجلس است و اصلاحات بعدی آن انجام شد.
با اعلام این خبر، برخی شایعات در فضای مجازی منتشر شد مبنی بر اینکه قرار 
اســت مالیات طلا ۲۵ درصد افزایش پیدا کند؛ در حالی تا پیش از این نیز تمامی 
مشاغل مشــمول مالیات سود عملکرد به میزان ۱۵ تا ۲۵ درصد بودند و صرفا به 

صنف طلافروشان مربوط نمی شد و البته موضوع جدیدی نیست.
طبق قانون اگر سود فعالیت صاحبان مشاغل بین صفر تا ۲۰۰ میلیون تومان 
باشــد تا ۱۵ درصد مشمول مالیات می شــود. در صورتی که سود بین ۲۰۰ تا 
۴۰۰ میلیون تومان باشــد تا ۲۰ درصد و بیش از ۴۰۰ میلیون تومان مشمول 

۲۵ درصد مالیات می شود.
به گفته ســید محمدهادی سبحانیان ـ رئیس ســازمان امور مالیاتی - در حال 
حاضر مالیات طلا مثل سایر مشاغل و اصناف از سود عملکرد فعالیت طلافروشان 
اخذ می شود. بدین صورت که پس از کسر هزینه ها از درآمدی که دارند و پس از 
کسر معافیت مالیاتی پایه، مشمول مالیات بر عملکرد می شوند.  در خصوص ارزش 
افــزوده هم به موجب قانون اصلاحی ارزش افزوده مصوب ســال ۱۴۰۰ اصل طلا 
معاف از مالیات بر ارزش افزوده اســت و صرفا مالیات بر ارزش افزوده بر اجرت و 

سود فعالیت طلافروشان وضع خواهد شد.
اما ســوال این اســت که چه کسانی پشت پرده شــایعه مالیات ۲۵ درصد طلا 
ایســتاده اند؟ در این خصوص مهدی موحدی ـ سخنگوی ســازمان امور مالیاتی 
گفته اســت: ســازمان امور مالیاتی در دو سه سال اخیر فرآیند را در جهت اصلاح 
ساختاری نظام مالیاتی طراحی کرده و آنها را به سمت بهبود پیش می برد. طبیعی 
است این اتفاقات که منجر به کاهش مشکلات می شود مخاطراتی را برای کسانی 
ایجاد می کند که قبلا فــرار مالیاتی می کردند و مخاطرات دیگری را برای اقتصاد 

کشور به وجود می آوردند.
وی افزود:  زمانی که اصلاحات ســاختاری در نظام مالیاتی پیشــنهاد داده شد 
کســانی نگرانی شــدند که از فضای غیرشــفاف، مبهم و تاریک اقتصادی کشور 
سوءاستفاده کردند. این افراد پیش از این می توانستند فرار مالیاتی داشته باشند و 
کتمان درآمد کنند. آنها به دنبال این هستند که با شایعه سازی ها و ادعاهای کاذبی 
که طرح می کنند هم اذهان جامعه را از این مســیر منحرف کنند و هم دنبال این 

باشند که شفافیت و عدالت مالیاتی در نظام اقتصادی کشور جا نیفتد.

آیین نامه جدید اسقاط خودروهای فرسوده به 
هیات وزیران ارسال شد

آیین نامه اجرایی ماده ۱۰ قانون ســاماندهی صنعت خودرو به تصویب 
کمیســیون اصلی زیربنایی دولت رســید و برای تصویب نهایی به هیات 

وزیران رفت.
به گزارش تریبون امروز، قانون ســاماندهی صنعت خودرو حدوداً ۴.۵ ســال 
پیش مورد بحث مجلس قبلی قرار گرفت و بعد از ســه ســال این قانون در 
خرداد ماه ســال ۱۴۰۱ به تصویب رســید. ۳ ماه بــه وزارت صنعت و دولت 
فرصت داده شــد که آئیــن نامه از رده خارج کردن خودروهای فرســوده را 
تصویــب و ابلاغ کند اما به جای اینکه آئین نامه تصویب شــود ماده ۱۰ این 
قانون اصلاح شد و لذا نام آن به قانون اصلاح ماده ۱۰ قانون ساماندهی صنعت 

خودرو تغییر کرد.
بالاخره قانون اصلاح ماده ۱۰ در اواخر آذرماه ۱۴۰۱ تصویب شــد و پس از 
طی مراحل در ۱۰ بهمن ۱۴۰۱ لازم الاجرا شــد بعد از آن نیز سه ماه دولت 
فرصت داشت تا آئین نامه خودروهای فرسوده را تصویب کند که تاکنون آئین 

نامه مذکور تصویب نشده است.
در این آئین نامه بســته های تشویقی و تنبیهی در نظر گرفته شده است، از 
جمله تنبیه ها این است که هر چقدر سن فرسودگی خودرو بالاتر رفت میزان 
بیمه خودرو نیز افزایش می یابد. همچنین وقتی خودرو به ســن فرســودگی 
رسید، سهمیه سوخت قطع می شود و مورد سوم نیز عدم بخشودگی عوارض 

تأخیر است.
تصویب آئین نامه بعد از ۱۰ ماه

بــا توجه به اینکه حدود ۱۰ ماه از تصویــب قانون مذکور می گذرد محمود 
مشــهدی شریف رئیس انجمن صنفی مراکز اسقاط و بازیافت اعلام کرده بود 
کــه به دلیل تعلل دولت در تصویــب و ابلاغ این آئین نامه، حدود ۸۰ درصد 

اسقاط خودرو کاهش یافته است.
بر این اســاس، بالاخره روز گذشته پس از برگزاری ۱۷ جلسه تخصصی در 
کمیسیون فرعی و ۳ جلســه در کمیسیون اصلی زیربنایی، صنعت و محیط 
زیســت دولت و گذشــت بیش از ۱۰ ماه از تصویب اصلاحیه ماده ۱۰ قانون 
ســاماندهی صنعت خودرو، آئین نامه اجرایی این ماده به تصویب کمیسیون 

اصلی زیربنایی دولت رسید و برای تصویب نهایی به هیأت وزیران رفت.
مهران سالاریه رئیس ستاد نوسازی ناوگان و اسقاط خودروهای فرسوده در 
این رابطه اظهار کرد: در این آئین نامه تعداد گواهی اســقاط حاصل از اسقاط 
خودروهای فرســوده افزایش یافته تا بدین ترتیب انگیزه مالکان این دسته از 

خودروها برای جایگزینی افزایش یابد.
وی با اشاره به این که جدول معادل سازی گواهی اسقاط نیز پس از ۶ سال 
اصلاح شده است، گفت: در عین حال توجه ویژه به اسقاط موتورسیکلت های 

فرسوده و خودروهای سنگین فرسوده نیز در این آئین نامه دیده است.
ســالاریه تصریح کرد: همچنیــن کارگروهی نیز موظف بــه اولویت بندی 
و تخصیص اعتبار برای نوســازی ناوگان خودروهای فرســوده شــده است. 
پیش بینی می شود این آئین نامه در اولین جلسه دولت تصویب و ابلاغ شود.

گفتنی اســت، ۲.۵ میلیون خودرو فرسوده با ســن فرسوده )۲۰ سال( در 
کشــور موجود است. اما اگر مرز فرسودگی یعنی ۱۵ سال در در نظر بگیریم 

حدود ۳.۵ میلیون بیشتر می شود.
همچنین در ســال ۹۸ در مجموع ۷ هزار دستگاه خودروی فرسوده اسقاط 
شده است. در ســال ۹۹ نیز ۱۳ هزار دستگاه خودروی فرسوده اسقاط شده 
اســت. در سال ۱۴۰۰ حدود ۲۸ هزار دســتگاه خودروی فرسوده و در سال 
۱۴۰۱ نیز کمی بیش از ۳۰ هزار دستگاه خودروی فرسوده اسقاط شده است 

معاون وزیر راه و شهرســازی و مدیرعامل شرکت ساخت و 
توســعه زیربناهای حمل ونقل کشور گفت: توسعه اقتصادی با 
تکمیل کریدورهای بزرگراهی در جنوب کشور در اولویت کار 

این وزارتخانه قرار دارد.
به گزارش تریبون امروز،خیراله خادمی در حاشیه بهره برداری 
از ۹۶ کیلومتر بزرگراه در جنوب سیســتان و بلوچستان که با 
حضور وزیر راه و شهرســازی انجام شد، در جمع خبرنگاران، 
افزود: تکمیل محورهای مواصلاتی سیســتان و بلوچســتان و 
بندر چابهار به عنوان تنها بندر اقیانوســی کشور به عنوان مبدأ 
کریدور بزرگراهی نوار ساحلی جنوب کشور و کریدور بزرگراهی 
جنوب به شمال شرق در اولویت وزارت راه و شهرسازی و این 

شرکت است.
وی ادامه داد: در راســتای تکمیل کریــدور بزرگراهی نوار 
ســاحلی جنوب کشــور در استان سیســتان وبلوچستان ۵۸ 
کیلومتر بزرگراه در قالب سه پروژه امروز به بهره برداری رسید.
وی بیــان کرد: قطعه دوم محــور ماروان-کنارک به طول 
۲۲ کیلومتر و به ارزش روز شــش هــزار میلیارد ریال، باند 
دوم محور چابهار-کنارک به طول ۱۸ کیلومتر به ارزش پنج 
هزار میلیارد ریال و قطعه اول چابهار-پســابندر به طول ۱۸ 
کیلومتر به ارزش ۱۰ هزار میلیارد ریال پروژه هایی هســتند 
کــه امروز در کریدور بزرگراهی نوار ســاحلی جنوب در این 

استان زیر عبور قرار گرفت.
معــاون وزیر راه و شهرســازی طــول بزرگراه های اســتان 
سیستان و بلوچســتان در کریدور نوار ساحلی جنوب را ۳۱۲ 
کیلومتر دانســت و افزود: ۹۱ کیلومتر از این پروژه ها در حال 
حاضر زیر عبور قرار دارد، ۲۰۵ کیلومتر در دست اجرا است و 
۱۶ کیلومتر نیز در مرحله برگزاری مناقصه و شــروع عملیات 

اجرایی است.
مدیرعامل شــرکت ســاخت و توســعه در خصوص آخرین 
وضعیت اجرایی کریدور بزرگراهی نوار ســاحلی جنوب کشور 
اظهار کرد: این کریدور به طول ۱۸۵۰ کیلومتر از پسابندر در 
اســتان سیستان و بلوچستان آغاز و پس از عبور از استان های 
هرمزگان و بوشــهر به شلمچه در اســتان خوزستان منتهی 
می شــود. در حال حاضر هزار و ۳۰۳ کیلومتــر آن زیر عبور 

قرار گرفته است و ۵۳۱ کیلومتر نیز در استان های سیستان و 
بلوچستان، هرمزگان، بوشهر و خوزستان در حال اجرا است.

خادمی با اشــاره بــه اجرای حدود هــزار و ۷۰۰ مترمکعب 
عملیات خاکــی در این پروژه ها توضیــح داد: ۸۷۶ هزار متر 
مکعــب خاک برداری، ۷۹۲ هزار متــر مکعب خاکریزی، ۲۱۲ 
هــزار متر مکعب بتن ریزی و ۱۵۶ هزار تن آســفالت از دیگر 

احجام اجرایی در این مسیرها است.
افتتــاح ۳۸ کیلومتر از کریــدور بزرگراهی جنوب-

شمال شرق در استان سیستان و بلوچستان
معاون وزیر راه وشهرســازی همچنین از افتتاح ۳۸ کیلومتر 
از کریدور جنوب-شــمال شرق کشــور در استان سیستان و 
بلوچســتان خبر داد و گفت: بهره برداری از قطعه یک بزرگراه 
چابهار-ایرانشــهر بــه طول ۱۷ کیلومتــر و ارزش روز ۴ هزار 
میلیارد ریال، قطعه سوم خاش-ایرانشهر به طول ۱۱ کیلومتر 
و ارزش دو هــزار و ۵۰۰ میلیارد ریال و قطعه چهارم بزرگراه 

خاش-ایرانشــهر به طول ۱۰ کیلومتــر و ارزش روز ۲ هزار و 
۵۰۰ میلیارد ریال پروژه هایی است که امروز با حضور وزیر راه 

و شهرسازی به بهره برداری رسید.
وی تکمیل کریدور جنوب-شــمال شــرق کشور را موجب 
توسعه ترانزیت بین المللی از بندر چابهار به سمت استان های 
خراســان جنوبی و رضوی و پایانه مرزی سرخس و باجگیران 
اعــلام و ادامــه داد: ۶۴۵ کیلومتر از این کریدور در اســتان 
سیســتان و بلوچستان واقع شده که ۱۲۳ کیلومتر آن تکمیل 
و زیــر عبور قــرار دارد، ۲۰۵ کیلومتر در دســت اجرا و ۳۱۸ 

کیلومتر در مرحله مطالعات است.
معاون وزیر راه و شهرسازی حجم عملیات خاکی پروژه های 
بهره برداری شده در این کریدور را بیش از دو هزار و ۳۰۰ متر 
مکعب اعلام کرد و گفت: هزار و ۳۷۱ متر مکعب خاک برداری، 
۹۹۳ هزار متر مکعب خاکریزی، ۶۰ هزار متر مکعب بتن ریزی 
و ۱۴۸ هزار تن آســفالت ریزی حجم عملیات اجرایی در این 

معاون وزیر راه و شهرسازی مطرح کرد؛

توسعه اقتصادی با تکمیل کریدورهای بزرگراهی در جنوب کشور


